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آگهی فراخوان مناقصه عمومی دو مرحله ای فشرده
شماره مناقصه عمومی 38/ م خ /1401       شماره تقاضا: 48-0101018

نوبت اول
شركت بهره برداری نفت و گاز مارون در نظر دارد كالای مشروحه ذیل را از طریق برگزاری مناقصه عمومی دو مرحله ای فشرده تهیه نماید.  لذا با توجه به الزام درج مناقصات 
در سامانه ستاد ایران، مناقصه گران می بایست اسناد مناقصه را در مهلت تعیین شده از سامانه ستادایران )www.setadiran.ir( دریافت نموده و تا قبل از پایان مهلت 

ارسال پاسخ، اسناد و پاكات خواسته  شده را )اسناد ارزیابی كیفی و پاكات الف،ب و ج( طبق مدارک اعلام شده در اسناد مناقصه بارگذاری نمایند.
 در راستای حمایت از تولید داخل كالای مورد نظر می بایست از سازندگان داخلی تامین گردد.

  مدارک مورد نیاز جهت ارزیابی كیفی )طبق فرم ارزیابی كیفی اســناد مناقصه(:1- آخرین صورتهای مالی حسابرســی شــده )5 ســال آخر(به همراه اظهارنامه وفیش های 
پرداخت مالیات قطعی  2-قرارداد های مرتبط با موضوع مناقصه به همراه حســن انجام كار3-لیســت پرسنل وتصویر مدارک تحصیلی پرسنل كلیدی به همراه لیست بیمه 

4-مدارک ایزو9001 ،14001 و 18001 معتبر
1- مبلغ برآورد مناقصه: 92/000/000/000 ریال

2- نوع و مبلغ تضمین: ضمانت نامه معتبر  بانكی شركت در مناقصه ) فرآیند ارجاع كار( به مبلغ4/600/000/000 ریال
3- ارائه ضمانت نامه معتبر بانكی دارای اعتبار شش ماه الزامی است. )سایر ضمانت نامه های دارای اعتبار كمتر از زمان اشاره شده قابل پذیرش نمی باشند.
4- آخرین مهلت تقاضای شركت در مناقصه و بارگذاری مدارک ارزیابی كیفی و پاكات فنی، مالی و ضمانت نامه طبق زمان بندی در سامانه ستادایران می باشد.

5- مناقصه گرانی كه اسناد مناقصه را در مهلت تعیین شده در سامانه ی ستادایران )مهلت دریافت اسناد( دانلود ننمایند، قادر به بارگذاری )اسناد ارزیابی كیفی و پاكات 
الف،ب و ج( نخواهند بود.

 آدرس جهت ارسال ضمانت نامه: اهواز- منطقه برومی- كیلومتر 12 جاده اهواز/ سربندر- نرسیده به پلیس راه - شركت بهره برداری نفت و گاز مارون - ساختمان دوطبقه 
)ستادی( -طبقه ی همكف-كمیسیون مناقصات -تلفن: 06134188334 

6- بارگذاری پاكات ضمانت نامه)الف(، پاكات فنی)ب( و مالی )ج( همزمان با اسناد ارزیابی كیفی می باشد.  
7-  تاریخ و محل گشایش پاكات مالی: متعاقباً اعلام خواهد شد.

8-  زمان تحویل كالا: 150 روزه
9-ارائه ضمانت حسن انجام تعهدات به میزان 10% مبلغ مورد معامله توسط برنده مناقصه قبل از سررسید ضمانت نامه فرآیند ارجاع كار ضروری می باشد.

نكته: هزینه درج آگهی و مراتب تجدید در جراید از برنده مناقصه كسر خواهد شد.

برای دریافت اطلاعات تكمیلی به سایت های ذیل مراجعه شود.
http://setediran.ir                 http://mogpc.nisoc.ir:شناسه: 1707035 م الف 1آدرس سایت ستادایران

قلمشرح كالاواحدتعداد
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 علاقمندی چینی ها برای مشارکت در تولید
0808ماشین آلات کشاورزی با شرکت فذا آمل

خبـر رسیـده

مدیرکل سیاسی وزارت کشور:

دهم خرداد ماه، انتخابات نمایندگان احزاب 
در کمیسیون ماده ۱۰ برگزار می شود

مدیــرکل سیاســی وزارت کشــور گفــت: انتخابــات 
تعییــن نمایندگان احــزاب در کمیســیون ماده ۱۰ 
قانون نحوه فعالیت احزاب و تشــکل های سیاسی 

در دهم خردادماه امسال برگزار می شود.
بــه گــزارش ایســنا به نقــل از مرکــز اطلاع رســانی 
وزارت کشــور، عبــدالله مــرادی بــا اعــلام برگزاری 
 ۱۴۰۳ در  احــزاب  کمیســیون  نشســت  نخســتین 
افــزود: بــا توجه بــه مصوبــات قبلی کمیســیون در 
خصــوص انتخابــات دبیــران کل احزاب سیاســی 
بــرای تعییــن نماینده احــزاب در کمیســیون ماده 
۱۰، کمیســیون هیــات نظــارت بر ایــن انتخابات از 
۳ عضــو کمیســیون امیــری اصفهانــی بــه عنــوان 
نماینــده قوه قضائیه و  شــریعتی نیاســر به عنوان 
نماینده قوه مجریه به همراه دبیر کمیسیون شکل 

گرفته است.
انتخابــات  برگــزاری  زمــان  داد:  ادامــه  مــردای 
۱۰خرداد ۱۴۰۳ تعیین شــد کــه طبق قانون، آگهی 
رســمی آن یک ماه زودتر برای ثبت نام داوطلبان 

منتشر می شود.
وی با اشــاره بــه دیگــر مصوبه این نشســت اظهار 
کــرد: مقــرر شــد مبلــغ یارانــه اختصــاص یافته به 
احزاب سراســر کشور به حساب خانه احزاب ایران 
واریــز و نحــوه توزیع آن توســط کمیســیون احزاب 

تعیین شود.
دبیــر کمیســیون مــاده ۱۰ احــزاب با اشــاره به رای 
دیــوان عدالــت اداری در خصوص حــزب جامعه 
زینب)س( اعلام کرد که اعضای کمیسیون ضمن 
توجه بــه رای صادره تصمیم گرفتنــد: متقاضیان 
ایــن حــزب، مطابــق  برگــزاری مجمــع عمومــی 
قانــون نحوه فعالیــت احزاب وگروه های سیاســی 
درخواســت و پیشــنهاد برگزاری مجمع عمومی را 

به دبیرخانه کمیسیون ارائه دهند.
مــرادی اضافه کرد: در این جلســه با صدور پروانه 
فعالیت حزب »ســازمان مردم تمدن ســاز استان 
تهران« مشــروط به اصلاح اساســنامه و مرامنامه 
موافقــت و نیــز بــا تمدیــد پروانــه فعالیــت ســه 

حــزب؛ »جوانان ایران اســلامی«، »کانــون تربیت 
اسلامی«، »خانه پرستار« موافقت شد.

بــه گفتــه وی، ایجاد چهار  شــعبه اســتانی احزاب 
شــامل: ۱-شــعبه اســتانی حــزب جمهوریــت در 
جمعیــت  اســتانی  شــعبه   -۲ همــدان،  اســتان 
ایــلام، ۳-  انقــلاب اســلامی در اســتان  رهپویــان 
شعبه اســتانی جمعیت اعتلای نهادهای مردمی 
در استان ایلام، ۴-شعبه استانی حزب نسل نو در 

استان ایلام مورد پذیرش کمیسیون قرار گرفت.
دبیر کمیســیون ماده ۱۰ قانون احــزاب اعلام کرد: 
همچنیــن بــا تمدیــد پروانــه فعالیــت ۴ انجمــن 
اقلیت دینی ۱-ســازمان زنان زرتشــتی، ۲-انجمن 
زرتشــتیان رحمت آباد یزد۳، -انجمن زرتشــتیان 
مریم آباد یزد، ۴-انجمن زرتشــتیان مزرعه کلانتر 

موافقت شد.
مــرادی خاطرنشــان کرد  کــه طبق قانــون، تعداد 
در  کشــور  در  دینــی  هــای  اقلیــت  انجمــن   ۵۷ 

فعالیت هستند.

یادداشت جملــه در آستانه فرارسیدن 12 اردیبهشت؛
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 افتادن کلاه دموکراسی
 از سر عمو سام

گزارش جملــه به بهانه گذر آمار تورم سالانه تولید گوشت از مرز ۱۰۰ درصد؛ 

 گوشت کوب تورم
 بر سر دهک های ضعیف

J O M L E H

صفحه 03

گوشت خوراک لذیذی است، اما فقط برای کسانی که دستشان به دهانشان می رسد، وگرنه با نرخ فعلی 
گوشت قرمز حداقل نیمی از جامعه از مصرف منظم آن محرومند.

ایرانیان که تا ۵ دهه قبل در زمره بیشــترین مصرف کنندگان گوشــت قرمز بودند، به مرور جایگاه خود در 
منطقه را از دســت دادند و حالا از متوســط مصرف کشورهای منطقه هم عقب تر هستند.در همین راستا 
آخرین آمارها نشــان می دهد که تورم ســالانه و نقطــه ای تولیدکننده محصــولات گاوداری های صنعتی 
در اســفند ۱4۰۲، از مرز 49 درصد عبور کرده اســت. بررســی ها نشــان می دهد که تورم ســالانه مربوط به 
فرآورده های گوشتی مرز ۱۰۰ درصد را درنوردیده است.به گزارش جمله تورم تولیدکننده شاخصی است 

که نشان می دهد هزینه های تولید در دوره مدنظر دستخوش چه تغییراتی شده است...

یادداشت سردبیر/ ملیحه منوری

J O M L E H



یادداشت »جمله« در آستانه فرارسیدن 12 اردیبهشت؛

 جمعی از معلمان سراسر کشور 
با رهبری دیدار می کنند

      در ســالروز شهادت شهید مطهری، جمعی از معلمان 
سراســر کشــور با رهبر انقلاب دیــدار می کنند.به گزارش 
ایســنا، همزمان با سالروز شهادت استاد شهید مرتضی 
مطهــری و روز معلّم، جمعــی از معلمان و فرهنگیان 
سراسر کشور، صبح چهارشنبه ۱۲ اردیبهشت با حضور در حسینیه امام 
خمینی)ره( با حضرت آیت الله خامنه ای رهبر انقلاب اســلامی دیدار 
خواهند کرد.این برنامه، از جمله دیدارهای سالانه رهبر معظم انقلاب 

است که در تکریم مقام معلم بطور پیوسته برگزار شده است.

قالیباف:
  دیوان محاسبات گزارش 
 تفریغ بودجه را به موقع 

به مجلس داده است
     رئیس مجلس شورای اسلامی گفت که دیوان محاسبات 
گزارش تفریغ بودجه را به موقع به مجلس ارائه کرده که 
در صحن مجلس قرائت خواهد شــد.به گزارش ایسنا، 
محمدباقر قالیباف در جلسه علنی مجلس و در پاسخ به 
تذکر حســینعلی حاجــی دلیگانی دربــاره لزوم قرائت گــزارش تفریغ 
بودجــه پیش از بررســی جــداول در مجلــس گفت: دیوان محاســبات 
گزارش تفریغ بودجه را به مجلس ارائه کرده است که کمیسیون تلفیق 
در زمان بررسی لایحه بودجه به این گزارش توجه کرده است.وی افزود: 
با توجه به اینکه در ماه های گذشته مجلس درگیر بررسی لوایح برنامه و 
بودجه بود، فرصتی برای قرائت این گزارش در صحن فراهم نشد که 

در زمان خود در مجلس قرائت می شود.

سخنگوی دولت:
 خلیج فارس جایی 

برای حضور ملت ایران است
     سخنگوی دولت فرارسیدن روز ملی خلیج فارس را تبریک 
گفت.به گزارش ایســنا، علی بهادری جهرمی در حساب 
کاربــری خــود در شــبکه اجتماعــی ایکــس با اســتفاده از 
هشتگ »خلیج همیشه فارس«، نوشت: »خلیج فارس 
خانــه ی مــا و جای حضــور ملت بــزرگ ایران اســت.دهم اردیبهشــت 
مصــادف با ســالروز اخراج پرتغالی هــا از تنگه هرمز و خلیــج فارس به 

عنوان روز ملی خلیج فارس نامگذاری شده است.

مخالفت عضو هیات رئیسه 
مجلس با جدایی ری از تهران

     عضو هیأت رییســه مجلس شورای اسلامی نسبت به خبر 
جدایی ری از تهران واکنش نشان داد.به گزارش خبرگزاری 
مهر، »احمد نادری« نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، 
اسلامشــهر و پردیس و عضو هیأت رییسه مجلس شورای 
اسلامی، در فضای مجازی نسبت به خبر جدایی ری از تهران واکنش نشان 
داد و بــا ایــن طــرح مخالفــت کرد.نــادری خواهــان جلوگیــری از هرگونه 
جابه جایی در محدوده جغرافیایی فعلی شهرستان ری و بخش های پنج 
گانــه آن، محــدوده فــرودگاه امام خمینــی )ره( و همچنیــن منطقه ویژه 
اقتصادی ری شد.این عضو هیأت رییسه مجلس با تاکید بر هویت تاریخی، 
تمدنی و مذهبی ری به خسارت های ناشی از ایجاد تغییرات در جغرافیای 
سیاســی این شهرســتان اشــاره کــرده و از بــه وجودآمــدن نارضایتی های 
مردمی ساکنین و اهالی این شهرستان ابراز نگرانی کرد و به همراه برخی 
دیگر از نمایندگان این حوزه انتخابیه طی نامه ای از وزیر کشور خواسته اند تا 
وضعیت این شهرستان در تقسیمات کشوری همچنان به صورت فعلی 

مانده و ری جزیی از استان تهران مرکزی باقی بماند.

 واکنش معاون سیاسی 
 دفتر رئیس جمهور به مقابله 

با دانشجویان آمریکایی
     معاون سیاسی دفتر رئیس جمهور با انتشار عکس حضور 
تــک تیراندازان در دانشــگاه ایندیانا ، نوشــت که اگر این 
اقدام در کشور دیگری رخ می داد، رسانه ها سیاستمداران 
اروپایی و آمریکایی چه می کردند.به گزارش ایسنا، متن 

پیام محمد جمشیدی در شبکه اجتماعی ایکس به شرح زیر است:
تک تیراندازان در دانشگاه ایندیانا برای مقابله با اعتراضات دانشجویان 
به نســل کشــی در غزه. اگر این اقدام زشــت در کشور دیگری اتفاق می 

افتاد رسانه ها و سیاستمداران امریکا و اروپا چه می کردند!!

 وزیر دفاع ایران 
در دیدار معاون رئیس جمهور زیمباوه:

 کشورهای مستقل 
برای توقف رژیم صهیونیستی 

اقدام عملی انجام دهند
     کنســتانتینو چیونگا معاون رئیس جمهــور زیمباوه با امیر 
سرتیپ آشتیانی وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح در 
تهران دیدار و گفتگو کرد.به گزارش ایسنا به نقل از روابط 
عمومی وزارت دفاع؛ امیر سرتیپ آشتیانی در این دیداربا 
اشاره به سفر سال گذشته رئیس جمهورایران  به حراره و سفر آتی رئیس 
محتــرم جمهــور زیمباوه به تهــران گفــت: این تعاملات  نشــان دهنده 
اهمیتی است که دو کشور در سطوح عالی برای توسعه روابط فی مابین 
قائل هستند. وزیر دفاع جمهوری اسلامی ایران با اشاره به سوابق تاریخی 
روابط ایران و ونزوئلا گفت: حدود ۱۰ سال پیش وزارت دفاع ایران،  میزبان 
جناب آقای مانانگا گوا رئیس جمهور بود که در آن زمان ایشان به عنوان 
وزیر دفاع به تهران سفر کردند. امیر سرتیپ آشتیانی با بیان اینکه بعد از 
انقلاب اسلامی، قاره آفریقا در سیاست خارجی کشور ما از جایگاه ویژه ای 
برخوردار شــده اســت گفت: این جایگاه متاثر از جوهره انقلاب اســلامی 
مبنــی بــر حمایــت از کشــورهای مســتقل و انقلابــی از یک ســو و تلاش 
کشــورهای آفریقایی جهت کســب اســتقلال از کشورهای اســتعمارگر و 
سلطه طلب بوده است.وی ادامه داد: در میان کشورهای انقلابی، کشور 
زیمبــاوه به دلیل رهبران و مردم انقلابی، حفظ روحیه اســتقلال طلبی، 
مبارزه با استعمار نقش مثبت و سازنده ای که در منطقه جنوب آفریقا ایفا 
می نماید، از اهمیت بســزای برخوردار است.آشــتیانی تاکید کرد: وزارت 
دفاع جمهوری اسلامی ایران اراده خود را جهت برقراری روابط دوستانه 
با تمامی کشورهای آفریقایی به ویژه کشورهای مستقل و انقلابی زیمباوه 
اعلام می کند.وزیر دفاع ایران با اشاره به پدیده تروریسم به عنوان یکی از 
مهمتریــن تهدیــدات امنیت منطقــه و محیط بیــن الملل اظهــار کرد: 
متاســفانه شــاهد اســتانداردهای دوگانه دنیای غرب در قبال تروریســم 
هستیم. آشــتیانی گفت: بر همه کشــورهای آزاد و مســتقل لازم است  تا 
ضمن اعلام انزجار خود از اقدامات این رژیم، اقدامات عملی خود را در 

خصوص توقف ماشین کشتاررژیم صهیونیستی به کار گیرند.

سیاست 02J O M L E H N E W S P A P E R

Politics

دولت

اخبــار

از »روز معلم« تا »روزگار معلم»

َّه "سید حسن شیرازی" توسط مزدوران استكبار جهانی )1359 ش( l عملیات كوچک تپه چشمه در دزفول توسط ارتش جمهوری اسلامی ایران )1360ش( امروز در تقویم: قتل "ناصرالدین شاه قاجار" توسط "میرزا رضا كرمانی" در شهر ری )1275 ش( l شهادت روحانی مجاهد آیت الل

رئیس جمهور در آیین تجلیل از معلمان نمونه کشوری:

معلمان تلاش کنند گره ذهنی دانش آموزان 
باز شود

سید ابراهیم رئیسی در آستانه روز معلم، در دیدار جمع زیادی از فرهنگیان 
و در آیین تجلیل از معلمان نمونه کشوری، ضمن ابراز خرسندی از حضور 
در جمــع فرهنگیــان، معلمان و آینده ســازان کشــور، صمیمانــه از تلاش 
همــه مربیان و معلمــان قدردانی کــرد و روز معلم را بــه همه معلمان و 

دست اندرکاران آموزش و پرورش تبریک گفت.
به گزارش ایســنا، رئیســی با بیان اینکه تعلیم و تربیــت ناظر به رفع همه 
آسیب هایی است که امروز جامعه را رنج می دهد، افزود: آموزش و پرورش 
ناظر بر رفع دغدغه هایی اســت که امروز دغدغه مندان، آسیب شناســان، 
جامعه شناســان و خانواده هــا دارنــد، لــذا مســئله آمــوزش و پــرورش نــه 
مسئله ای با اولویت، بلکه مسئله اول کشور است و هدف انقلاب اسلامی به 
عنوان یک انقلاب فرهنگی برای ارتقا و اعتلای فرهنگ، ساخت انسان ها، 
ســاخت جامعــه قرآنــی و نمونه با کمــک و محوریت آمــوزش و پرورش، 

معلم و مدرسه ممکن است.
رئیس جمهور در ادامه ضمن ارج نهادن به همه تلاش های صورت گرفته 
از سوی وزرا، معاونین، مدیران کل، مربیان و معلمان از بدو پیروزی انقلاب 
اسلامی در جهت ارتقای نهاد مدرسه، افزود: امروز ضرورت بازنگری نسبت 
بــه اقدامات صورت گرفته با هدف کم کردن فاصله وضع موجود با وضع 
مطلوب امری ضروری اســت و در این زمینه سند تحول آموزش و پرورش 
می تواند در راستای اقدامات هماهنگ و منسجم میان مدرسه، خانواده و 
متولیان اجرای این سند، بسیار مؤثر باشد.رئیسی با تأکید بر اهمیت تقویت 
نرم افزاری و سخت افزاری نهاد مدرسه برای اجرای این سند، افزود: همه ما 
باید ضرورت نیاز به تحول را درک کنیم و بر هر اقدامی که ما را به این فرآیند 

نزدیک تر می سازد، تأکید و توجه ویژه داشته باشیم.
رئیســی همچنیــن با تأکید بــر اهمیت جایگاه معلمــان در انسان ســازی، 
جامعه سازی، ارتقای اخلاق و مبانی علمی و اندیشه ای در جامعه، افزود: 
اینکه امام خمینی)ره( فرمود »معلمی شــغل انبیاست« سخنی قرآنی و 
دینی است، چرا که اولین معلم بشریت ذات اقدس الهی و پس از آن انبیاء 
و اولیــای الهی بوده اند.رئیس جمهور در ادامه رواج قانون مداری، انضباط 
اجتماعی و اقتصادی، فرهنگ فقرزدایی، تبعیض ستیزی و صدق  و راستی 
را در گــرو تعلیــم و تربیت در مدارس، دانســت و گفت:  اگر این مفاهیم به 
عنوان یک ارزش به دانش آموزان آموخته شود و احساس، اخلاق و عمل 
افراد در چارچوب مبانی تربیتی باشــد، بســیاری از مشکلات و آسیب های 
اجتماعــی از جامعــه زوده خواهد شد.رئیســی تعلیم و تربیــت را تنها راه 
صیانــت جامعــه از ســلطه گری و تهاجم فرهنگــی در دنیــای ارتباطات و 
اطلاعات امروز عنوان کرد و افزود: محدودیت سازی و ممنوعیت سازی به 
هیچ وجه امکان پذیر نیست و تنها راه استفاده از این ابزار در مسیر تعلیم و 

تربیت و ارتقای فرهنگ و علم و دانش در کشور است.
رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود به رسوایی مدعیان اخلاق، 
حقوق انســان و آزادی بیان در وقایع غزه اشاره کرد و گفت: امروز به برکت 
خون مطهر شــهدای مظلوم غــزه پرده ها کنار رفته، نقــاب از چهره نقاب 
مدعیان افتاده و تابلوی گویای غزه حقیقت تمدن غربی را برای همه روشن 
کرده اســت و ملت های آزاده دنیا به صــدق کلام امام خمینی)ره( و رهبر 
معظم انقلاب اسلامی درباره پوچ بودن ادعاهای غرب باور پیدا کرده اند.

رئیســی در ادامه با اشــاره به اهمیت ارتباط میان معلــم و دانش آموز، باز 
کردن گره های ذهنی دانش آموزان را وظیفه همه معلمان و مربیان عنوان 
کرد و اظهار داشت: اگر امروز گره های ذهنی دانش آموزان باز نشود تبدیل 
به مســئله و انزوای روحی نوجوانان و جوانان ما خواهد شــد، لذا همه شما 
معلمــان و مربیان وظیفــه دارید با بهره گیری از ارتباط بســیار خوب میان 

معلم و متعلم نسبت به گره گشایی از شبهات آنان اقدام کنید.
رئیــس جمهــور با تأکید بر نگاه ویژه دولت به موضوع عدالت آموزشــی با 
بیان اینکه از ابتدای آغاز کار دولت مردمی اساس تقسیم بودجه بر محور 
عدالت و بر مبنای آمایش ســرزمینی بوده اســت، تصریح کرد: جمهوری 
اســلامی ایران پرچمدار اجرای عدالت بوده، انتظار مردم تصویب قوانین 
عادلانه، قضاوت و داوری عادلانه و اجرای عدالت است که باید در تمامی 

شئونات و سطوح این نظام اجرا شود.

رئیســی در ادامــه بــه پیشــرفت ها و دســتاوردهای چشــمگیر کشــور در 
عرصه های مختلف اشاره کرد و خطاب به معلمان و مربیان، گفت: یکی 
از راه های باز کردن گره های ذهنی دانش آموزان آشنایی با این پیشرفت ها و 
دستاوردهاست که ابتدا باید معلمان از آنها مطلع باشند و سپس در غالب 
اردوهای راهیان نور دانش آموزان خود را با این توانمندی های کشــور آشــنا 
کنند.رئیس جمهور افزود: در شــرایطی که دشــمن با شبهه افکنی و ایجاد 
تردید به دنبال یأس آفرینی در کشور است، معلمان به عنوان ملجأ و پناه 

دانش آموزان می توانند منشأ امید و امیدواری در نسل جوان ما باشند.
 رئیسی رشد کشور را در گرو افزایش بهره وری دانست و با تأکید بر ضرورت 
بهره گیری از مجموعه امکانات آموزشــی در کشــور در راستای ارتقای رشد 
علم، دانش، فرهنگ و اخلاق در جامعه، افزود: جبران عقب ماندگی ها در 
این زمینه نیازمند انگیزه، اندیشه نو و مدیریت جهادی است و با کار عادی 
و معمولــی نمی توان به اهداف مورد نظر رســید.رئیس جمهــور در ادامه 
وجــود پارک های علم و فناوری متعدد و فعالیت بیش از ۱۰ هزار شــرکت 
دانش بنیــان را نشــانه بهره مندی کشــور از وجود جوانان فعــال، باانگیزه و 
بانشــاط دانســت و گفت: همه تلاش ما باید در جهت ایجاد امید و ارتقای 
انگیزه در نســل جوان با رفع مشــکلات و برداشــتن موانع از پیش پای آنها 
باشد.رئیسی با بیان اینکه لازمه شکل گیری ایران قوی، مدرسه قوی است و 
لازمه شکل گیری مدرسه قوی وجود معلمان قوی است بر ضرورت تقویت 
معلمان، اشــاره کرد و گفت: بنا بر تأکیدات رهبری فرزانه و حکیم انقلاب 
اسلامی دانشــگاه فرهنگیان و شهید رجایی مراکز تربیت نیروهای کارآمد 
در امر آموزش و پرورش اســت، لذا بنای دولت نیز تقویت این دو دانشگاه 
در همه زمینه ها بویژه جذب اســاتید برجســته اســت، البته در توسعه این 
دانشگاه ها نیز قطعاً حساب شده عمل خواهیم کرد.رئیس جمهور در ادامه 
با بیان اینکه مدرسه باید آسیب شناسی و آسیب زدایی را نیز بر عهده داشته 
باشد بر ضرورت تامین نیروی انسانی مشاور در مدارس تاکید کرد و افزود: 
تلاش دولت بر این است که هیچ مدرسه ای خالی از مشاور و مربی پرورشی 

نباشد و حتما این برنامه اجرایی و عملیاتی خواهد شد.
رئیسی همچنین با تاکید بر اهمیت مسئله مهارت افزایی در کنار علم افزایی 
در مــدارس ضمن تقدیر از اقدامات صورت گرفته از ســوی وزیر آموزش و 
پرورش در جهت تقویت هنرستان ها گفت: اینکه تلاش شده تا هنرستان ها 
بــه مرکــز مهارت افزایــی تبدیل شــوند اقدام بســیار خوب و مثبتی اســت 
و بنــای دولــت نیــز مســاعدت در زمینه تقویــت هنرستان هاســت.رئیس 
جمهور همچنیــن به موضوع رتبه بندی معلمان نیز اشــاره کــرد و گفت: 
در ارتباط با موضوع رتبه بندی معلمان متاسفانه صرفا مسائل معیشتی 
فرهنگیان برجســته شــد در حالی که در این موضوع بیشــتر ارتقای شأن و 
منزلت معلمان مــورد تاکید و توجه بوده است.رئیســی همچنین ضمن 
گرامیداشت یاد استاد شهید مطهری و همه معلمان و دانش آموزان شهید 
کشــور تصریح کرد: دولت برای همه معلمان احترام ویژه ای قائل است و 
این احترام فقط در سخن نیست بلکه در برنامه ریزی ها، تصمیم گیری ها 
و تصمیم سازی ها نیز بنای دولت توجه به تعلیم و تربیت و ارتقای جایگاه 

معلمان است.
رئیــس جمهور تاکید کرد: مــا هرگونه هزینه برای تقویــت جریان آموزش 
و پــرورش و علــم و فرهنــگ در کشــور را ســرمایه گذاری برای آینده کشــور 

می دانیم که نتایج آن نیز در کشور جلوه گر خواهد شد.

فــردا دوازدهم اردیبهشــت اســت کــه برخی 
اصــرار دارنــد به مناســبت شــهادت آیــت الله 
مرتضــی مطهری کــه خود معلمــی بی نظیر 
بود، به این نام مشــهور شد در حالی که برخی 
هــم می داننــد که ۱۲ اردیبهشــت حتی قبل از 
شــهادت معلم شــهید مرتضی مطهری هم 
روز معلم بود وانگهی استاد مطهری شامگاه  
۱۱ اردیبهشــت بــا تیر گروه فرقان به شــهادت 
رســید و اگــر قــرار بــود شــهادت وی مــلاک و 
مبنــا قرار گیرد، ۱۱ اردیبهشــت باید روز معلم 

نام گذاری می شد.
»مهــرداد خدیــر« در »عصرایــران« به خوبی 
این ماجــرای تاریخــی را باز کرد که مناســبت 
روز معلم نه به خاطر ترور اســتاد مطهری که 

به مناسبت شهادت یک معلم تهرانی بود.
برابــر این روایت، ۱۲ اردیبهشــت ســال ۱۳4۰ 
دبیرســتان های  از  یکــی  دبیــر  خورشــیدی 
تهــران در تجمــع صنفی معلمــان در میدان 
بهارســتان بــا گلوله پلیــس به قتل رســید و از 
آن پــس معلمیــن، ایــن روز را به عنــوان روز 
معلم گرامی می داشــتند اما رژیم شــاه هرگز 
بــه آن رســمیت نــداده بــود. نــام ایــن معلم 
»ابوالحســن خانعلــی« بــود که در قبرســتان 

ابن بابویه تهران دفن شد.    
صرف نظــر ازین که مناســبت این روز را ســال 
4۰  و قتــل خانعلی بدانیم یا ســال 58 و ترور 
شــهید مطهری کــه هر دو شــخصیت، معلم 
بودند، ۱۲ اردیبهشت در تقویم مناسبت های 

در  و  اســت  معلــم  روز  اســلامی  جمهــوری 
بافــت اجتماعی نیز ایــن روز و یک هفته پس 
از آن بــا عنوان هفتــه معلم، زمانی مناســب 
بــرای تکریــمِ پرچمــداران آگاهــی اســت و از 
رهبــر معظــم انقلاب تــا ریاســت جمهوری و 
وزیــر آمــوزش و پــرورش برنامه هــای ویژه به 
ایــن مناســبت دارنــد و در ســطوح اســتانی و 
شهرســتانی و در حیاط مدارس نیز مراســمی 
برنامه هــای  و  ســپاس«  »زنــگ  عنــوان  بــا 
مختلــف معرفی و تجلیــل از معلمان نمونه  
بــه جریــان می افتــد و در مــوارد بســیاری نیز 
اســتانداران و فرمانداران نیز به عنوان روسای 
شــورای آموزش و پرورش استان و شهرستان 
در انجــام باشــکوه تر ایــن برنامه ها مشــارکت 

مســتقیم دارند که البته کار ارزرشمندی است 
امــا حقیقــت تلــخ این اســت که در فراســوی 
بســیاری از این برنامه ها، چیزی جز نمایش و 

نماکاری وجود ندارد.
حرف ما این است که اگر معلم قدر و قیمتی 
در ایــن ســرزمین داشــت کــه دارد، بایــد بــه 
منزلت معلم و معیشــت وی توجه شــود آن 
هــم در همه ســال نه این کــه مدیران با اســمِ 
معلــم، عکــس یــادگاری بگیرنــد و پُــز آن را 
بدهند و این عکس و فیلم ها را سندی از توان 

مدیریتی خود بدانند.
اگــر قــرار بــود مدیــران بــه منزلــت و جایــگاه 
نبایــد  می داشــتند  درخــور  توجهــی  معلــم 
طــرح رتبه بنــدی بــا چندیــن ســال تأخیر آن 

هم بــه صورت ناقــص اجرا می شــد و اجرای 
و  می گرفــت  قــرار  ابهــام  در  هم سان ســازی 
نباید وضعیت معلمان بازنشســته به چنین 
اضطــراری می افتاد و نبایــد همه به معلمان 
به چشــم افرادی از نظــر اقتصــادی درمانده 

نگاه می کردند. 
فــردا ۱۲ اردیبهشــت در مــدارس همه کشــور 
زنگ هایــی ویژه به صــدا درمی آید به نشــانه 
ســپاس و قدردانی از معلم، مدیران و عوامل 
اجرایی مــدارس به تک و تا می افتند تا جایی 
از مراســم آنان دچار نقص و کوتاهی نباشد و 
نقدی به آنان وارد نشــود امــا از این برنامه ها 
هیــچ خیــری جز مشــتی وعــده و بعضــاً آمار 

خلاف واقع نصیبِ معلمان نمی شود.   
نکتــه مهم تر این اســت کــه با پایــان این یک 
هفتــه و در طول ســال، کســی از ایــن مدیران، 
ادعــا  کــه  قدرتمنــدی  رجــال  و  نماینــدگان 
می کننــد معلمی شــغل انبیــا اســت و آینده 
کشور با هدایت گری معلمان ساخته می شود، 
هیــچ گامــی بــرای معلمــان بــر نمی دارند و 
هیــچ خدماتی بــه آنــان ارائه نمی کننــد و اگر 
از آنــان بپرســی چرا حتمــاً در کمــال آرامش 
پاسخ خواهند داد دل شــان می خواهد کمک 
کننــد امــا قانون دســت آنان را بســته اســت و 
دقیقــاً به همیــن دلیل می خواهیم بنویســیم 
اتفاقــاً عمــوم معلمــان، روز معلــم را خوش 
نمی دارند چون روزگارشان خوب نیست.       

عمــق ایــن درد را نمی تــوان بــا هیــچ واژه ای 
نوشــت و تصویری از آن به مخاطبان روزنامه 
داد کــه بخــش قابــل توجهی از معلمــان، در 
ســی ســالی که به فرزندان مردم، چون فرزند 

خویش نگاه کردند و به آنان درس دادند، نزد 
خانواده و فرزندان خود شرمندگی و خجالت 
بردنــد تا جایی کــه فرزنــدان آنان همــواره به 
شــغل معلمی به عنوان شــغلی از نظر مالی 
پَســت، نگاه و تلاش کردند ســراغ آن نروند  و 
پس از آن که به ســن بازنشستگی رسیدند نیز 

نزد نوه های خود خجالت می برند.
مدیران، نماینــدگان مجلس و دولت مردانی 
می زننــد  دم  معلــم  کرامــت  ار  فــردا  کــه 
بایــد بمیرنــد وقتــی می داننــد معلمــان این 
ســرزمین که ضــرورت دارد مطالعه مســتمر 
روزانه داشــته باشــند و الگــوی علمی کودکان 
و نوجوانان باشــند، به خاطر فشــار معیشت و 
برای حفــظ آبروی خــود و خانــواده، ناچارند 
تعلیــم  بــا  بی ارتبــاط  کامــلًا  مشــاغل   در 

و تربیت کار کنند.  
 امروز که همه می دانیم نسل کودک، نوجوان 
و جــوان جامعــه، دچــار یــک شــکاف عمیق 
شناختی با منابع سنتی، معیارهای متعارف و 
سیاسیون شدند  و همان مدیران که نگاهی به 
شــرافت شغل معلمی نداشــتند، در سخنان 
خــود بیــش از گذشــته بــر اهمیــت مدرســه و 
نقش معلــم تأکید می کنند نیــز حتی یک بار 
جــرأت نداشــتند و صــادق نبودنــد تــا از خود 
بپرسند با معلمان کشور که روزی از گروه های 
مرجع اصلی در حوزه فرهنگ و جامعه سازی 
بودند چه کردند که وضعیتِ آینده ســازان ما 
به این نقطه رســید و اگــر همچنان به کرامت 
و معیشــت معلمان به عنوان مرزبانان فکر و 
فرهنگ بی اعتنا باشــند، دو دهه دیگر به کجا 

خواهیم رسید ؟ 

جمله 
سرویس سیاسی

فرمانــده نیــروی دریایــی ســپاه گفــت: امروز 
راهبرد ایــران در خلیج فارس صلح، امنیت، 
برادری و دوســتی اســت. مــا دنبــال برقراری 

امنیت در تنگه هرمز هستیم.
بــه گــزارش ایســنا، دریــادار پاســدار علیرضــا 
تنگســیری در یک گفــت وگو به مناســبت روز 
خلیج فــارس، اظهار کرد: روز ۱۰ اردیبهشــت 
روز پایــان اشــغال ۱۱۷ ســاله پرتغالی هــا در 
ســال  در  پرتغالی هــا  اســت.  فــارس  خلیــج 

۱۵۰8 میلادی به خاطر اهمیت خلیج فارس 
بــه ایــن منطقــه آمدنــد و تــا ۱۶۲۲ در خلیــج 
فــارس بودنــد. عمیق ترین آب ها در ســاحل 
خلیج فارس و بهترین آبراه ها در سمت ایران 
قــرار دارد. مــا ۱۳۷۵ کیلومتر ســاحل داریم و 

این ها اهمیت ذاتی خلیج فارس است.
لحــاظ  بــه  فــارس  خلیــج  داد:  ادامــه  وی 
اقتصــادی جایگاه مهمی دارد و ۴۰ درصد گاز 
و ۶۲ درصــد نفــت جهان در ایــن منطقه قرار 

دارد. به لحاظ امنیتی این منطقه بسیار مهم 
است و ما بارها پیام صلح و دوستی داده ایم. 
ما دنبال برقراری امنیت تنگه هرمز هستیم و 
امنیــت تردد روزانه 8۳ کشــتی که از این تنگه 
عبــور می کنند را برقرار کرده ایم. امروز راهبرد 
مــا در خلیج فــارس، صلح، امنیــت، برادری 
امنیــت  مخــل  بیگانــگان  اســت.  دوســتی   و 

منطقه هستند.
بیــان  بــا  ســپاه  دریایــی  نیــروی  فرمانــده 

اقتصــادی  و  راهبــردی  منطقــه  ایــن  اینکــه 
بــوده و بــرای مــا و همســایگان مهــم اســت، 
هــدف  دو  دنبــال  خارجی هــا  کــرد:  تصریــح 
شــوم حضــور نامشــروع در منطقــه و فروش 
ســلاح در خلیــج فــارس هســتند. ایــن هــا به 
 دشمن تراشی نیاز دارند، در حالیکه ما دنبال 

امنیت هستیم. 
این هــا که از هزاران مایل دورتر به این منطقه 
می آیند، دنبال امنیت نیستند. ما پیام صلح، 

دوســتی و بــرادری را به کشــورهای مســلمان 
منطقه داده و بر منافع دو جانبه با کشورهای 

منطقه تاکید کردیم.
دریــادار تنگســیری در پایان با اشــاره به تاکید 
رهبر انقلاب بر توسعه دریامحور کشور، گفت: 
مســئولان باید فرمان رهبــری را عملی کنند. 
از ســویی بایــد جوانــان را با دریا و جزایر آشــنا 
کنیم. ما در همین راســتا راهیــان نور دریا را از 

سال 9۰ آغاز کرده ایم.

سردار تنگسیری:

دنبال برقراری امنیت در تنگه هرمز هستیم

JOMLEH

یادداشت سردبیر

فناوری

افتادن کلاه دموکراسی از سر عمو سام

آمارهــا حاکی از آن اســت کــه حداقــل 9۰۰ تظاهرکننــده در اعتراضات 
دانشــگاه های آمریکا به کشتار صهیونیســت ها در غزه در ۱۰ روز گذشته 
دســتگیر شــده اند و ایــن درحالی اســت کــه دامنــه اعتراضات دانشــجویان به 

۷9دانشگاه در ایالات متحده گسترش یافته است. 
از دانشــگاه در آمریــکا شــاهد تظاهــرات  زیــادی  در  روزهــای اخیــر، شــمار 
ضدصهیونیســتی بوده اســت که مهمترین آنها عبارت اند از دانشگاه هاروارد، 
نیویورک، ییل، کلمبیا، ماساچوســت، اموری، میشــیگان، بــراون، پلی تکنیک 

هومبولت، برکلی، کالیفرنیای جنوبی، تگزاس، مینه سوتا و غیره.
البتــه از همان ابتدای جنبــش نیز نوع برخورد پلیس آمریکا که همواره در این 
موقع ها به خشــونت و ســرکوب متوســل می شــود، قابل پیش بینــی بود. طبق 
انتظار، در این چند روز بسیاری از دانشجویان معترض اخراج شده اند. ضمن 
اینکه خشونت و ضرب وشتم هم همواره چاشنی برخورد پلیس با دانشجویان 
این کشور بوده است.آمریکایی ها که تمام قد از کشتار غزه حمایت کرده اند در 
باتلاق فشار افکار عمومی گیر افتاده اند. از یک طرف نیازمند رأی طبقه بزرگی 
از آمریکایی های مخالف جنگ هســتند و از ســوی دیگر نمی توانند از حمایت 
مالی گســترده لابی یهودی چشم پوشی کنند. تظاهرات بی سابقه دانشجویان 
در دانشگاه های آمریکا در محکومیت کشتار جمعی علیه فلسطینیان، یادآور 
مخالفــت همیــن طیــف با جنــگ ویتنام اســت. از جملــه وجه اشــتراک آنها، 
خاســتگاه مشــترک این جنبش های اعتراضی اســت. اعتراض دانشجویان به 
کمــک مالــی و نظامی آمریکا به رژیم صهیونیســتی در جنگ علیه غزه حدود 
دو هفته پیش از دانشگاه کلمبیا آغاز شد؛ دانشگاهی که در دهه ۱9۶۰، آغازگر 

موج اعتراضی و البته تأثیرگذار علیه جنگ آمریکا در ویتنام بود. 
ادامه این روند بی شــک دمکراســی آمریکایی را بیش از پیش به خطر خواهد 
انداخــت به خصوص اینکه دموکرات ها بیش از دیگر گروه های سیاســی خود 
را متولی مردم ســالاری و حمایت از حقوق بشــر می دانند، اما طوفان الاقصی 
تمام پرده ها را افکنده و یکی از مهمترین آنها افتادن کلاه دموکراســی خواهی 

از سر عمو سام بود.

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری:

در کشورهای پیشرفته نخبه ترین افراد 
وارد رشته علوم انسانی می شوند

وزیــر علــوم، تحقیقات و فنــاوری در ویژه برنامه اســتاد فلســفه و غرب 
شناس برجسته کریم مجتهدی با عنوان »یک عمر معلم« گفت: رهبر 
معظم انقلاب در دیدار با دانشــجویان، وظایف دانشــگاه ها را ساده و مختصر 
تولیــد علم و عالــم و جهت دهی به علم و عالم توصیف کردند و از همین جا 
مشــخص است که ایشــان برای علما جایگاه ویژه ای قائل هستند. البته خوب 
اســت که ما قدر داشته هایمان را در دوران حیات شأن بدانیم و داشته هایمان 
را بــه موقــع پــاس بداریم. مرحــوم مجتهدی ترویــج دهنده یــک تفکر جدید 
است. تفکری که بر جمله معروف او با این مضمون که غرب شناسی لازم اما 
غرب گرایی ممنوع، است.به گزارش مهر، محمدعلی زلفی گل افزود: در چند 
ســال اخیــر توازن علمی کشــور ما از بین رفته اســت، به این معنــا که یک دوم 
دانش آموزان ما ســراغ تحصیل در رشــته علوم تجربی و رشته های معروف و 
پرطرفدار می روند چون نگران آینده شــغلی خود هســتند. این در حالی است 
که استقبال از رشته ریاضی، علوم پایه و انسانی بسیار ضعیف است. در چنین 
شــرایطی توازن شــخصیت علمی کشــورمان از بین می رود و بنده همین جا از 
آقــای نجفــی می خواهم که یــک طرح تحقیقاتــی راجع به ایــن موضوع تهیه 
کننــد. در کشــورهای پیشــرفته نخبه ترین افراد وارد رشــته های علوم انســانی 
می شوند این در حالی است که در کشور ما برعکس است و لازم است اصحاب 

این رشته به ما راهکار دهند و بگویند چه کنیم.
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اقتصادی

تعاون به عنوان رکن مهم 
مشارکت مردم، مورد تاکید 

رهبر معظم انقلاب است

 گزارش »جمله« به بهانه گذر آمار 
تورم سالانه تولید گوشت از مرز ۱۰۰ درصد؛ 

 گوشت کوب تورم 
بر سر دهک های ضعیف 

صفحه 03

صفحه  0٤

اختصاصی

0404

رئیس سازمان بازرسی کل کشور عنوان کرد:
 وصول و استرداد بیش 

از ۲۸۸ همت

 استارت بیمه ملت
 برای ثبت رکوردهای جدید؛

رشد ۱۰۳ درصدی حق 
بیمه تولیدی بیمه ملت در 

فروردین ۱۴۰۳

اخبـــار /

صفحه 0٤

دکتر سید عباس حسینی، مدیرعامل بانک مسکن خبر داد؛

پرداخت بیش از ۳۴ هزار فقره تسهیلات 
 اشتغالزایی به معرفی شدگان نهادهای حمایتی 

در دولت مردمی

 شاهکار زاکانی:
پرداخت 2 میلیارد یورو به یک شرکت 

ساختمانی چین برای خرید اتوبوس برقی!

معاون وزیر صمت خبر داد؛

واردات ۱.۸ میلیارد 
دلاری طلا برای رفع 

تعهدات ارزی
رییس ســازمان توســعه تجــارت از 
واردات حــدود ۱.8 میلیارد دلار طلا 
در ســال گذشته خبر داد و گفت: بیشتر این 

واردات برای رفع تعهد ارزی بوده است.
مهدی ضیغمی در نشست خبری ششمین 
نمایشگاه توانمندی های صادراتی ایران با 
حضــور وزیــر صنعــت، معــدن و تجــارت، 
اظهــار داشــت: در کنــار مبادله مالــی که با 
ســایر کشورها صورت انجام شــده، در سال 
گذشته ۱.8 میلیارد دلار طلا به کشور وارد و 

برای رفع تعهد ارزی بوده است.
وی ادامــه داد: برخــی از منابع بلوکه شــده 
ایران نیز آزاد شــده و برای آزادی نهاده ها و 
کمــک به افزایش تولید در صنایع در حوزه 
تأمین ماشین آلات و مواد اولیه اختصاص 

یافته است.
رئیس ســازمان توسعه تجارت عنوان کرد: 
توانمندی هــای  نمایشــگاه های  برگــزاری 
صادراتی در جهت تعامل با بانک مرکزی 

در جهت توسعه بازار صادراتی است.

 رئیس کمیسیون تلفیق 
بودجه ۱۴۰۳:

متناسب سازی حقوق 
بازنشستگان از اول 
فروردین لازم الاجرا 

است 
رئیــس کمیســیون تلفیــق بودجه 
تاییــد  محــض  بــه  گفــت:   ۱۴۰۳
شــورای نگهبان، مصوبه متناسب سازی 
حقــوق بازنشســتگان نیز از ابتدای ســال 

جاری لازم الاجرا خواهد بود.
رئیــس  بابایــی  حاجــی  حمیدرضــا 
کمیســیون تلفیــق بودجــه ۱۴۰۳ دربــاره 
متناسب سازی حقوق بازنشستگان، روز 
دوشــنبه در روند بررســی بخــش جداول 
لایحه بودجه ســال ۱۴۰۳، اظهار داشت: 
ایــن حکــم از اول فروردیــن ســال جاری 

لازم الاجرا است.
وی افزود: علت اینکــه تاکنون این حکم 
ایــن اســت کــه  قانونــی اجرایــی نشــده 
متناسب ســازی حقــوق بازنشســتگان از 
جمله احکام لایحه برنامه هفتم توسعه 
بــوده و از آنجــا که شــورای نگهبــان هنوز 
برخی مواد ایــن لایحه را تایید نکرده، به 
محــض تاییــد شــورای نگهبــان، مصوبه 
متناسب سازی حقوق بازنشستگان نیز از 
ابتدای سال جاری لازم الاجرا خواهد بود 
و بازنشســتگان عزیز از این بابت نگرانی 

نداشته باشند.

تسهیلات ارزان برای صنایع 
دانش بنیان؛

 برنامه ریزی برای 
گشایش بازارهای 

آفریقا
مدیــر عامــل صنــدوق ضمانــت 
صــادرات ایران با بیــان اینکه این 
صنــدوق، صــادرات به آفریقا را پوشــش 
بیمــه و ضمانتــی می کنــد و اولین هدف 
آفریقاســت،  قــاره  گشــایش  صادراتــی، 
تضمیــن  بــرای  وثایــق  حداقــل  گفــت: 
شــرکت های  بــرای  وام  دریافــت 
دانش بنیــان در نظــر گرفتــه شــده تــا بــا 
ارزان  تســهیلات  صنــدوق،  ضمانــت 

قیمت از بانک بگیرند.
سید امیر برهانی نایینی امروز در نشست 
خبری، با بیان اینکه اولین برنامه وزارت 
صمت متحول ســازی مقاصد صادراتی 
اســت، اظهار کرد: یکی از علــل برگزاری 
همزمــان اجلاس ایــران و آفریقا با ایران 
اکســپو ایــن بــود کــه تجــار آفریقایــی از 
ظرفیت های ایــران باخبر شــوند؛ چراکه 
صــادرات بــه مقصــد آفریقا مــورد تاکید 
اســت و مقــرر شــده در این قاره ســرمایه 
راســتا  همیــن  در  کنیــم.  ویــژه  گــذاری 
صندوق ضمانت صادرات نیز صادرات 
بــه آفریقــا را پوشــش بیمــه و ضمانتــی 
می کند. بنابرایــن اولین هدف صادراتی، 

گشایش قاره آفریقاست.
برهانــی با بیــان اینکه کل پوشــش بیمه 
نامه و ضمانت صندوق از ابتدای شروع 
به کار تا امروز ۲۲ میلیارد یورو بوده است، 
گفت: سرمایه ثبتی صندوق در این دوره 
۲۰۰ میلیون یورو افزایش یافت و در حال 
حاضر به ۲۴۷ میلیون یورو رسیده است.
برهانــی با بیان اینکه بســته ویــژه دانش 
بنیــان تدویــن و بــه شــرکت های دانــش 
بــر  کــرد:  تصریــح  شــده،  ارایــه  بنیــان 
اســاس ایــن بســته حداقــل وثایــق برای 
تضمیــن دریافت وام برای شــرکت های 
دانش بنیــان در نظــر گرفتــه شــده تــا بــا 
ارزان  تســهیلات  صنــدوق،  ضمانــت 

قیمت از بانک بگیرند.
مدیرعامــل صندوق ضمانــت صادرات 
بــرای  بازاریابــی  اهمیــت  بــه  اشــاره  بــا 
دانــش بنیان هــا، گفت: امکان ســنجی و 
اعطــای ظرفیت هــای تجــارت خارجــی 
بــه شــرکت های دانــش بنیان بــه منظور 

بازاریابی در این بسته دیده شده است.
همچنین به گفته این مقام مسئول بسته 
ویــژه ای هــم ویژه نمایشــگاه دیده شــده 
که در صورت حضور شــرکت های دانش 
بنیان در این نمایشگاه و اعلام اینکه قرار 
است صادرات انجام دهند، اعتبارسنجی 
خارجی، بدون دریافت هزینه انجام می  
دهیــم. فردا و پــس فردا نیز بــا اتاق های 
بازرگانــی و تجار مالــزی و کامرون تفاهم 

نامه تجاری امضا خواهد شد.
وی با اشــاره به اهمیت توســعه صنعت 
دانــش بنیــان صــادرات محــور، گفــت: 
در همیــن راســتا امروز تفاهــم نامه ای با 

صندوق صنایع پیشرفته امضا می شود.
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 گزارش »جمله « به بهانه گذر آمار تورم سالانه
 تولید گوشت از مرز ۱۰۰ درصد؛ 

گوشت کوب تورم بر 
سر دهک های ضعیف 

مارال نژادآذر 
گروه اقتصادی-جمله

گوشت خوراک لذیذی است، اما فقط برای کسانی 
که دستشــان به دهانشــان می رســد، وگرنــه با نرخ 
فعلــی گوشــت قرمــز حداقــل نیمــی از جامعه از 

مصرف منظم آن محرومند.
ایرانیان که تا ۵ دهه قبل در زمره بیشترین مصرف 
کنندگان گوشــت قرمز بودند، به مرور جایگاه خود 
در منطقــه را از دســت دادنــد و حــالا از متوســط 

مصرف کشورهای منطقه هم عقب تر هستند.
در همین راســتا آخریــن آمارها نشــان می دهد که 
تــورم ســالانه و نقطــه ای تولیدکننــده محصولات 
گاوداری هــای صنعتــی در اســفند ۱4۰۲، از مرز 49 
درصد عبور کرده اســت. بررسی ها نشان می دهد 
که تورم سالانه مربوط به فرآورده های گوشتی مرز 

۱۰۰ درصد را درنوردیده است.
به گزارش جمله تورم تولیدکننده شــاخصی است 
که نشان می دهد هزینه های تولید در دوره مدنظر 
دستخوش چه تغییراتی شده است. فایده دانستن 
این شاخص برای مردم این است که اجمالاً مسیر 
آینده قیمت ها در کف بازار را تا حدی روشن تر می 
تواننــد حــدس  بزننــد و حداقل برنامــه ریزی لازم 
برای دریافت حداقل ها را در دستور کار قرار دهند. 
شاخص بهای تولیدکننده یکی از معیارهایی است 
که به منظور سنجش عملکرد اقتصادی، از سطح 
عمومی قیمت ها محاسبه و منتشر می شود. از این 
رو، تاثیــر قابل توجهــی بر تصمیم گیــری صاحبان 
سیاســتمداران  حتــی  و  ســرمایه گذاران  صنایــع، 
خواهــد داشــت. هدف از محاســبه شــاخص بهای 
تولیدکننــده، اندازه گیــری تغییــرات قیمت هایــی 
اســت کــه تولیدکننــدگان در ازای فــروش کالاهــا و 
خدمات خــود دریافــت می کنند. به عبــارت دیگر 
می توان عنوان کرد که این شــاخص، قیمت کالاها 
در کارخانــه و مبــداء تولید را در نظــر می گیرد. این 
شــاخص به صورت یک شــاخص وزنــی از قیمت 
عمده فروشــی کالاهــا یــا قیمت هــای تولیدکننــده 
محاسبه می شــود؛ به همین دلیل برخی شاخص 
بهای تولیدکننده را شاخصی می دانند که روندهای 
قیمتی در بازارهای عمده فروشی، صنایع تولیدی 
و بــازار کالاهــا را منعکس می کند. امــا اهمیت این 
شاخص در اقتصاد چیست؟ در ادبیات اقتصادی 
از ایــن شــاخص به عنــوان یک شــاخص پیش نگر 
)Leading Indicator( یــاد می شــود؛ به این معنی 
که با بررســی این شــاخص می توان از سطح تغییر 
قیمت هــا در بــازار کالا و خدمات مصرفــی یا تورم 
اطــلاع کســب کــرد. به بیــان دیگــر، هــر افزایش یا 
کاهش قیمت در شاخص بهای تولیدکننده با یک 
وقفــه زمانی در شــاخص بهــای مصرف کننده نیز 
مشــاهده می شــود. از ایــن رو از تغییرات شــاخص 

بهــای تولیدکننده به عنوان پیشــگویی بــرای تورم 
عنــوان می کننــد. عــلاوه بــر ایــن، شــاخص بهــای 
تولیدکننــده رونــد تغییــرات قیمت هــا را از دیدگاه 
مختلــف  بخش هــای  در  خریــدار  و  تولیدکننــده 
اقتصــادی )کشــاورزی، صنعت و خدمات( نشــان 

می دهد.
براســاس آمار منتشر شده توســط مرکز آمار ایران، 
گاوداری هــای  محصــولات  تولیــد  ماهانــه  تــورم 
صنعتــی در بهمــن مــاه، ۰.۱ واحــد درصــد کمتــر 
شــده است. البته این کاهش به معنای کمتر شدن 
قیمت آن ها نیست. بلکه نشان می دهد از سرعت 
رشد قیمت ها کاسته شده است. البته نرخ سالانه و 
نقطه ای این شــاخص رو به افزایــش رفته و از مرز 

49 درصدی عبور کرده است. 
شواهد نشان می دهد که »گوساله نر زیر چهارماه« 
و »گاو تلیسه غیرباردار« و »گاو نر داشتی« بیشترین 
مقــدار تورم تولیدکننــده اســفند ۱4۰۲ را از آن خود 
کرده اند. در مقابل »شــیر« کمترین افزایش هزینه 
تولید را در این بازه زمانی متحمل شــده اســت. در 
ادامــه به بررســی تــورم ماهانه، نقطه ای و ســالانه 
تولیدکننــده محصولات گاوداری هــای صنعتی در 

اسفندماه ۱4۰۲پرداخته شده است. 
بر پایه تحلیل اکو ایران آخرین گزارش منتشر شده 
توســط مرکز آمار حاکی از آن است که تورم ماهانه 
گوشــت در اســفند ۱4۰۲ کاهــش یافتــه اســت. در 
مقابل تورم سالانه و نقطه به نقطه این محصولات 

بیشتر شده و از مرز 49 درصد عبور کرده است.
تورم ســالانه تولیدکننــده محصولات گاوی نشــان 
می دهــد، میانگیــن هزینــه تولیــد ۱۲ ماهه منتهی 
به اســفند ۱4۰۲ نســبت به همین مقــدار در ۱۲ ماه 
منتهــی به اســفند ۱4۰۱ چگونه تغییر کرده اســت. 
شــواهد حاکی از آن اســت تورم سالانه محصولات 
 5۱.5 امســال  اســفند  در  صنعتــی  گاوداری هــای 

درصد بوده است. 
»گوساله نر زیر 4 ماه« با ثبت تورم ۱4۲.4 درصدی 
بیشترین مقدار این نرخ را داشته است. »گاو تلیسه 
شــیری  حذفــی  »گاو  شــیری«،  »گاو  غیربــاردار«، 
وازده«،  »گوســاله پــرواری« و »گاو نــر داشــتی«، 6 
دســته از محصولات تشــکیل دهنده گاوداری های 
صنعتی هســتند کــه میانگین تــورم ســالانه آن ها 
در ۱۲ ماه منتهی به اســفند ۱4۰۲ نســبت به همین 
رقم در بازه زمانی مشابه در سال ۱4۰۱، بالغ بر ۱۰۰ 

درصد بوده است 

شهرداری تهران مدتی قبل قراردادی با یک شرکت چینی 
بــرای واردات اتوبوس های برقی امضا کرده بود، چند روز 
قبــل یک فعال رســانه ای نوشــت کــه این قــرارداد با یک 
شــرکت ساختمانی در چین امضا شــده است و ابهامات 
زیــادی دارد، ابعــاد جدیــد قــرارداد شــهرداری تهــران با 
چینی ها به صحن شــورای شــهر تهران رسید و سبب ساز 
تنش در شــورای شهر شــد، طوری که برخی اعضا هنگام 

سخنان زاکانی جلسه را ترک کردند.
 بغض شــورای شــهر مقابل شــهرداری زاکانی شکست، 
جلســه این شــورا که برای بررســی وضعیت حمل و نقل 
و ترافیک پایتخت برگزار شــد تحت شــعاع ترک جلســه 
توســط برخی از اعضا شــورای شــهر تهــران قــرار گرفت. 
آن طورکه به نظر می رسید برخلاف این که قرار بود واردات 
۲۵۰۰ اتوبــوس برقی برای تهران از کشــور چین تبدیل به 
کارنامه زاکانی شــود حالا پاشــنه آشیل شــهرداری او شده 

است.

ترجیح زاکانی؛ اتوبوس چینی به جای ایرانی  
 اواخر سال گذشــته بود که معاون مالی شهرداری تهران 
از قرار خرید اتوبوس برقی شهرداری پایتخت با چینی ها 
پرده برداشــت، لطــف الله فروزنــده دراین بــاره گفت که: 
»انعقاد قرارداد ۲۵۰۰ اتوبوس برقی ۱۲) متری(، ۲۷۵۰۰ 
هزار تاکســی انرژی نو، ۱۰ هزار ون و مینی بوس و ۱۵۰ هزار 
موتور سیکلت برقی نیز از دیگر دستاوردهای این سفر بود، 
که امیدوارم به امید خدا بتوانیم این محموله ها را هرچه 

سریع تر وارد کشور کنیم.«
 فروزنده اواخر ســال گذشــته در گفت وگویی با بیان اینکه 
این شــرایط، فرصتی استثنایی برای ماست و تمام ارکان 
کاملا با هم هماهنگ هســتند، گفت: »اینکه یک شرکت 
چینی تمایل به یوزانس دارد، یک فرصت طلایی است، 
اگر می خواستیم این خریدها را از داخل کشور تامین کنیم 
چنین پولی وجود نداشــت. ۵۰ درصــد اعتبارات را دولت 
تامیــن می کنــد و رییس جمهور دســتور داد که بلافاصله 

منابع از محل ماده ۱۲ تامین شود.«
 شــهردار تهران هم با اشــاره به ارزان بــودن اتوبوس های 
برقــی چینی نســبت بــه اتوبوس هــای ایرانی تــلاش کرد 
از اقــدام خود بــرای انعقاد قرارداد بــا چینی ها دفاع کند: 
»زمانی که در این سفر بودیم، بررسی هایی صورت گرفت 
و مشخص شد که قیمت اتوبوس های برقی در کشور چین 
به مراتب پایین تر از قیمت تولیدکنندگان داخلی اســت، 
به طوری که کیفیت و قابلیت آنها بســیار مناسب بود اما 
قیمت آنها بــه مراتب کمتر از قیمت هــای اتوبوس های 
برقی داخلی بود. تفاوت قیمت اتوبوس های برقی چینی 
با اتوبوس های برقی داخلی بین ۵ تا ۶ میلیارد تومان در 
هر اتوبوس اســت. در واقع اتوبوس های چینی به مراتب 

ارزان تر از اتوبوس های داخلی هستند.«
 

از شرکت ساختمانی اتوبوس برقی خریدند!  

 شهردار و مدیر مالی شهرداری تهران علیرغم مخالفت 
برخی اعضای شورای شهر توانستند موافقت این شورا را 
برای قراردادی ۲ میلیارد یورویی با چینی ها دریافت کنند، 
تا با عقد آن اتوبوس های برقی از چین راهی تهران شوند، 
اما حالا به نظر می رســد این قرارداد بــا اما اگرهای زیادی 

مواجه شده است.
 چند روز قبل یاشار سلطانی، فعال رسانه ای با انتشار متن 
ایــن قــرداد در پایگاه خبری خــودش، درباره آن نوشــت: 
»یکــی از مهم ترین موضوعــات در این قــرارداد اصرار بر 
ترک تشــریفات و عجلــه برای امضــای قــرارداد با طرف 
چینی است. موضوعی که در مذاکرات رسمی شورای شهر 
به صراحت به آن اشاره می شود. اما شاید بزرگترین ابهام 
در قــرارداد ۲ میلیارد یورویی علیرضا زاکانی و شــهرداری 
تهــران بــا طرف چینــی انتخاب شــرکت طــرف قــرارداد 

است.«
 او توضیــح داد: »بر اســاس تحقیقات حقوقــی که انجام 
شــده شــرکت Poly Overseas Engineering Co., Ltd که 
طرف قرارداد شــهرداری است در ســال ۲۰۱۰ ثبت شده و 
دارای شــرح خدمات زیر است:آموزشــی، دامنه کســب و 
کار شــامل مهندســی با قــرارداد خارجی، عمده فروشــی 
تجهیزات الکتریکی، واردات و صادرات فناوری، خدمات 
مشــاوره مدیریــت بازرگانــی، خدمــات مشــاوره تجارت، 
عمده فروشــی محصولات ســخت افزاری، راه آهن، راه، 
ســاخت و ساز مهندسی تونل و پل، ساخت و ساز کارهای 
عمومی شــهرداری، مصالح ســاختمانی، عمده فروشی 
مواد تزئینی، واردات و صادرات )به اســتثنای محصولات 
دارای امتیاز(، بهره برداری از دســتگاه های پزشکی بدون 

مجوز، تجارت تجهیزات پزشکی دارای مجوز.«
 به گفته یاشار سلطانی: »این شرکت دارای یک تیم حرفه 
ای مجرب متشکل از کارشناسان راه و پل، مهندسان ارشد 
و پرسنل مدیریت فنی مختلف می باشد. دارای یک مرکز 
فناوری شرکت ملی و یک آزمایشــگاه ملی است و دارای 
کشــتی های جرثقیل پیشــرفته ۳۲۰۰ تنی و شــمع بندی 
قاب شمع ۱۰۰ متری است. این شرکت هیچ تخصصی در 
زمینــه خودروهای برقی و حمل و نقل پــاک ندارد و حالا 
قرار است ۲ میلیارد یورو از بیت المال مردم ایران به دست 
آنها ســپرده شــود تا با تامین خودروی برقی اندکی هوای 

پاک و کاهش ترافیک را برای تهران به ارمغان بیاورند.«
  به گفته این فعال رسانه ای آن طورکه از متن این قرارداد 
برمی آید تضمین هــای لازم وجود ندارد و در صورت بروز 
اختــلاف راه حل های حقوقی مناســب پیش بینی نشــده 

است.
  

تنش به شورای شهر کشیده شد  
 به گزارش ایســنا در جلســه هرمزی، معاون حمل و نقل 
شهرداری تهران به ارائه گزارشی از وضعیت حمل و نقل 
عمومــی پرداخــت و در مــورد قراردادهای منعقد شــده 
شهرداری در چین توضیحاتی ارائه کرد که این توضیحات 

سبب واکنش های اعضای شورای شهر شد؛ به گونه ای که 
در ابتدا نرجس سلیمانی با تاکید بر اینکه با این حجم از 
موضوعــات مالی در قــرارداد چین هنــوز ابهاماتی وجود 
دارد که به آن پاســخ داده نشــده اســت، گفــت: »در مورد 
واردات وســایل حمــل و نقــل عمومی وعده هــای زیادی 
شــنیدیم و عملا اتفــاق خاصی نیفتاده و بایــد بگویم که 
مدیریت شهری در حوزه اجرایی با تک ماده هم به نمره 

قابل قبولی نمی رسد.«
 در ادامه جعفر تشکری هاشمی نیز با تاکید بر اینکه هنوز 
متوجه نشــدیم کــه در حوزه اتوبوســرانی اساســا با طرف 
خارجی قرارداد بســتیم یا خیر؟ گفت: باید صراحتا گفته 
شود که قرارداد به چه شکل بسته شده است و من به یاد 
دارم که شهردار در یکی از جلسات شورای شهر اعلام کرد 
کــه چهار ماهه اتوبوس ها را به تهران مــی آورد اما هنوز با 
گذشــت زمان زیادی از این صحبت اصــلا تردید دارم که 

قراردادی منعقد شده یا نه؟«
 ناصر امانی، دیگر عضو شورای شهر تهران هم در واکنش 
به گزارش معاون شــهردار گفت: »جای ســوال اســت که 
واگن های مترو از چین چه زمانی پرواز می کنند و به تهران 

می رسند تا ما به چشم ببینیم تا قلبمان مطمئن شود.«
 مهدی اقراریان نیز با تاکید بر اینکه بارها اعلام کردیم که 
مباحث مطرح شــده در قراردادها برای ما مبهم اســت و 
شفافیت ندارد، گفت: »شهردار تهران چند دوره نماینده 
مجلس بوده و چگونه اســت کــه از انتقــادات ما ناراحت 

می شود.«
 مهدی عباسی عضو دیگر شــورای شهر با اشاره به موارد 
منتشر شــده از قرارداد چین در توئیتر گفت: »اگر اسنادی 
وجود دارد باید این اسناد به ما داده شود و اگر این ادعاها 
درســت اســت باید به شــورا گزارش دهیم. وظیفه شــورا 
مشــخص است وقتی شورا بدون پیوست دو میلیارد یورو 
مصوب می کند یعنی ما می خواهیم به شهرداری کمک 
کنیم و بنده نماینده مردم هستم و درست نیست از کنار 
یــک قــرارداد بزرگ بین المللــی بگذریم و بایــد ناراحت 
باشیم از اینکه یک خبرنگار اسنادی را دارد که ما به عنوان 

عضو نداریم.«

اعضای شورا جلسه را ترک کردند  
 بعــد از انتقادهای مطرح شــده زاکانــی در جایگاه حاضر 
شــد و همزمان با حضور زاکانی در محل تریبون تعدادی 
از اعضای شــورای شــهر جلســه را ترک کردند. به گزارش 
ایســنا همزمان با خروج قائمی، عباسی، امانی، اقراریان، 
شربیانی شهردار خطاب به آنها گفت: »بنشینید تا پاسخ 
سوالات تان را بدهم اما آنها بدون توجه به سخنان شهردار 
جلسه را ترک کردند و بعد از آن نیز سوده نجفی جلسه را 
ترک کرد و شهردار تهران در ابتدای سخنانش خطاب به 
تشکری گفت که رونوشت قرارداد واگن چین به وی داده 
شــده اما تشکری هاشــمی در حین خروج از جلسه اعلام 

کرد که این قراردادها به وی داده نشده است.«

مدیر اقتصادی و سرمایه گذاری ایمیدور: 
ایران و آفریقا نیازمند توسعه 
روابط تجاری در بخش معدن 
و صنایع هستند 

مدیر اقتصادی و ســرمایه گذاری ســازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی )ایمیدرو( گفت: ایران و 
آفریقا نیازمند توســعه روابط تجاری در بخش معدن و صنایع هســتند و این مهم مقدمه انجام 

ســرمایه گذاری اســت.  امیر نوژان یونسیان روز یکشنبه در پنل معدن و صنایع معدنی دومین 
اجــلاس ایــران و آفریقــا با تاکید بــا ارائه جزییاتــی از توانمنــدی های معــدن و صنایع معدنی 
ایران، شرایط همکاری های تجاری با آفریقا را ناکافی دانست و افزود: با توجه به پتانسیل های 

موجودف توســعه روابط تجاری دو طرف از اولویت برخوردار است.  وی تاکید کرد: با این 
مقدمه شــرایط ســرمایه گذاری نیز فراهم می شود.  یونســیان اظهار داشت: کشورهای 

آفریقایی سهم چندانی از محصولات معدن و صنایع معدنی ایران ندارند و باید این 
حوزه را تقویت کرد.  وی افزود: ایران در عین حال نیازمند واردات برخی محصولات 

معدنی از جمله بوکسیت و... است که می توان آن ها را از آفریقا تامین کرد.

تجارت

ابــراز علاقه منــدی  ایــران گفــت:  اتــاق  نایب رییــس 
ایــن تعــداد از کشــورهای مختلــف بــرای بازدیــد از 
توانمندی هــای صادراتی ایــران نشــان می دهد که با 
وجود تحریم ها، ایران قادر است مسیر رشد و توسعه 

را طی کند. 
حســین پیرموذن، نایب رئیس اتاق ایران در بازدید از 
نمایشگاه ایران اکسپو ۲۰۲۴ )نمایشگاه توانمندی های 
صادراتی ایران( تأکید کرد: کمک به درآمدزایی کشور 
بــا توجه به تنگناهای اقتصــادی و ارزی حاکم، یکی از 

برنامه های اصلی اتاق ایران در دوره دهم است. 
وی تصریــح کرد: بخش خصوصی و در رأس آن اتاق 
ایران تلاش می کند طی ســالی کــه به عنوان »جهش 

تولید با مشارکت مردم« نام گذاری شده است، زمینه 
تولیــد و صــادرات بیشــتر را فراهم کند. در این مســیر 
بــه حمایت هــای دولت هــم نیــاز دارد. خوشــبختانه 
همــکاری کــه بــرای برگــزاری ایران اکســپو در ابتــدای 
امســال بین بخش خصوصــی و دولت صورت گرفت 
شــروع خــوب و امیدوارکننده ای در همین راســتا بود.  
پیرمــوذن ادامــه داد: در ایران اکســپو توانمندی هــای 
صادراتــی ایــران را بــه نمایش گذاشــتیم و بــا حضور 
هیأت های تجاری از ۲۵ کشــور مختلف نشــان دادیم 
کــه اقتصــاد ایــران با وجــود محدودیت های ناشــی از 
تحریــم توانســته اســت ســطح تولیــد و به دنبــال آن 

صادرات خود را ارتقا دهد. 

نایب رئیــس اتــاق ایــران افــزود: هیأت هــای تجــاری 
مختلفی که به دعوت اتاق ایران از نمایشــگاه اکســپو 
بــا فعــالان  دیــدن کردنــد، نشســت های رودررویــی 
اقتصــادی ایرانــی داشــتند که همچنــان ادامــه دارد. 
بــدون شــک ایــران بــرای مقابلــه بــا محدودیت های 
ناشــی از تحریــم بــه برگــزاری نمایشــگاه هایی از این 
دســت نیــاز دارد تــا بتوانــد خــود را به بهترین شــکل 

معرفی کند. 
پیرمــوذن از مطلوبیت کالاهای ایرانی در بین فعالان 
اقتصــادی دیگــر کشــورها ســخن گفــت و تأکیــد کرد: 
ابــراز علاقه منــدی این تعــداد از کشــورهای مختلف 
بــرای بازدیــد از توانمندی های صادراتی ایران نشــان 
می دهد که باوجود تحریم ها، ایران قادر اســت مسیر 

رشد و توسعه را طی کند. 
وی تأکید کرد: افزایش ســطح درآمدهای ارزی کشور 
در ایــن تنگناهای اقتصادی یکی از برنامه های اصلی 

اتاق ایران است.

 حضور ۲۵ هیات تجاری در اکسپو نشان
 از رشد ایران با وجود تحریم دارد 
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اخبــــار  

رشد ۴2 درصدی درآمدهای بانک 
سینا از محل تسهیلات اعطایی

       درآمــد بانــک ســینا از محــل اعطــای تســهیلات در 
فروردین ماه امسال نسبت به یک ماهه مشابه سال 

قبل، از رشد 4۲ درصدی برخوردار بوده است.
به گزارش روابط عمومی بانک ســینا، انتشار گزارش 
عملکــرد یک ماهه منتهی بــه پایان فروردین ماه ســال جــاری در 
ســامانه کدال نشــان می دهد این بانک در نخســتین ماه امسال از 
محل اعطای تســهیلات، حدود هشــت هــزار و ۷۷۲ میلیارد ریال 
درآمد کسب کرده است که 4۲ درصد، نسبت به مدت مشابه سال 

قبل، افزایش داشته است.
همچنیــن این بانــک توانســت از مجموع تســهیلات اعطا شــده، 
ســپرده گذاری، اوراق، سرمایه گذاری و کارمزدهای دریافتی با رشد 
45 درصــدی در همیــن مدت، حدود ۱۱ هــزار و 89۷ میلیارد ریال 
درآمد کسب کند. بر اساس این گزارش، بانک سینا در فروردین ماه 
سال ۱4۰۳ حدود شش هزار و 445 میلیارد ریال سود به سپرده های 
نــزد بانک پرداخت کرده و به این ترتیب تراز مثبت دو هزار و ۳۰۰ 

میلیارد ریالی برای بانک سینا در این ماه ثبت شده است.

خداحافظی دکتر کورش پرویزیان با بانک 
پارسیان

 دکتر جواد شکرخواه مدیرعامل 
بانک پارسیان شد

      بــا تصویــب هیــات مدیره بانک پارســیان دکتر جواد 
شکرخواه به عنوان مدیرعامل این بانک معرفی شد.
در جلســه ای که صبح روز شــنبه هشتم اردیبهشت 
ماه برگزار شــد، با توجه بــه خداحافظی دکتر کورش 
پرویزیان، هیات مدیره بانک با تکریم خدمات شایسته و ماندگار، 
حضور ایشــان در بانک پارســیان را منشــأ اقدامات مفید و سازنده 
برای بانک دانســت و از زحمات و تلاش های خالصانه ایشــان در 
یک دهه گذشته قدردانی و برای ایشان آرزوی توفیق روزافزون کرد.

گفتنی اســت؛ جواد شــکرخواه دکتــرای حســابداری و عضو هیات 
علمی دانشــگاه علامه طباطبایی است که ضمن تدریس دروس 
مختلــف حســابداری و مالی از اعضای فعلی هیــات مدیره بانک 
می باشــد و ســابقه ســال هاعضویت در هیــات مدیــره بانک های 

کارآفرین و پارسیان را دارد.

طی یک ماه انجام شد؛ 
اعطای بیش از 2۱ هزار فقره 

تسهیلات قرض الحسنه بانک 
ملی ایران به متقاضیان

      بانک ملی ایران در راستای عمل به مسئولیت های 
اجتماعی خــود، پرداخت عادلانه تســهیلات قرض 
الحســنه به مشــتریان، متقاضیان، نیازمندان و گروه 
های هدف ســازمان های حمایتی را همــواره یکی از 

سیاست های مهم خود در نظر دارد و به آن عمل می کند.
به گــزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، این بانک در راســتای 
ایفای مســوولیت های اجتماعی خود و همســویی بــا برنامه های 
دولت مبنی بر تسهیل ازدواج جوانان این بانک طی فروردین ماه 
سال جاری در مجموع تعداد ۲۱هزار و ۲۷۱ فقره تسهیلات قرض 
الحســنه بالغ بر ۲4 هزار و ۲۷۰ میلیــارد ریال به عموم متقاضیان 

پرداخت کرده است.
همچنین طــی همین مدت تســهیلات قرض الحســنه ازدواج به 
ارزش بیش از ۱ هزار و 596 میلیارد ریال به 5۳۲ متقاضی توســط 

بانک ملی پرداخت شده است.
همچنین بانک ملی ایران طی یک ماه نخســت سال تعداد 9۷۳ 
فقره تســهیلات فرزنــدآوری به متقاضیــان و خانواده هــای واجد 

شرایط پرداخت کرده است.
گفتنی است ترویج سنت حسنه ازدواج و کمک به جوانان از مهم 
ترین سیاست های اعتباری بانک ملی ایران محسوب می شود که 
این بانک طی ســال گذشــته بخش قابل توجهی از کل تســهیلات 
قرض الحســنه ازدواج بــه متقاضیان را در شــبکه بانکی پرداخت 

کرده است.

نقش ۳۰6 هزارمیلیارد ریالی بانک 
کشاورزی در تامین گوشت سبد 

غذایی خانوارها در سال ۱۴۰2
     بانــک کشــاورزی در ســال ۱4۰۲ به منظــور حمایت از 
تولیــد و تامین انواع گوشــت و فرآورده های گوشــتی 
مصرفی خانوارها، قریب بــه ۳۰6 هزار میلیارد ریال 
تســهیلات پــرورش دام، طیــور و آبزیــان و صنایــع 
تبدیلی و تکمیلی وابســته، به فعــالان این حــوزه پرداخت کرده و 
بدیــن ترتیــب نقش موثــری در تامین پروتئین حیوانــی مورد نیاز 

جامعه و امنیت غذایی خانوار ایرانی ایفا کرده است.
بــه گزارش روابط عمومی بانک کشــاورزی، شــعب ایــن بانک در 
ســال ۱4۰۲ بــه منظــور مشــارکت در تامین پروتئین حیوانی ســبد 
غذایی خانوارها در سراســر کشــور، بالغ بر ۱4۰ هزار فقره تسهیلات 
به واحدهای پرورش دام، طیور و آبزیان و همچنین کشــتارگاه ها، 
کارخانجــات خوراک دام و صنایع عمــل آوری، فرآوری، انجماد و 

بسته بندی محصولات گوشتی پرداخت کرده اند.
بر اساس این گزارش، از مجموع ۳۰6 هزار میلیارد ریال تسهیلات 
پرداختی فوق الذکر در مقطع یادشــده ، بالغ بر ۱48 هزار میلیارد 
ریال در راستای تامین مالی واحدهای پرورش دام سبک و سنگین، 
نزدیــک بــه ۱۱۰ هزار میلیارد ریال برای احــداث و راه اندازی مزارع 
پرورش طیور گوشــتی، حــدود ۱4 هزار میلیارد ریــال در حمایت از 
پــرورش آبزیــان و ۳4 هزار میلیارد ریال به منظور ایجاد و توســعه 
صنایع تبدیلی و تکمیلی مرتبط با گوشت و فرآورده های گوشتی 

پرداخت شده است.
شایان ذکر است، بانک کشاورزی حمایت از زنجیره تولید و تامین 
گوشــت با هــدف تحکیم پایه هــای امنیت غذایی کشــور را یکی از 
مهمترین اهداف خود می داند و با پرداخت تســهیلات متنوع در 
تمام مراحل زنجیره تامین، شــامل تولید علوفه و خــوراک دام تا 
احداث دامداری ها، مرغداری ها و اســتخرهای پرورش ماهی، راه 
انــدازی واحد های پرورش ماهی در قفس، احداث کشــتارگاه ها و 
واحدهای فرآوری محصولات گوشتی، صنایع تبدیلی و تکمیلی، 
تامین ماشین آلات مورد نیاز واحدهای تولیدی، احداث واحدهای 
بســته بندی و نهایتــا حمل و توزیــع، از فعالان این حــوزه و تامین 

پروتئین حیوانی در سبد غذایی خانوارها حمایت می کند.
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رئیس ســازمان بازرســی کل کشور گفت: ســال گذشته در 
نتیجه اقدامات این ســازمان در حوزه هــای مالی بیش از 

۲88 هزار میلیارد تومان وصول شد.
ذبیح الله خداییان روز یکشــنبه در نشســت هم اندیشی و 
تبادل نظر با قضات دادگستری استان تهران که با حضور 
علی القاصی رئیس کل دادگســتری اســتان تهران و علی 
صالحــی دادســتان عمومــی و انقلاب تهران برگزار شــد، 
حماسه ســتودنی »وعده صادق« را افتخاری برای نظام 

جمهوری اسلامی دانست.
رئیس سازمان بازرسی کل کشور با مروری بر فرمایش های 
رهبــر معظــم انقــلاب مبنی بــر اینکــه نیروهای مســلح 
چهــره خوبــی از توانایی هــا و اقتدار خــود و همچنین یک 
چهره ستودنی از ملّت ایران به نمایش گذاشتند و ظهور 
قــدرت اراده ملّت ایران در عرصه بین المللی را به اثبات 
رساندند، افزود: اینکه موشک های ایرانی از فاصله بیش 
از هــزار کیلومتــری از گنبــد آهنیــن رژیم اشــغالگر قدس 
عبور و با موفقیت به هــدف اصابت کرده، افتخاری برای 
هر ایرانی اســت و به فرمــوده رهبر معظم انقلاب، ظهور 
قــدرت اراده ملّــت ایــران و نیروهــای مســلح در عرصــه 

بین المللی و اثبات آن است.
خداییان از فســاد به عنوان پدیده ای بسیار پیچیده و چند 
بعدی یاد کرد و با اشــاره به روش های مفسدان برای سوء 
استفاده از منافذ فساد، اظهار داشت: مبارزه جدی با فساد 
عزمی همگانــی اعم از دولت و قوه قضاییه را می طلبد و 
همــکاری و تعامل این دو قوه نقش اساســی در مبارزه با 

این پدیده خانمان سوز دارد.
وی با تبیین جایگاه ســازمان بازرســی در سلامت اداری و 
مالی کشــور به نقش پیشــگیرانه این ســازمان اشــاره کرد 
و افزود: گاهی با ورود ســازمان بازرســی کل کشــور در یک 
قــرارداد، چنــد ده میلیون دلار از مبلغ اولیه قــرارداد داده 
می شــود که این موارد تبدیل به پرونده نشده و به مراجع 

قضایی ارسال نمی شود.
خداییــان با اشــاره به نتیجــه اقدامات ســازمان بازرســی 
کل کشــور در ســال ۱۴۰۲ ، گفــت: در حــوزه اراضــی نیــز با 
پیگیری های ســازمان بازرســی چنــد صد هکتــار به بیت 

المال بازگشته است.
وی در پاســخ به ادعاهایی مبنی بر اینکه سازمان بازرسی 
کل کشــور جــرأت را از مدیــران گرفتــه اســت، ادامــه داد: 
وظیفه ســازمان بازرســی نظارت بر اجرای صحیح قانون 
و حســن جریــان امور اســت؛ بنابراین این ســازمان به هر 
موضوعــی ورود می کنــد، به دلیــل اجرای درســت قانون 
اســت و اگــر مدیری در محور قانــون حرکت می کند نباید 

ترسی از سازمان بازرسی داشته باشد.
رئیس ســازمان بازرســی با تأکید بر اینکه این ســازمان در 
کنار مدیران شــجاع، پاکدست و مردمی قرار دارد، اضافه 
کرد: از سوی دیگر همه مدیران باید سایه سازمان بازرسی 
را بــالای ســر خــود احســاس کنند تــا در چارچــوب قانون 

حرکت کرده و از وقوع جرم و تخلف جلوگیری شود.

خداییان با بیان اینکه سازمان بازرسی کل کشور به دنبال 
نظارت قبل از وقوع سوءجریان است، تصریح کرد: هدف 
و نیت این سازمان این نیست که به کشف فسادها افتخار 
کنــد بلکه اکثــر اقدامــات اثرگــذار ســازمان بازرســی قبل 
از ارتــکاب جــرم و ســوء جریان اســت. به عنــوان مصداق 
بازرسان این سازمان در بیشتر موارد انعقاد قراردادها کنار 
مدیران حضور داشته و راهنمایی می کنند تا سوء جریان و 

تخلفی اتفاق نیفتد.
وی در آســتانه ۱۰ اردیبهشــت مــاه ســالروز ابــلاغ فرمــان 
هشــت ماده ای رهبر انقلاب در زمینــه مبارزه همه جانبه 
و ســازمان یافته بــا مفاســد مالــی و اقتصادی، مــروری بر 
بندهــای این فرمان داشــت و تصریح کــرد: رهبر معظم 
انقلاب قبل از هر مسئولی علم مبارزه با فساد را در کشور 
برداشــته اند و در بنــد اول ایــن فرمان تاکید داشــته اند که 

مبارزه با فساد با مخالفت روبرو خواهد شد.
خداییان با تاکید بر اینکه همه مســئولان باید اجرای این 
فرمان را نصب العین خود در مبارزه با فســاد قرار دهند، 
گفت: از فســاد همه متضرر می شــوند؛ هر شخصی حتی 
کســانی کــه در دورترین نقطه ایران در یک روســتا زندگی 
می کند؛ زیرا فســاد مانند موریانه ای است که به مرور یک 
ســاختمان را تخریب می کند بدون اینکه صدایی داشــته 
باشــد و لازم اســت همه در اجــرای فرامین مقام معظم 
رهبری عزم جدی داشــته تا در پیشــگاه خدای متعال در 

پرونده مدیریتی خود سربلند باشیم.
رئیس ســازمان بازرســی کل کشــور به وظایف و اختیارات 
این سازمان اشاره کرد و گفت: طبق ماده ۲ قانون سازمان 
بازرســی اگر دولت یک ســهم نیز در شرکتی داشته باشد 

یا به نحوی از انحا بر آن ها نظارت یا کمک کند، ســازمان 
بازرســی حق نظــارت و ورود به آن شــرکت را دارد اما اگر 
شبهه ایجاد شد که آیا این دستگاه مشمول نظارت سازمان 
بازرسی است یا نه، آیین نامه اجرایی قانون سازمان که به 
تصویب رئیس قوه قضاییه رسیده، تشخیص این موضوع 

را بر عهده سازمان بازرسی گذاشته است.
خداییان با تاکید بر تصریح قانون به تسریع در رسیدگی به 
پرونده های سازمان بازرسی کل کشور، خاطرنشان کرد: در 
قانون تصریح شده است که پرونده های سازمان بازرسی 
در دیــوان عدالــت، مراجــع قضایی و هیات هــای تخلف 
اداری باید ظرف سه ماه رسیدگی شود و اگر نیاز به تمدید 
داشــت علت آن قید شــود ولــی گاهی در برخــی مراجع 

قضایی این مهم مورد توجه قرار نمی گیرد.
وی ادامــه داد: همچنیــن قانــون ســازمان بازرســی برای 
پیشنهادهای این سازمان ضمانت اجرایی گذاشته است و 
مدیر دستگاه مکلف است ظرف ۱۰ روز پیشنهاد را اجرایی 
کنــد و اگر تخطی کرد و منجر به عمل خلاف قانون شــد، 
جرم محســوب می شــود و مجازات انفصال بــرای آن در 

نظر گرفته شده است.
وی بــا بیان اینکه طبق قانون دســتگاه ها مکلف هســتند 
همه اســناد و مــدارک را در اختیار ســازمان بازرســی قرار 
دهند، افزود: اگر دســتگاه ها به این موضوع عمل نکنند، 
جــرم اســت. در برخی موارد بــه دســتگاه ورود کرده ایم و 
دســتگاه مقاومت کرده و اســناد را در اختیار ســازمان قرار 
نمی دهد که منجر به تشــکیل پرونده و ارســال به مراجع 

قضایی شده است.
رئیــس ســازمان بازرســی کل کشــور تصریــح کــرد: اگــر 

ســازمان بازرســی پرونــده تشــکیل داده و مرجع قضایی 
تشــخیص دهد که تضییــع امــوال دولتی صــورت گرفته 
است، دادســتان باید ضمن تعقیب کیفری متهمان، در 
صورت احراز خسارت و ضرر زیان راسا جبران آن را بدون 

پرداخت هزینه دادرسی درخواست کند.
وی ادامه داد: اگر دولت در یک شــرکت غیردولتی ســهم 
داشــته باشد هر چند ســهمش کم باشد و تضییع حقوق 
دولتــی صــورت گرفته باشــد نیــازی به شــکایت مدیر آن 
شــرکت یا ســازمان بازرســی کل کشور نیســت و دادستان 

می تواند مستقیما ورود کند.
خداییان درباره نیاز پرونده به ارجاع به کارشناس، گفت: 
چنانچــه در پرونــده ای نیــاز به کارشــناس وجود داشــت، 
همکاران ســازمان بازرســی به عنوان کارشناس بی طرف 
آمادگــی همــکاری دارند و نیــازی به ارجاع به کارشــناس 

نیست.
رئیس ســازمان بازرســی کل کشــور با اشــاره به روند تهیه 
گــزارش هــای ســازمان گفــت: در گــزارش های ســازمان 
بازرسی علاوه بر بازرس، سربازرس، معاون بازرسی امور، 
بــازرس کل امور و بــازرس قضایی نظر می دهند و بعد از 
ایــن مرحلــه از معاونت تخصصی بــه معاونت حقوقی 
مــی رود کــه کارشناســان آن اکثرا دکترای حقوق هســتند. 
بنابرایــن در هر پرونده ســازمان دو الی ســه نفر از قضات 
باســابقه نظر می دهند و بعد از طی این مراحل پرونده از 

سازمان خارج می شود.
وی با اشــاره به اســتقرار دبیرخانه موضوع مــاده ۶ قانون 
ارتقای ســلامت نظام اداری و مقابله با فســاد در سازمان 
بازرسی کل کشور ادامه داد: در قانون ارتقای سلامت نظام 
اداری و مقابله با فساد، حکمی وجود دارد مبنی بر اینکه 
قضات مکلف هستند در اتهاماتی مانند اختلاس، ارتشاء، 
تبانی و امثال آن که مرتکب محکوم به دو ســال حبس یا 
بیشتر می شــود، مراتب را به سازمان بازرسی اعلام کنند 
و در ســازمان بازرسی هیاتی متشــکل از نماینده سازمان 
بازرســی، نماینده قوه قضائیه، نماینده وزارت اطلاعات، 
نماینــده وزارت اقتصاد و دارایــی، نماینده بانک مرکزی، 
نماینده اتاق تعاون و بازرگانی تشــکیل و موضوع در این 
هیــات بررســی می شــود و در صــورت احــراز محکومیت 
کیفری محکوم علیه یکســری محرومیت ها در خصوص 

آن ها اعمال  می شود.
خداییــان بــا اســتقبال از برگــزاری مســتمر نشســت های 
مشــترک ســازمان بازرســی با قضــات دادگســتری گفت: 
رئیس قوه قضاییه بعد از مقام معظم رهبری بیشــترین 
دغدغــه مبارزه با فســاد را دارند و عملکرد ایشــان نشــان 
داده اســت که با هرگونه فســاد داخل قوه قضائیه و خارج 
از قــوه قضائیــه بدون اغماض برخورد می کند و ســازمان 
بازرسی کل کشور هم با این دید کنار دستگاه قضایی است 
و امیــد دارم با همکاری همدیگر دســت معــدود افرادی 
که به دنبال خیانت به ملت هســتند، از بیت المال کوتاه 

کنیم.

براســاس گزارش فعالیت منتشــر شــده یک 
و  بــورس  کــدال ســازمان  ماهــه در ســامانه 
اوراق بهــادار، شــرکت بیمه ملت موفق شــد 
در فروردیــن ماه امســال در مقایســه با مدت 
مشابه سال گذشته بیش از ۱۰۳ درصد بیشتر 

حق بیمه تولید کند.
ملــت،  بیمــه  عمومــی  روابــط  گــزارش  بــه 
عملکــرد یک ماهــه منتهی بــه ۳۱ فروردین 
۱۴۰۳ ایــن شــرکت حکایــت از تولیــد مبلــغ 
۲8۱۷ میلیارد و ۶۵9 میلیون ریال حق بیمه 
دارد که این رقم نســبت به دوره مشــابه سال 
گذشــته افزایش بیــش از ۱۰۳ درصــدی را به 

ثبت رسانده است.
حق بیمه تولیدی شــرکت در فروردین ســال 
۱۴۰۲ مبلــغ ۱۳8۷ میلیــارد و ۲۵۷ میلیــون 
ریال بوده و بدین ترتیب شــرکت با مدیریت 
صحیــح و هــدف گذاری های صــورت گرفته، 
توانســته در فروردین سال جاری حدود ۱۴۳۱ 

میلیارد ریال بیشتر حق بیمه تولید کند.
همچنین خسارت پرداختی شرکت در اولین 

مــاه ســال جاری مبلــغ ۷۳8 میلیــارد و ۶۲ 
میلیون ریال بوده که این رقم هم نســبت به 
مدت مشابه ســال گذشته با کاهش حدودی 
۳۶ درصــدی مواجــه شــده که نشــان دهنده 
پاییــن آمدن نســبت خســارت شــرکت بیمه 
ملــت در ادامــه روند کاهشــی این نســبت در 
ســال ۱۴۰۲ و رســیدن نســبت خســارت بیمه 
ملــت در فروردیــن مــاه ۱۴۰۳ بــه حــدود ۲۶ 

درصد می باشد.
بیمــه ملــت در فروردیــن ۱۴۰۲ مبلــغ ۱۱۴۶ 
میلیــارد ریال خســارت پرداخت کرده بود که 
بررسی ها نشــان می دهد در فروردین امسال 
مبلغ ۴۰8 میلیــارد و ۴۴9 میلیون ریال کمتر 

خسارت پرداخت کرده است.
نســبت خســارت بیمه ملت در فروردین ماه 
۱۴۰۲ بیــش از 8۲ درصــد بــوده که بــا کنترل 
و مدیریــت ریســک در حــق بیمــه تولیــدی، 
این نســبت در پایان ســال ۱۴۰۲ به ۵۱ درصد 
رسیده که ۷ درصد کمتر از میانگین صنعت 
بیمــه، براســاس آمار منتشــره بیمــه مرکزی 

بوده است.
بیمه ملت سال ۱۴۰۳ را پرقدرت تر از گذشته 
آغــاز کــرده و گــزارش فعالیت منتشــر شــده 
حکایــت از ماه هایــی پــر کار و موفقیــت آمیز 
بــرای ایــن شــرکت دارد و بــه نظــر می رســد 
از  سرشــار  شــرکت  ایــن  بــرای  ســال جاری 
دســتیابی بــه رکوردهــای جدیــد در جهــت 

پیشرفت و شکوفایی هر چه بیشتر است.

استارت بیمه ملت برای ثبت رکوردهای جدید؛

 رشد ۱۰۳ درصدی حق بیمه
 تولید بیمه ملت در فروردین ۱۴۰۳

بیمه

دکتر ســید عبــاس حســینی، مدیرعامل بانک مســکن 
خبر داد:

پرداخت بیش از ۳۴ هزار فقره تسهیلات 
اشتغالزایی به معرفی شدگان نهادهای 

حمایتی در دولت مردمی

تسهیلات

دکتــر ســیدعباس حســینی، مدیــر عامل 
بانــک مســکن گفــت: در راســتای اجرای 
تعهــدات و مســئولیت هــای اجتماعــی 
و  توانمندســازی  هــدف  بــا  و  بانــک 
خودکفایی مددجویان نهادهای حمایتی 
و افزایش اشتغالزایی در کشور، طی دوره 
فعالیت دولت مردمی به ۳4 هزار و ۱۲4 
نفر از معرفی شدگان نهادهای حمایتی، 
تسهیلات اشــتغالزایی مجموعا به مبلغ 
بیــش از ۲6 هــزار میلیارد ریــال پرداخت 

شده است.
به گزارش پایگاه خبری بانک مسکن )هیبنا(دکتر حسینی با تاکید بر ضرورت و اهمیت 
توانمندســازی مالــی مددجویان نهادهایــی همچون کمیته امداد امــام خمینی)ره( و 
بهزیســتی و اولویــت این امر در سیاســتگذاری های کلان بانک مســکن، افــزود: تمرکز 
هدفمنــد بر اشــتغال این طیف محترم و ارزشــمند جامعه، موجــب افزایش پویایی و 
نشاط اجتماعی، رشد اقتصادی کشور و  از همه مهمتر، رضایت خدا و مردم می شود. 
از ایــن رو پرداخت تســهیلات تکلیفی و حمایتی در ســریع ترین زمــان ممکن با لحاظ 

منابع در اختیار، مورد تأکید اینجانب و هیأت مدیره بانک است..

بانک

مدیــر عامل بانک توســعه تعاون اعلام داشــت تعاون 
بــه عنوان رکن مهم مشــارکت مردم، مــورد تاکید رهبر 

معظم انقلاب است.
محمد شــیخ حســینی مدیر عامل بانک توسعه تعاون 
طی جلســه با همکاران مدیریت امور اســتانها و شعب 
اظهار داشــت: در دیدار مقــام معظم رهبری با جامعه 
کار و تولید به مناسبت هفته کارگر، معظم له تاکید مهم 
بر »جهش تولید با مشارکت مردم« داشتند. نکته مهم 
و بســیار ارزشمند این جلسات که رهبری عظیم الشان، 
اولین تعبیر مشــارکت مــردم را تعاون عنــوان نمودند. 
این تعبیر حکیمانه نشــان دهنده وظیفه سنگین ارکان 
بخش تعــاون در ســال ۱4۰۳ اســت. همچنین فرصتی 
اســت تا تعاونگــران اســتعدادها و ظرفیت هــای بالای 
بخــش تعاون را به اقتصاد ارائه دهند و جایگاه و ســهم 

واقعی خود را در اقتصاد ملی پیدا کنند.
این مقام بانکی تاکید کرد: سال ۱4۰۲ سال سخت شبکه 
بانکی بوده اســت، تکالیف مهم محوله از ســوی دولت 
همراه با محدودیت های درســت بانک مرکزی موجب 
گردیــد بانکها بــرای ایفای نقش بهینه خود با دشــواری 
هایــی روبــرو شــوند، در این ســال مهــم و حیاتــی بانک 
توسعه تعاون بهترین عملکرد دوران را رقم زده است. 

به جرات می توانیم بگوییم عملکرد سال پیشین برگی 
زرین در تاریخچه و کارنامه عملکردی بانک بوده است. 
قطعــا نقــش واحدهای صف و شــعب در این موفقیت 
ها مهم بوده اســت و مدیریت امور استانها و شعب نیز 
بــه عنــوان محوریــت راهبــری و هماهنگی و نظــارت بر 
واحدهای شــعب بســیار ارزشــمند و تعیین کننده بوده 

است.
وی افزود:نقــش معاونــت اســتانها و بازاریابــی به ویژه 

مدیریت امور اســتانها و شعب در حصول دستاوردهای 
بانک توسعه تعاون تاثیرگذار بوده است. گزارش کامل 
و جامعی از سوی مدیریت امور استانها و شعب در این 
جلسه ارائه گردید. مشخص است که حجم بالایی از کار 
و فعالیت حجیم و متراکم در این مدیریت ســاماندهی 
شــده اســت و پیداســت کــه نظــارت و هماهنگــی و هم 

افزایی مفیدی در جریان فرآیندها وجود دارد.
شــیخ حســینی تصریــح کــرد: عملکــرد بانــک توســعه 

تعــاون از چنــد بعد و منظر با رشــد و شــکوفایی فراوان 
همراه بوده اســت، در بعد اول در ســطح شــبکه بانکی، 
شــاخص های عملکردی بانک توســعه تعاون به گونه 
ای اســت که به لحاظ رشــد مصارف و منابع از میانگین 
شــبکه بانکی بالاتر بوده اســت. بانک توســعه تعاون به 
لحــاظ تحقق شــاخص npl نیز در میان بانکهای کشــور 
در بهترین وضعیت و شرایط است. از بعد تاریخی و در 
مقایســه با ادوار گذشــته عملکردی نیز تمامی شاخص 
های بانک با رشــد و پیشــرفت درخشــانی همــراه بوده 
اســت و بانک به لحاظ ســودآوری نیز در شــرایطی قرار 
گرفته اســت که با تداوم این روند، زیان انباشته ناشی از 

سالهای قبل را نیز جبران می کند.
در ایــن جلســه کریــم میرزاخانــی معــاون مدیــر عامل 
بانک توســعه تعاون در امور اســتانها و شــعب مطالبی 
را در رابطــه بــا مســئولیت هــا و وظایف ایــن معاونت و 
همکاران مدیریت امور اســتانها و شــعب مطرح نمود. 
صیاد رحمانپور مدیر امور اســتانها و شعب نیز گزارشی 
جامع و کامل در رابطه با عملکرد سال پیشین و برنامه 
هــای ســال جدید ارائــه داد. همچنین روســا و معاونین 
ادارات و تعــدادی از همکاران نیز مطالبی را در جلســه 

عنوان نمودند.

تعاون به عنوان رکن مهم مشارکت مردم، مورد تاکید رهبر معظم 
انقلاب است



راه و مسکن

معاون راهداری سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای: 

فاز اول پروژه جاده مرزی آستارا با پیشرفت 
فیزیکی ۷۵درصد در حال تکمیل است

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران:

 ۳۰هزار واحد در ۱۳هزار 
پلاک فرسوده مناطقی از تهران 

قابلیت نوسازی شدن دارد

مدیرعامــل شــرکت بازآفرینــی شــهری 
ایران با بیــان اینکه در ۱۳ هزار پلاکی که 
در بافــت فرســوده مناطــق ۱۷ و ۱8 تهــران در 
حریم راه آهن تهران-تبریز و تهران-اهواز واقع 
شــده اســت، امــکان نوســازی ۳۰ هــزار واحــد 
فراهــم می شــود، از فرآینــد آزادســازی اراضی 
تهــران   ۱8 و   ۱۷ مناطــق  آهــن  راه   پیرامــون 

خبر داد.
»محمــد آیینی«، معاون وزیر راه و شهرســازی 
و مدیرعامــل شــرکت بازآفرینی شــهری ایران 
در گفت وگــو بــا خبرنگار پایــگاه خبــری وزارت 
راه و شهرسازی گفت: پنجشنبه در سفر رییس 
جمهــور به منطقه ۱۷ و ۱8 شــهر تهران بازدید 
از بافت فرســوده مناطــق ۱۷ و ۱8 تهران که در 
محدوده راه آهن واقع هســتند، انجام شــد. در 
این مناطق ۱۳ هزار پلاک وجود دارد که عموما 
ریــز دانــه هســتند و در ســالیان طولانــی امکان 
نوســازی و ســاخت را نداشــتند کــه بــا بازدیــد 
رییس جمهور و وزیر راه و شهرسازی این امکان 
در حــال تحقــق اســت تــا نوســازی واحدهــای 
فرسوده این مناطق در فرآیند اجرا قرار بگیرد.

مدیرعامــل شــرکت بازآفرینــی شــهری ایــران 
توضیح داد: با آزادســازی ایــن اراضی ۱۳ هزار 
پــلاک واقع در بافت فرســوده مناطــق ۱۷ و ۱8 
در مسیر راه آهن در مدار نوسازی قرار می گیرد 
که خود می تواند ۳۰ هزار واحد مسکونی را وارد 

مدار ساخت و ساز کند.

ظرفیت بهســازی و نوســازی با زیرزمینی   
شدن راه آهن در شهرها ایجاد شده ست

معــاون وزیــر راه و شهرســازی بــا بیــان اینکــه 
زیرزمینــی شــدن بخــش عمــده ای از راه آهــن 
تهران-تبریز و تهران- اهواز، فضای گسترده ای 
را بــرای تامیــن خدمــات زیربنایــی و روبنایــی 
مورد نیــاز بافت فرســوده متراکم ایــن مناطق 
ایــن  و نوســازی واحدهــای فرســوده واقــع در 

حریم راه آهــن در محدوده های شــهری ایجاد 
کرده اســت، افزود: آزادســازی ۱۳ هزار پلاک و 
احداث باغ راه که در همکاری با شــهرداری در 
حال انجام است یک اقدام بسیار مهم و بزرگ 
در بافت فرســوده شــهر تهران خواهد بود. این 
موضوع در کمیسیون زیربنایی دولت تصویب 
شده است و با تصویب در هیات وزیران و ابلاغ 

آن کار سرعت خواهد گرفت.
وی تصریــح کــرد: ســفرهای رییس جمهــور به 
اســتان های مختلــف از جملــه تهــران و ابتکار 
بــه مســئله های اصلــی هــر اســتان  رســیدگی 
فرصــت مناســبی را برای بهســازی و نوســازی 
بافت های فرســوده ایجاد کرده است که تلاش 
داریــم تــا از این فرصت ایجاد شــده بیشــترین 

بهره را برای بافت فرسوده ببریم.

بــاغ راه منطقــه فرســوده ۱۷ و ۱۸ تهــران   
مهرماه بهره برداری می شود

آیینی در خصوص بافت های فرســوده مناطق 
۱۷ و ۱8 شــهر تهران گفت: بزرگترین پروژه زیر 
بنایی بازآفرینی شــهری ایــران در قالب باغ راه 
حضــرت فاطمه زهــرا)س( در منطقه ۱۷ و ۱8 
توســط شــهرداری تهران در حال احداث است 
که  حــدود 9.۵ کیلومتر طــول دارد. این باغ راه 
بــا عــرض مناســب فضای ســبز مناســبی را در 
ایــن مناطــق بــرای تامین خدمــات مــورد نیاز 
بافــت فرســوده متراکم ایجاد کرده اســت. این 
ابتکار حاصل زیر زمینی کردن خط راه آهن در 
این مناطق  توســط شــرکت راه آهن جمهوری 
اســت.  گذشــته  ســال های  در  ایــران  اســلامی 
همچنیــن خدمات دیگری در طول این مســیر 
طراحی شده است. بخش عمده ای از این باغ 
راه انجام شــده اســت و تا  مهرماه ایــن باغ راه 
به بهره برداری می رســد کــه این کار یک اقدام 
مثبت و قابل توجه برای ارتقای کیفیت زندگی 
شهروندان در مناطق ۱۷ و ۱8 به شمار می رود.

J O M L E H N E W S P A P E R

شهری

اخبــار

عضو کمیسیون عمران مجلس:

وزارت راه و شهرسازی 
ناامیدی در بخش 
مسکن را رفع کرد

نماینــده  خانــی«،  »علی اصغــر 
مردم شاهرود در مجلس شورای 
عمــران  کمیســیون  عضــو  و  اســلامی 
مجلس در نشســت مشــترک وزیــر راه و 
شهرســازی و شواری معاونین با اعضای 
شــورای  مجلــس  عمــران  کمیســیون 
اســلامی گفــت: اقداماتــی که وزیــر راه و 
شهرســازی در دوران تصــدی خــود بــه 
انجــام رســانده، بــدون شــک اقداماتــی 
قابل توجه اســت و شاهد اقدامات بسیار 
مطلوبی در این وزارت خانه ایم که هم با 
برنامــه و هــم بــا ســرعت قابل توجهــی 
انجام شــده اند.وی در ادامــه اظهار کرد: 
به خصوص در بخش مســکن بسیاری از 
از  کامــلًا  مجلــس  نماینــدگان  و  مــردم 
توسعه این بخش ناامید شده بودند؛ اما 
وزیــر راه و شهرســازی توانســت به رغــم 
دســتگاه های  برخــی  همــکاری  عــدم 
دولتی، اقداماتی وسیع در بخش مسکن 
به انجام برساند و با پیگیری های مستمر 
وی بســیاری دیگر از دســتگاه های دولتی 
کمیســیون  آمدند.عضــو  کار  پــای  نیــز 
عمــران مجلس شــورای اســلامی ادامه 
بســیار  مســکن  بخــش  اقدامــات  داد: 
امیدوارکننده است؛ برای مثال در استان 
سمنان و برخی دیگر از استان ها، جهشی 
بســیار عالــی در بخــش مســکن صورت 
گرفته و مردم رضایتمندی قابل توجهی 
از این امر دارند.وی در ادامه در خصوص 
عملکرد وزارت راه و شهرسازی در حوزه 
حمــل و نقل نیز گفت: در بخش راه های 
روســتایی نیز اقداماتــی که صورت گرفته 
کاملًا مشهود است و بسیاری از مشکلات 
کــه در این زمینه وجود داشــت، برطرف 
شــده اســت.خانی در ادامه تصریح کرد: 
در موضــوع ترانزیت نیز اقدامات بســیار 
قابل توجهی انجام شــده و نمایندگان و 
اعضای کمیسیون عمران این واقعیت ها 
داد:  ادامــه  می کننــد.وی  تصدیــق  را 
اقدامات بســیار مطلوبی در شرایطی که 
مشــکلات بســیاری بر ســر راه پروژه های 
عمرانی وجود دارد، انجام شده و همین 
مســئله می تواند نشان از آن داشته باشد 
که وزیر راه و شهرســازی یکــی از بهترین 
وزرای دولت سیزدهم در حوزه اقدامات 
ســازنده اســت.عضو کمیســیون عمران 
مجلس شــورای اســلامی اظهــار کرد: در 
بخش هــای مختلف حمل ونقــل زائرین 
در ســفرهای اربعیــن نیــز جهش بســیار 
مطلوبــی انجــام شــده و اکثــر زائــران از 
خدمات ارائه شــده در این سفرها چه در 
بخــش جــاده ای و چــه در بخــش هوایی 

رضایت دارند.

قائم مقام وزیر و معاون توسعه 
مدیریت و منابع انسانی وزارت 

راه و شهرسازی:

کشور در دولت 
سیزدهم تبدیل به 

کارگاه ساخت مسکن 
شده است

زهــره ای«، قائــم  علــی  »محمــد 
توســعه  معــاون  و  وزیــر  مقــام 
و  راه  وزارت  انســانی  منابــع  و  مدیریــت 
بــا  مشــترک  نشســت  در  شهرســازی 
خراســان  اســتاندار  نظــری  یعقوبعلــی 
رضوی اظهار کرد: کشور با روی کار آمدن 
دولــت ســیزدهم، تبدیــل به یــک کارگاه 
ســاخت مســکن شــده اســت.به گزارش 
شهرســازی،  و  راه  وزارت  خبــری  پایــگاه 
زهــره ای افــزود: رونــد کار ســاخت طــرح 
نهضت مســکن ملی در خراسان رضوی 
مخصوصــا بــا رویکــرد گــروه ســاخت از 
رضایــت  و  برخــوردار  مطلــوب  شــتاب 
بخــش بــه کار خــود ادامــه می دهــد و بــا 
وجود اهتمام استاندار، معاون هماهنگی 
امور عمرانی اســتانداری خراسان رضوی 
و  راه  کل  مدیــر  تخصصــی  تــلاش  و 
شهرســازی اســتان؛ به زودی در خراسان 
رضــوی شــاهد افتتــاح و بهره بــرداری از 
پروژه هــا خواهیــم بــود.وی بــا اشــاره بــا 
وظایف محوله وزارت راه و شهرسازی در 
بخش های مختلف نظیر راه، مسکن و... 
توضیحاتــی را ارائــه و برنامه هــای کلان 
وزارت راه و شهرســازی را تشــریح کــرد.
مدیر کل راه و شهرسازی خراسان رضوی 
نیز در این نشســت با ارائه توضیحاتی در 
خصوص چارت سازمانی و کمبود منابع 
لــزوم  شهرســتان ها،  اغلــب  در  انســانی 
ترمیم چارت را ضروری دانســت و گفت: 
اعلام آمادگی می کنیم تا به شکل شبانه 
رفــع  و  برنامه هــا  تحقــق  بــرای  روزی 
مشــکلات و موانــع تــلاش کنیــم.وی در 
خصــوص طــرح نهضــت ملــی مســکن 
عنوان کرد: نهضت ملی مسکن خراسان 
رضــوی در بخش تامین زمیــن رتبه اول، 
تعداد قراردادهای آماده سازی سایت ها 
رتبــه اول، تعــداد پروانه های نوســازی در 
بافــت فرســوده و ناکارآمــد رتبــه دوم و 
واگــذاری زمیــن در بخش روســتایی رتبه 
اول کشــور را داراســت و جزو اســتان های 
اســتاندار  اســت.نظری  کشــور  پیشــران 
خراســان رضوی نیز در این دیــدار اظهار 
کــرد: بــا توجــه به تاکیــد ریاســت محترم 
جمهوری در خصوص سرعت بخشیدن 
به احــداث واحدهای مســکونی در طرح 
نهضت ملی مسکن و استفاده از ظرفیت 
مردم در ایــن راه، باید مباحث با تدبیر و 
بــه  اشــاره  بــا  شــود.نظری  گره گشــایی 
اشرافیت تیم اعزامی از سوی وزارت راه و 
شهرســازی، افــزود: هیــچ  مشــکلی برای 
رفع موانع و تنگناها در استان وجود ندارد 
که با راهبری و مدیریت قابل حل نباشد، 
کافیست راهکارها احصا و عملیاتی شود.
وی بــا اســتناد به آمــار و ارقــام وضعیت 
راه های اســتان را بســیار مهم ارزیابی و با 
و  ترانزیتــی کشــور  بــه ســه مبــدا  اشــاره 
همچنین حجم ترافیک حاصل از زائران 
حرم مطهــر حضرت رضــا )ع(، ترافیک 
برابــر   ۴ را  اســتان  آزادراه هــای  و  راه هــا 

ظرفیت موجود اعلام کرد.

صفحه06

صفحه05

0606

 مدیرکل راه آهن شمال2 
اعلام کرد؛

 افزایش ١۵درصدی 
سرعت بازرگانی با سیر به موقع 

واگن ها در راه آهن شمال٢

 مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید پرند 
اعلام کرد؛

آورده ۷۰۰میلیون تومانی 
 متقاضیان نهضت ملی 

مسکن پرند

 مدیرعامل سازمان ملی زمین 
و مسکن خبر داد؛

اعطای زمین رایگان 
به ۱۳۰ خانواده در 
دلفان براساس قانون 
جوانی جمعیت

مدیرعامل ســازمان ملی زمین و مســکن از اعطای ۶۵ قطعه زمین به ۱۳۰ خانواده واجد شــرایط در راســتای 
اجــرای قانون جوانی جمعیت در شهرســتان دلفان خبــر داد. به گزارش روابط عمومی ســازمان ملی زمین و 
مسکن، ارسلان مالکی با اشاره به اینکه تامین زمین برای واجدان شرایط قانون جوانی جمعیت در تمامی کشور 
همچنان ادامه دارد، تاکید کرد: خوشبختانه سال گذشته در قالب قانون جوانی جمعیت بیش از ۷۰ هزار خانواده 

در کشــور زمین رایگان دریافت کردند.وی که در ســفر به اســتان لرستان در مراسمی برای اعطای زمین به 
خانواده های واجد شرایط دریافت زمین براساس قانون جوانی جمعیت حضور داشت، 
افزود: امسال هم درصدد هستیم تا این تکلیف قانونی را در شهرهایی که زمین تامین شده 
است ادامه دهیم و در سایر شهرها نیز با ظرفیت هایی که ایجاد خواهد شد، زمین لازم برای 
خانواده های واجد شرایط را تامین خواهیم کرد. گفتنی است در این مراسم روح الله اکبری، 
دســتیار ویژه وزیر راه و شهرســازی، دالوند معاون عمرانی اســتانداری لرســتان، قهرمانی 

فرماندار دلفان و شاه کرمی مدیرکل راه و شهرسازی استان لرستان نیز حضور داشتند.

مدیرعامل شرکت بازآفرینی شهری ایران: 

 ۳۰هزار واحد در ۱۳هزار 
پلاک فرسوده مناطقی از تهران 

قابلیت نوسازی شدن دارد

جلسه مشترک اعضای کمیســیون عمران مجلس 
با وزیر راه و شهرســازی و شورای معاونین به منظور 
ارزیابــی عملکرد وزارت راه و شهرســازی و بررســی 
ایــن وزارتخانــه در حــوزه  حمل ونقــل و  اقدامــات 
مســکن از جملــه اتمــام پروژه هــای نیمــه تمــام و 
 ســاماندهی بــازار مســکن و عرضــه خانــه و زمیــن 

برگزار شد.
راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  خبرنــگار  گــزارش  بــه 
و  راه  وزیــر  بذرپــاش«،  »مهــرداد  شهرســازی،  و 
شهرســازی در جلســه با اعضای کمیســیون عمران 
مجلس یازدهم شــورای اســلامی که در ســاختمان 
ایــن  عملکــرد  از  گزارشــی  شــد،  برگــزار  دادمــان 

وزارتخانه در حوزه های راه و مسکن را ارائه کرد.
وزیر راه و شهرسازی با اشاره به تکلیف ساخت یک 
میلیون مسکن بر اساس قانون جهش تولید مسکن 
گفــت: تا امروز ۲ میلیــون و ۵۴8 هزار واحد نهضت 
ملی مســکن در مراحل مختلف ساخت قرار گرفته 
 کــه در ایــن رقــم، آمــار صنعــت شــهرها محاســبه 

نشده است.
طــرح  در  زمیــن  تأمیــن  آمــار  ادامــه  در  بذرپــاش 
نهضــت ملی مســکن را بیــش از ۵۲ هــزار هکتار در 
بخش شهری و شــهرک ها اعلام کرد و گفت: علاوه 
بــر حجم قابــل توجه تامیــن زمین شــهری، تامین 
زمین های روســتایی به ۳۵ هزار هکتار رسیده است 

که این عدد تا تابستان به ۵۰ هزار هکتار می رسد.
بــه گفته وزیر راه و شهرســازی، تامیــن اراضی طرح 
نهضت ملی مسکن مجموعاً تا تابستان به بیش از 
۱۰۰ هزار هکتار زمین می رســد، این در حالی اســت 
کــه در کل طــرح بزرگ مســکن مهــر صرفــا 8 هزار 

هکتار زمین تامین شد.
بذرپاش در حوزه تکمیل مســکن مهر نیز گفت: در 
ابتدای دولت بیش از ۲۴۰ هزار واحد از طرح مسکن 
مهر بر زمین مانده بود که امروز بیش از نیمی از این 

واحدها به بهره برداری رسیده است.
بــه گفتــه وزیــر راه و شهرســازی، بزرگ تریــن پروژه 
مولدســازی دولت و کشور در وزارت راه و شهرسازی 
در عملیات آماده ســازی اراضی طرح نهضت ملی 

مسکن و اتمام مساکن مهر تبلور یافته است.

بذرپاش در ادامه به آمار مهم رشــد بخش مســکن 
و ســاختمان اشاره کرد و گفت: در سال 98 این رقم 
منفــی ۱۵.۵ درصــد و در ســال 99 منفــی ۱۳ درصد 
بــوده اما در حــال حاضــر آمارها حاکی از آن اســت 
 کــه در 9 ماهــه ســال ۱۴۰۲ این رشــد بــه مثبت ۴.8 

رسیده است.
وی در بخــش دیگــری از ســخنان خــود بــه ایجــاد 
شهرهای ساحلی اشاره کرد و درباره اقدامات انجام 
شــده در ایــن حوزه تا کنــون توضیــح داد: ۲۷ نقطه 
ســاحلی در استان ها به تصویب رســیده و عملیات 
اجرایی دو شــهر خلیج فارس در شهر بندر عباس و 

شهر مکران مرکزی نیز آغاز شده است.
وزیر راه و شهرســازی به اقدامات انجام شده توسط 
وزارت راه و شهرســازی در حوزه بازار مســکن اشاره 
کــرد و گفت: ما منتظر ابلاغ قانون ســاماندهی بازار 
مســکن نماندیــم و مهم تریــن اقــدام انجام شــده 
در ایــن زمینــه حــذف واســطه ها بــا اجرای ســامانه 
خودنویــس بــود که بــا هدف حــذف واســطه موجر 
و مســتأجر اجــرا شــد و تــا کنــون در فــاز اول بیش از 
۲۲۶هزار و ۱۰۰ قرارداد قطعی، کد رهگیری دریافت 
کــرده اند. مقرر شــده که خرید و فــروش را هم وارد 
سامانه خودنویس کنیم که البته مراحل مختلفی را 

باید طی کند.
بذرپــاش اقــدام دوم را اجــرای قانــون مالیــات بــر 
خانه های خالی دانســت و افزود: ایــن قانون از قبل 
انقلاب وجود داشــته اما به دلایــل مختلف اجرایی 
نشــده در حالی که تا کنون ۵۰۰ هزار واحد شناسایی 
شــده و ۱8۲ هــزار واحــد نیــز به بــازار عرضه شــده، 
۱۲۰هزار واحد هم به سازمان امروز مالیاتی معرفی 

شده است.
وی در ادامــه بــه نظــارت بــر بنگاه هــای معامــلات 
امــلاک اشــاره کرد و گفت: تا کنون بیــش از ۱۱۰ هزار 
نظارت انجام شــده و با بیش از 8 هزار واحد صنفی 

برخورد شد و تعزیرات اعمال قانون کرد.

رشــد ۵۸ درصــدی ترانزیــت جــاده ای و رشــد   
۹درصدی ترانزیتی ریلی

وزیــر راه و شهرســازی در بخــش دوم ایــن جلســه 
۴ ســاعته بــه عملکــرد وزارت راه و شهرســازی در 
حــوزه حمل ونقــل اشــاره کــرد و گفــت: در حــوزه 
ترانزیت با وجود همه کاســتی ها و کمبودها به رشد 
۵8 درصــدی در حــوزه ترانزیــت جــاده ای و رشــد 

9درصدی در ترانزیتی ریلی دست یافتیم.
بذرپاش در ادامه به همکاری با کشــورهای همسایه 
در  خارجــی  ســرمایه گذاری  جــذب  و  منطقــه  و 
پروژه های عمرانی کشور از جمله راه آهن شلمچه_
بصــره، پــروژه ریلــی رشت_آســتارا و قراردادهــای 
ســرمایه گذاری در حوزه بنــادر از جمله بندر چابهار 
اشــاره کرد و گفت: در راستای صدور خدمات فنی و 
مهندســی در سال گذشــته دو قرارداد احداث جاده 
در مســیر ارمنســتان به ارزش ۲۱۰ میلیون دلار و در 
ترکمنســتان بــه ارزش ۵۵۰ میلیــون دلار که کارکرد 
کریــدوری دارد بــا پیمانــکاری شــرکت های ایرانــی 
منعقد شده است که مجموع آن ها به ۷۶۰ میلیون 

دلار می رسد.

اتمام پروژه های نیمه تمام در سال ۱۴۰2  
وی یکی از هدف گذاری های وزارت راه و شهرســازی 
در ســال گذشــته را اتمــام پروژه هــای نیمــه تمــام 
دانست و به تکمیل چند پروژه بزرگ ریلی از جمله 
راه آهن بستان آباد به خاوران و راه آهن همدان به 
ســنندج و همچنین پروژه هــای آزادراهی و جاده ای 

از جمله آزادراه اصفهان شــیراز، پاتاوه_ دهدشت و 
قطعه آزادراهی منجیل به رودبار اشاره کرد.

احداث ۳ هزار کیلومتر راه روســتایی در ســال   
گذشته

بذرپــاش یــادآور شــد: در حــوزه راه روســتایی ســال 
گذشــته ۳ هــزار کیلومتــر راه احــداث شــد و ۶ هــزار 
روســتایی راه  بهســازی  و  روکــش  کیلومتــر   8۰۰  و 

 انجام شد.
وزیــر راه و شهرســازی در ادامــه بــا اشــاره بــه برخی 
راه و شهرســازی  و دســتاوردهای وزارت  اقدامــات 
در حــوزه هوایــی گفــت: دسترســی مناســب مــردم 
بــه بلیــت، خدمــات مناســب فرودگاهــی و کاهش 
تأخیرها اولویت های این حوزه اســت و انجام بیش 
فرودگاه هــای  در  نشست وبرخاســت  هــزار  از ۲88 
داخلــی کشــور و اعــزام و پذیــرش ۳۳.۵ میلیــون 
مســافر در سال ۱۴۰۲ نشان دهنده استقبال مردم از 

جابه جایی با این مد حمل ونقلی است.
رشــد تجارت دریابــرد و احداث بندر جدیــد در اکثر 
بــه  اســتان های کشــور و همچنیــن ســرمایه گذاری 
ارزش بیش از ۵۵ هزار میلیارد تومان توسط بخش 
خصوصــی در بنادر کشــور از جمله مــواردی بود که 
توســط بذرپــاش در بخــش عملکــرد دریایــی مورد 

اشاره قرار گرفت.
یادآور می شــود، جلسه مشــترک اعضای کمیسیون 
و  راه  وزیــر  بــا  اســلامی  شــورای  مجلــس  عمــران 
و  مســکن  حــوزه  در  وی  معاونــان  و  شهرســازی 
حمل ونقل یکشــنبه شــب نهــم اردیبهشــت ماه در 
وزارت راه و شهرســازی برگــزار شــد.در ایــن جلســه 
اعضای کمیســیون عمران ضمن ارائه ارزیابی خود 
از عملکرد وزارت راه و شهرســازی در ســال گذشته، 

نقطه نظرات خود را در این خصوص بیان کردند.
در پایان این نشست، وزیر راه و شهرسازی از شارلی 
انویه تکیه، نماینده مســیحیان عاشوری در مجلس 
یازدهم شورای اسلامی و عضو کمیسیون عمران به 
عنــوان برگزیده نمایندگان ناظــر تجلیل و از حضور 
مســتمر و فعال وی در همه جلسات و مشارکت در 

مباحث مختلف قدردانی کرد.

صفحه 06

معاون اقتصادی، نظارت و امور اقتصادی شرکت فرودگاه ها تشریح کرد؛

  ایرتاکسی فرصتی برای
رونق مسیرهای کم تقاضا

 عملکرد وزارت راه و شهرسازی در جلسه مشترک اعضای کمیسیون عمران مجلس 
با وزیر راه و شهرسازی و شورای معاونین تشریح شد؛ 

اتمام پروژه های نیمه تمام و ساماندهی بخش 
مسکن و عرضه خانه و زمین

وزیر راه و شهرسازی به اقدامات 
انجام شده توسط وزارت راه و 

شهرسازی در حوزه بازار مسکن 
اشاره کرد و گفت: ما منتظر 
ابلاغ قانون ساماندهی بازار 
مسکن نماندیم و مهم ترین 

اقدام انجام شده در این زمینه 
حذف واسطه ها با اجرای 

سامانه خودنویس بود که با 
هدف حذف واسطه موجر و 
مستأجر اجرا شد و تا کنون 

در فاز اول بیش از 226هزار و 
۱۰۰ قرارداد قطعی، کد رهگیری 

دریافت کرده اند. مقرر شده 
که خرید و فروش را هم وارد 

سامانه خودنویس کنیم که البته 
مراحل مختلفی را باید طی کند

وزیر راه و شهرسازی در 
ادامه با اشاره به برخی 

اقدامات و دستاوردهای 
وزارت راه و شهرسازی 
در حوزه هوایی گفت: 

دسترسی مناسب مردم 
به بلیت، خدمات مناسب 

فرودگاهی و کاهش 
تأخیرها اولویت های این 

حوزه است و انجام بیش از 
2۸۸هزار نشست وبرخاست 

در فرودگاه های داخلی 
کشور و اعزام و پذیرش 

۳۳.۵میلیون مسافر در سال 
۱۴۰2 نشان دهنده استقبال 
مردم از جابه جایی با این مد 

حمل ونقلی است

   سه شنبه
    11 اردیبهشت 1403 
  سال هشتم 
   شماره 1783



مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید پرند 
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آورده ۷۰۰میلیون تومانی متقاضیان 
نهضت ملی مسکن پرند
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 اعزام زائران عمره گزار
 6 استان کشور به پایان رسید

      هواپیمایــی جمهــوری اســلامی ایران )همــا( با اعلام 
اینکه اعزام زائران عمره گزار ۶ اســتان کشــور به پایان 
رسیده است، از انجام ۳هزار و ۷۵۰ زائر حج عمره تا 

ظهر روز )۱۰ اردیبهشت( خبر داد.
)همــا(  ایــران  اســلامی  جمهــوری  هواپیمایــی  گزارش بــازار،  بــه 
اعــلام کــرد: تعداد ۳هــزار و ۷۵۰ زائــر حج عمره تا ظهــر روز دهم 
اردیبهشــت ۱۴۰۳ با پروازهای هما به عربستان اعزام شدند. از این 
تعداد ۲ هزار نفر از اســتان تهران با هشــت پــرواز »هما« از فرودگاه 

حضرت امام)ره( اعزام شدند.
بر اساس این گزارش، تعداد یک هزار و ۷۵۰ نفر نیز از هفت استان 
خراســان رضوی، زاهدان، اهواز، تبریز، یــزد، کرمان و بندرعباس با 

انجام هفت پرواز به سرزمین وحی مسافرت کردند.
اعزام زائران اســتان های تهران، خراسان رضوی، اصفهان و فارس 

نیز تا روز ۱۳ اردیبهشت ماه سال جاری انجام خواهد شد.
بعدازظهــر روز )دهــم اردیبهشــت۱۴۰۳ ( با پــرواز ۱۵۱۰هواپیمایی 
جمهوری اســلامی ایران« هما« در ساعت ۱۶ و ۱۰ دقیقه از فرودگاه 

ساری تعداد ۲۵۰ زائر استان مازندران رهسپار عربستان می شوند.
تــا پایــان مراســم حــج عمــره امســال  طبــق برنامه ریــزی قبلــی 
هواپیمایــی جمهوری اســلامی ایــران »هما« تعداد ۴۴ پــرواز رفت 
 و برگشــت از ۱۱ایســتگاه پروازی برای اعزام ۵ هــزار و ۶۰۱ زائرانجام 

خواهد داد.

 کنسرسیوم ساخت کشتی 
تمام ایرانی تشکیل می شود

      طــی مراســمی بــا حضــور مدیــران عامــل ۳ شــرکت 
کشتی ســازی داخلــی تفاهمنامــه ایجــاد کنسرســیوم 

ساخت کشتی تمام ایرانی امضا شد.
به گزارش بازار، طی مراسمی با حضور مدیران عامل 
۳ شرکت کشتی سازی داخلی تفاهمنامه ایجاد کنسرسیوم ساخت 

کشتی تمام ایرانی امضا شد.
بر این اســاس قرار است با مشارکت کشتی ســازی صدرا، ایزو ایکو و 
دریابندر و هولدینگ لجستیک غدیر، کنسرسیوم ساخت کشتی های 

تمام ایرانی ایجاد شود.
منوچهر علیپور مدیر عامل صدرا در حاشیه امضای این تفاهمنامه، 
اظهــار کرد: با تشــکیل کنسرســیوم زیرســاخت های کشــور در حوزه 
نرم افزار و ســخت افزار ســاخت کشــتی بــه صورت حداکثــری مورد 
اســتفاده قرار خواهد گرفت. یکی از برکات تشــکیل این کنسرسیوم 
این اســت که با تجمیع ظرفیت ها، نیازمندی های کشــور را برطرف 

خواهیم کرد.
علیپور افزود: بر این اســاس از بهره برداران انتظار داریم از ظرفیت 

کنسرسیوم مذکور حداکثر استفاده را داشته باشند.
وی در پاســخ به ســوال تســنیم مبنــی بر اینکــه صدرا با کشــتیرانی 
و شــرکت ملــی نفتکــش قــراردادی دارد گفــت: در حــال حاضــر با 
کشــتیرانی جمهوری اسلامی ایران قراردادی برای ساخت ۴ کشتی 

با ظرفیت ۳۵۰۰ و ۵۰۰۰ تن را داریم.
مدیر عامل کشتی ســازی صدرا ادامه داد: کشــتی های ۵ هزار تنی از 
نوع شــناورهای رورو هســتند کــه تلاش می کنیم تا پایان امســال دو 

فروند را به آنها تحویل بدهیم.
علیپــور یادآور شــد: شــرکت کشــتیرانی جمهــوری اســلامی ایران و 
مدیرعامــل آن بــه ما قول دادند که در صورت تحویل اولین کشــتی 

بلافاصله قرارداد سفارش دو فروند کشتی دیگر را امضا کنیم.
وی در خصــوص شــرکت ملــی نفتکــش نیــز گفــت: تاکنــون موفق 

نشده ایم با این شرکت قراردادی امضا کنیم.

رئیس سازمان هواشناسی کشور خبر داد؛
 روند افزایشی دمای کشور 

در ۵۰ سال اخیر
      رئیــس ســازمان هواشناســی کشــور گفــت: داده هــای 
کــه  می دهــد  نشــان  هواشناســی  ســازمان  اقلیمــی 
وضعیــت مولفه هــای تغییر اقلیــم در ایران شــرایط 
مطلوبی نداشته و روند تغییرات دما در ۵۰ سال اخیر 

افزایشی بوده است.
بــه گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی، »ســحر تاج بخش 
ســازمان  رئیــس  و  شهرســازی  و  راه  وزیــر  معــاون  مســلمان«، 
هواشناســی کشور، در مراســم افتتاحیه بیست وهشتمین همایش و 
نمایشــگاه ملی مهندســی نقشــه برداری و اطلاعات مکانی موسوم 
بــه »ژئوماتیــک« در تهران اظهار کرد: یکــی از کاربردهای داده های 
مکانی در حوزه هوا و اقلیم است که سازمان هواشناسی کشور نیز از 

آن برای پایش و پیش بینی وضع هوا و اقلیم بهره می برد.
وی افــزود: به طورکلی بخش اعظمــی از مخاطرات طبیعی در دنیا 
را مخاطرات جوی و اقلیمی تشــکیل می دهد که تلفات و خسارات 
زیــادی در پی دارد به خصوص ســیلاب ها و طوفان ها که پیامدهای 

زیادی به همراه دارد.
معاون وزیر راه و شهرسازی و رئیس سازمان هواشناسی کشور ادامه 
داد: بنابرایــن پایــش و پیش بینــی مخاطــرات جــوی برای کشــورها 

بسیار بااهمیت و ضروری است.
تاج بخــش مســلمان تصریــح کــرد: جدیدتریــن گــزارش ســازمان 
جهانی هواشناســی نشــان می دهد که بیشــترین افزایش دمای هوا 
بــر روی منطقــه آســیا اتفاق افتاده اســت که از بخشــی از روســیه تا 

بخش هایی از این را شامل می شود.
وی در ادامــه بــا بیان اینکــه تغییــرات وضع دمای آب های ســطح 
اقیانوســی منطقه آســیا نیــز نشــان دهنده روند افزایش دما اســت، 
گفت: ســطح آب های متصل به اقیانوس ها نیز در کل منطقه آسیا 

به جز دریای خزر افزایشی است.
رئیس ســازمان هواشناسی کشــور افزود: از لحاظ تغییرات اقلیمی، 
منطقــه آســیا جــزو آســیب پذیرترین مناطــق شــش گانه ســازمان 
هواشناسی در دنیا است که تحت تأثیر انواع مخاطرات جوی است.

ســازمان  اقلیمــی  داده هــای  کــرد:  عنــوان  مســلمان  تاج بخــش 
هواشناسی کشور نیز نشان می دهد که دمای هوای ایران در ۵۰ سال 

اخیر با روند افزایشی همراه بوده است.
وی ادامه داد: همچنین در ۵۰ سال اخیر میزان بارش در کشور روند 

کاهشی داشته و هم زمان میزان تبخیر سیر افزایشی داشته است.
رئیــس ســازمان هواشناســی کشــور اظهــار کــرد: شــرایط مطلوبــی 
از نظــر مولفه هــای تغییــر اقلیــم در کشــور وجــود نــدارد بنابرایــن 
 شــاید مدیریــت منابــع آب یکــی از اصلی تریــن اقدامــات در ایــن 

شرایط باشد.
تاج بخــش مســلمان در ادامــه اهداف اصلــی چارچوب ســندای - 
ســازمان ملــل متحد را تشــریح کرد و گفــت: افزایش دسترســی به 
ســامانه های هشــدار ســریع چند مخاطــره ای تا ســال ۲۰۳۰ یکی از 

مهم ترین اهداف چارچوب سندای است.
رئیس ســازمان هواشناســی کشــور افزود: بــرای این موضــوع چهار 
اولویــت تعیین شــده اســت که از جملــه آن ها می توان بــه ایجادی 
شــرایطی برای کاهش خطر، تمرکز حکمرانی کشورها برای تقویت 
کاهــش خطــر بلایــا به منظــور مدیریــت بهتــر، افزایش تــاب آوری 

کشورها و پاسخ مؤثر به بلایای طبیعی اشاره کرد.
وی در بخش دیگری برخی از محصولات سازمان هواشناسی کشور 
کــه با اســتفاده از داده هــای علوم مکانــی و تصاویر ســنجش از دور 

تولید می شود را تشریح کرد.

اخبــاریادداشت

معاون راهداری ســازمان راهداری و حمل ونقل 
جاده ای گفت: فاز اول پروژه جاده مرزی آســتارا 
- آســتارا به طــول ۱۴۰۰ متر، تاکنــون ۷۵ درصد 
پیشــرفت فیزیکی داشــته و پیش بینی می شــود 
تــا پایــان خردادمــاه امســال تکمیــل شــده و به 

بهره برداری برسد.
بــه گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرســازی 
از سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای، »رضا 
اکبــری«، معــاون راهداری ســازمان راهــداری و 
حمل ونقــل جاده ای، در بازدیــد از پروژه بزرگراه 
آســتارا - آســتارا اظهــار کرد: فــاز اول ایــن پروژه 
بــه طــول ۱۴۰۰ متــر در نقطــه مــرزی ســرزمینی 
کــه حــال احــداث اســت و نقــش به ســزایی در 
حمل ونقــل ترانزیتــی ایفــا می کنــد، تاکنون ۷۵ 
درصــد پیشــرفت فیزیکــی داشــته و پیش بینــی 
می شــود تا پایان خردادماه امســال تکمیل شده 
و به بهره برداری برســد.اکبری افــزود: این پروژه 

شــامل یک دهنــه پل بــزرگ به طــول ۳۲ متر و 
۱۴۰۰ متر احداث بزرگراه است.

معاون راهداری ســازمان راهداری و حمل ونقل 
جــاده ای با بیــان این که این پــروژه در کنار پایانه 
مــرزی جدید در کاهــش بار ترافیکــی کامیون ها 
اثرگذار خواهــد بود، افزود: به طورقطع همکاری 
دســتگاه های همسو به پیشــبرد این پروژه کمک 

خواهد کرد.وی همچنیــن گفت: باتوجه به تردد 
میانگیــن روزانــه ۳۰۰ کامیون به خارج از کشــور 
از طریــق مــرز آســتارا، توســعه زیرســاخت های 
شهرســتان  ایــن  در  بین المللــی  حمل ونقــل 
ضــروری اســت. همچنیــن فــاز دوم ایــن پــروژه 
شــامل دو بانده کردن حــدود ۲۲۰۰ متر از محور 
آســتارا - اردبیــل و یــک دســتگاه دوربرگــردان 

غیرهمســطح اســت که در صورت تأمین اعتبار 
لازم و عــدم وقوع مشــکلات معارضین تا پایان 

شهریور امسال قابلیت تکمیل را داراست.
معاون راهداری ســازمان راهداری و حمل ونقل 
جاده ای در بازدید از پل جدیدالاحداث ســیبلی 
در منطقــه آســتارا گفت: این پل در ســیل ســال 
گذشــته و طغیــان رودخانــه تخریــب شــده بود 
کــه در حــال حاضر توســط ســازمان راهــداری و 

حمل ونقل جاده ای در حال احداث است.
گفتنی اســت پل خرپائی بقعه آقا ســید ابراهیم 
شهرســتان  تولمــات  بخــش  نوخالــه  روســتای 
صومعه ســرا نیــز بــا حضــور معــاون راهــداری 
ســازمان افتتاح شــد. این پل در روستای نوخاله 
صومعه ســرا به طول ۶۰ متــر و عرض چهار متر 
بــا بیــش از ۳۰۰ میلیــارد ریــال هزینــه احــداث 
شــده اســت.معاون راهداری ســازمان راهداری 
مراســم  حاشــیه  در  جــاده ای،  حمل ونقــل  و 

افتتــاح ایــن پــل و در جمــع مســئولان اســتانی، 
شهرستانی و اهالی روستای نوخاله صومعه سرا 
گفــت: با اجــرای طرح نهضت آســفالت در یک 
ســال گذشــته، ۲۰ هزار کیلومتر جاده های کشــور 
آســفالت شــده و ۳۰۰۰ کیلومتر جاده روســتایی 
ســاخته شــده اســت.اکبری همچنین در جلســه 
کــه  گیــلان  اســتان  راه هــای  ایمنــی  کمیســیون 
بــه ریاســت اســدالله عباســی اســتاندار و رئیس 
کمیســیون اجرایــی ایمنی راه های اســتان گیلان 
برگزار شــد، اظهار داشــت: بهتریــن راهکار برای 
کاهش سوانح، انجام اقدامات حاصل از تحلیل 
حــوادث رانندگی اســت تا از این راه نســخه های 
شــفابخش و طرح های نو و به روز به دســت آید.
معاون راهداری ســازمان راهداری و حمل ونقل 
جــاده ای همچنیــن در خاتمــه بــر اهمیــت رفع 
نواقص جاده های اســتان به منظور ایمن ســازی 

محورها تأکید کرد.

معاون راهداری سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای :

فاز اول پروژه جاده مرزی آستارا با پیشرفت فیزیکی ۷۵ درصد در حال تکمیل است

مدیــرکل راه آهــن شــمال۲ گفــت: جلوگیری 
برنامه ریــزی  و  واگن هــا  بی مــورد  توقــف  از 
برای ســیر به موقــع واگن ها، موجــب افزایش 
۱۵درصــدی ســرعت بازرگانــی ایــن اداره کل 
از آن  قبــل  بــه ســال  نســبت   در ســال ۱۴۰۲ 

شده است.
و  راه  وزارت  خبــری  پایــگاه  گــزارش  بــه 
شهرســازی از راه آهــن، غلامحســین ولــدی، 
مدیرکل راه آهن شمال۲، گفت: برای افزایش 
سرعت بازرگانی اقدامات زیادی در این اداره 
کل انجــام شــده کــه مهم ترین آن تســریع در 

تخلیه و بارگیری محمولات است.
وی در ادامــه گفــت: در مقاصــد تخلیــه ایــن 
رجایــی  شــهید  نیــروگاه  جملــه  از  کل  اداره 
قزویــن، ایســتگاه کهنــدژ و نهاده هــای دامــی 
ایستگاه رشت واگن ها به سرعت تخلیه شده و 

بارنامه ها نیز به موقع صادر می شود.
ولدی اظهار کــرد: جلوگیری از توقف بی مورد 
واگن هــا و برنامه ریــزی بــرای ســیر به موقــع 
واگن ها نیز موجب افزایش ســرعت بازرگانی 
شــده اســت به طوری که ســرعت بازرگانی در 
سال ۱۴۰۲ نسبت به سال قبل از آن، ۱۵درصد 

افزایش داشته است.
وی تصریح کرد: یکی از تصمیمات تأثیرگذار 
کــه ســال گذشــته عملــی شــد، عــدم اعــزام 
واگن هــای بــاری بــا شــیر ترمــز بســته بــود که 
همین موضوع باعث شد ایمنی سیر بالا رفته 

و سرعت سیر قطارها بیشتر شود.
مدیــرکل راه آهن شــمال ۲ با اشــاره به تغییر 

رویــه در فروش بلیت قطارهای مســافری در 
زمــان پیش فــروش و اختصــاص اولویــت به 
فــروش اینترنتی بلیــت قطارهای و همچنین 
کــرد:  فــروش خاطرنشــان  تنــوع درگاه هــای 
ســطح دسترســی آحــاد مشــتریان به شــبکه 
حمل ونقل ریلی افزایش یافته و ریسک ایجاد 
بازار سیاه خصوصاً در ایام پیک سفر به شدت 
کاهش یافــت. بازخوردهای به دســت آمده از 
اجــرای این طرح حاکی از آن اســت که اتلاف 
زمان برای تهیه بلیت و همچنین ســرگردانی 
مســافرین به شدت کاهش یافته و از بروز زیان 
هم وطنان ناشــی از تهیه بلیــت غیر همنام از 
دفاتــر فــروش بلیت قطــار که یکــی از تبعات 
ایجاد بازار غیررســمی فــروش بلیت بوده نیز 

جلوگیری به عمل آمده است.

ایــن طــرح گام  اجــرای  بــا  ولــدی  گفتــه  بــه 
دولــت  اهــداف  تحقــق  راســتای  در  بلنــدی 
ســیزدهم مبنی بر ایجاد شــفافیت در رویه ها 
و عملکردهــای دســتگاه های اجرایــی کشــور 

برداشته شده است.
دولــت  گفــت:  شــمال۲  راه آهــن  مدیــرکل 
پــروژه رشــت -  بــه  توجــه جــدی  ســیزدهم 
کاســپین دارد و این پروژه به ویژه در یک ســال 

اخیر پیشرفت قابل توجهی داشته است.
وی بــا یــادآوری ایــن نکتــه کــه متولــی ایــن 
پــروژه شــرکت ســاخت و توســعه زیربناهــای 
حمل ونقل کشور است خاطرنشان کرد: پروژه 
رشــت - کاســپین در مراحل پایانــی خود قرار 
دارد و احتمالًا در ســفر آتــی رئیس جمهور به 

این استان، افتتاح خواهد شد.

مدیرعامل شرکت عمران 
شــهر جدید پرنــد از آماده 
افتتاح بــودن ۴۰۰۰ واحد مســکن 
واحدهــا  ایــن  گفــت:  و  داد  خبــر 
زیرســاخت های  تامیــن  معطــل 

آب، برق یا فاضلاب هستند.
صیــادی  آرش  گزارش بــازار،  بــه 
از  رســانه ها  بازدیــد  حاشــیه  در 
پروژه هــای نهضــت ملی مســکن 

شهر پرند، اظهار کرد: در دولت سیزدهم ساخت حدود ۳۰ هزار واحد نهضت 
ملی مســکن آغاز شده است.وی افزود: ســاخت حدود ۳۷۰۰ واحد اقدام ملی 
مســکن ابتدای ســال ۱۴۰۰ و انتهــای دولت دوازدهم آغاز شــد.وی بــا یادآوری 
اینکه عملیات اجرایی پروژه های نهضت ملی مسکن پرند از تیرماه سال ۱۴۰۱ 
آغاز شــد، ادامــه داد: حدود ۴۰۰۰ واحد مســکن شــامل نهضت ملی مســکن، 
مســکن مهر و پروژه های مشارکتی از دهه فجر سال گذشته آماده افتتاح است، 
اما به دلیل عدم تامین زیرســاخت ها از سوی دستگاه های خدمات رسان قابل 
واگذاری نیست.مدیرعامل شرکت عمران شهر جدید پرند، گفت: از این تعداد 
۱۷۰۰ واحــد نهضــت ملی مســکن، ۷۰۰ واحد مســکن مهــر و مابقی پــروژه ای 
مشــارکتی اســت.صیادی با پیش بینی افتتاح ۴۰۰۰ واحد مســکن تا تابســتان، 
اضافه کرد: بر اساس مصوبه شورای عالی مسکن هزینه های اجرای تاسیسات 
آب، برق و فاضلاب باید یک سوم توسط وزارت نیرو، یک سوم توسط وزارت راه 
و یک سوم از سوی استانداری ها تامین شود که وزارت راه از محل منابع صندوق 
ملی مســکن این کار را انجام داده اســت.وی درباره قیمت ســاخت واحدهای 
نهضت ملی مســکن بیان کرد: آورده متقاضیان این طرح ۶۵۰ تا ۷۰۰ میلیون 
تومان است و هزینه ساخت هر مترمربع حدود ۱۰ میلیون تومان در حال حاضر 
اســت.وی همچنیــن دربــاره نهضت ملی مســکن خبرنــگاران گفــت: در زمان 
حاضــر 8۰۰ واحــد بــرای هنرمندان و خبرنگاران معرفی شــده از ســوی وزارت 

ارشاد در حال ساخت است که در مرحله بتن ریزی قرار دارد.

housing.یRoa

معاون اقتصــادی، نظارت و امور اقتصادی با 
بیان اینکه »ایر تاکســی« از ســال های گذشــته 
در کشــور مطــرح بود اما امــکان اینکه بتوانیم 
در صنعــت هوانوردی به صورت عملیاتی در 
بین عموم مردم از آن بهرمند شــویم، وجود 
نداشــت، گفت افراد دارای سرمایه می توانند 
ایــن هواپیماهــای ســبک را اجــاره کننــد و از 
ایــران  شــرکت فرودگاه هــا و ناوبــری هوایــی 
درخواست خلبان داشته باشند، اجرای چنین 
روندی علاوه بر درآمدزایی و رشــد اقتصاد در 
کشــور، موجب تردد در مســیرهای کم تقاضا 

نیز می شود.
به گزارش روابط عمومی شــرکت فرودگاه ها و 
ناوبــری هوایی ایران؛ علی عبدی در گفت وگو 
بــا خبرگــزاری مهــر بــا بیــان اینکــه برخــلاف 
تصــور عمــوم مــردم، مســافران می تواننــد با 
نــرخ پایین تــری بلیت »ایــر تاکســی« را برای 
مسافت های تقریباً نزدیک یا مقصدهایی که 
به طــور مداوم پرواز ندارند، تهیه کنند، گفت: 
»ایــر تاکســی« از ســال های گذشــته در کشــور 
مطرح بود اما امکان اینکه بتوانیم در صنعت 
هوانوردی بــه صورت عملیاتی در بین عموم 

مردم از آن بهرمند شویم، وجود نداشت.
وی گفت: »ایر تاکســی« به طور کلی دارای دو 
سبک اقتصادی و پریمیوم است؛ هم اکنون در 
اکثر کشــورهای این دو سبک با چارچوب های 
قوانیــن به مقاصد مختلف تجاری - تفریحی 
در حال فعالیت اند. باتوجه به قوانین سخت 
خرید هواپیما، که ممکن است که این فرآیند 
۳ الــی ۵ ســال زمان بــر باشــد امــا نمی تــوان 
بــه نیاز بلیت پاســخ داد که ۵ ســال زمان نیاز 
اســت تا هواپیما وارد کشور شــود برای همین 
می توان از این پرنده های کوچک برای پاســخ 
بــه بخشــی از نیاز بلیت هواپیما اســتفاده کرد 

زیرا واردات آن کار دشواری نیست.

عبــدی ادامــه داد: درحــال حاضــر بــه دلیــل 
کمبــود بلیــت هواپیمــا در بازار، شــرکت های 
هواپیمایــی حتــی اگر با دو برابــر نرخ مصوب 
بلیــت در بــازار عرضــه کننــد، قطعــاً خریدار 
وجــود دارد یــا بــه عبــارت دیگــر در برخــی از 
مســیرها بــه علــت تقاضــای بــالای مســافر، 
بلیــت نیســت؛ بدیــن ترتیــب بــرای جبــران 
کمبود بلیت در بازار می توان از »ایر تاکســی« 

بهره مند شد.
این مقام مســؤول با اشاره به اینکه استفاده از 
»ایر تاکســی« موجب رشــد اقتصاد می شــود، 
افــزود: افــراد دارای ســرمایه می تواننــد ایــن 
هواپیماهای ســبک را اجاره کنند و از شــرکت 
فرودگاه هــا و ناوبری هوایی ایران درخواســت 
خلبــان داشــته باشــند، اجرای چنیــن روندی 
عــلاوه براینکــه درآمدزایی و رشــد اقتصاد در 
کشــور، موجب تردد در مســیرهای کم تقاضا 
نیز می شــود. به طــور مثال فردی قصد ســفر 
از کرمــان به یزد را دارد، در مســیر خط هوایی 

مســتقیمی وجــود نــدارد، مســافر می تواند با 
خریــد بلیــت »ایر تاکســی« پــرواز مســتقیم و 

بدون هدر رفت زمان داشته باشد.
وی افزود: خرید بلیت اکونومی »ایر تاکســی« 
اقشــار جامعــه قطعــاً صرفــه  بــرای عمــوم 
اقتصادی خواهد داشت، زیرا خدمات جانبی 
پروازهــای دیگــر در این ســبک وجود نــدارد، 
ماننــد پذیرایــی وعده غذایــی، میــان وعده و 
خدمــات بــار. طبیعتــاً با حــذف این مــوارد از 
قیمــت بلیــت کاســته می شــود؛ همچنیــن از 
سوی دیگر شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی 
مبالغ ســنگین برای احداث برخی فرودگاه ها 
در ســطح کشــور پرداخــت کــرده کــه آنچنان 
تقاضای مســافری ندارد، بدین ترتیب هزینه 

اعمال شده بدون خروجی مانده است.
فــرودگاه  کــه  زمانــی  کــرد:  تصریــح  عبــدی 
مقصدی تعداد اندکی تقاضا داشــته یا مسیر 
نزدیــک باشــد، تنها هفته ای یک پــرواز به آن 
مســیر اختصــاص دهد زیــرا بــرای ایرلاین ها 

صرفه اقتصادی ندارد؛ بنابراین ممکن است 
برخــی از افراد زمانی نیازمند ســفر به مقصد 
مورد نظر باشــند اما پــرواز در آن تاریخ وجود 
نداشــته باشــد، بدین ترتیب دعــوای درد این 
چالش، برقــراری و اســتفاده از موقعیت »ایر 
تاکســی« اســت. »ایر تاکســی« مانند تاکســی 
می کنــد،  عمــل  شــهر  ســطح  در  اینترنتــی 
هرزمان که مســافر تقاضای پرواز به مقصدی 
داشته باشد، تقاضای وی در لحظه به صورت 
تلفنی یا اینترنتی )رزرو بلیت و برگشت( قابل 

انجام است.
معاون اقتصادی شرکت فرودگاه ها و ناوبری 
هوایــی ایــران عنــوان کــرد: هواپیماهــای »ایر 
تاکســی« به دلیل تعداد کم صندلی می تواند 
بــا تعداد محدود مســافر پــرواز را برقــرار کند 
امــا بــرای اینکه یــک هواپیما بــا ظرفیت ۲۰۰ 
نفری امکان برقراری پرواز به مقصدی داشته 

باشد، حتماً باید ظرفیت تکمیل باشد.
و  فرودگاه هــا  شــرکت  همچنیــن  گفــت:  وی 
ناوبــری هوایــی ایــران آمادگــی کامــل بــرای 
همــکاری بــا متقاضیــان خریــد و اجــاره ایــن 
ســبک از هواپیماها را دارد؛ اگر فرد یا شــرکت 
هواپیمایــی ایــن هواپیماهــا را وارد ســپس در 
بســتر شــرکت فرودگاه هــا اقــدام بــه فعالیت 
کنــد، تخفیف های عوارضی شــامل حال آنها 

خواهد شد.
این مقام مســؤول شــرکت فرودگاه هــا عنوان 
ایــن  رونــق  شــده،  ذکــر  مــوارد  طبــق  کــرد: 
هواپیماهــا در کشــور عــلاوه براینکــه موجــب 
کاهــش قیمــت تمــام شــده بلیــت هواپیمــا 
می شــود، میزان عرضه و تقاضای بلیت را به 
تعادل می رســاند. همچنین موجب استفاده 
از تمام فرودگاه های کشــور می شود در نتیجه 
اســتفاده از هواپیماهای سبک از تمام زوایای 
کارشناســی شده به نفع کشــور و مردم خواهد 

بــود و می توانــد گام بزرگی در راســتای تحقق 
بــه شــعار ســال »جهــش تولیــد با مشــارکت 
مــردم« باشــد.عبدی با اشــاره به ســبک دوم 
»ایــر تاکســی« گفــت: در پروازهــای پریمیــوم 
خدمات )VIP( به مســافران ارائه می شــود و 
حــدود ۶ الــی ۱۰ نفــر ظرفیت دارد کــه خانوار 
می توانند با خرید بلیــت این پرواز به صورت 
خانوادگی به مقصدهای نزدیک مانند شمال 
کشور، سفر کنند اما نرخ بلیت این پرواز قطعاً 

نسبت به اکونومی بیشتر خواهد بود.
وی بــا تاکیــد براینکــه پــرواز بــا »ایر تاکســی« 
موجب صرفه جویی در زمان می شــود، ادامه 
داد: پــرواز با این ســبک از هواپیماها معطلی 
ســفر با هواپیماهــای دیگر را نخواهد داشــت 
و »ایــر تاکســی« صرفــاً بــرای افــراد تاجــر یــا 
ثروتمند نیســت و در تمام جهان برای عموم 
در  همچنیــن  اســت؛  اســتفاده  قابــل  مــردم 
برخی شرایط مســؤولان کشور، فوتبالیست ها 
و ورزشــکاران برای ســفرهای استانی یا انجام 
مســابقات داخــل کشــور متقاضی اجــاره این 

جت ها هستند.
فرودگاه هــا  شــرکت  اقتصــادی  معــاون 
موقعیــت  از  بهره منــدی  کــرد:  خاطرنشــان 
ایــن جت هــا می توانــد موجــب رونق کســب 
ســرمایه داران  و  موجــود  ایرلاین هــای  کار  و 
کوچــک شــود. هم اکنــون شــرکت فرودگاه ها 
و ناوبــری هوایــی ایــران زیرســاخت های لازم 
بــرای نگهــداری و آموزش پرواز این ســبک از 

هواپیماها را دارد.
وی در خصــوص نــرخ ایــن پروازهــا، گفــت: 
مسؤول قیمت گذاری نرخ بلیت ها ایرلاین ها 
هســتند و متولــی قانون گــذار بــرای تصویــب 
نرخ بلیت ها ســازمان هواپیمایی کشور است؛ 
امــا قطعــاً بــا قیمت بلیــت هواپیماها بســیار 

متفاوت خواهد بود.

معاون اقتصادی، نظارت و امور اقتصادی شرکت فرودگاه ها تشریح کرد؛

ایرتاکسی فرصتی برای رونق مسیرهای کم تقاضا

 ) AGA۲۰۲4 (مجمع عمومی ســالانه پیانک
با حضور مدیر کل مهندســی ســواحل و بنادر 
ســازمان بنادر و دریانــوردی و نمایندگان 5۳ 
کشــور عضــو انجمــن در کیپ تــاون، پایتخت 

آفریقای جنوبی، آغاز به کار کرده است.
ســازمان  رســانی  اطــلاع  گزارش پایــگاه  بــه 
بنادر و دریانوردی، مهــدی نیکوکار، مدیر کل 

مهندســی ســواحل و بنادر در آییــن افتتاحیه 
این مجمع، عملکرد یک سال اخیر دبیرخانه 
بخش ملی پیانک ایــران را در حضور رئیس، 
دبیــر، معاونیــن انجمــن بین المللــی پیانک 
و نمایندگان کشــورهای عضو پیانک تشــریح 

کرد.
مدیر کل مهندســی ســواحل و بنادر ســازمان 

بنادر و دریانوردی در تشریح اقدامات پیانک 
ایران، با اشــاره به برگزاری دوره های آموزشی 
تخصصــی مرتبــط بــا زیرســاخت های حمل 
و نقــل آبــی پیانــک، بهره منــدی عملیاتی از 
خروجی هــای مطالعــات مدیریــت یکپارچه 
مناطــق ســاحلی کشــور، از برگــزاری همایش 
و  بنــادر  ســواحل  مهندســی  بین المللــی 

۲۰۲۲( بــا   ICOPMAS دریایــی )  ســازه های 
حضور متخصصــان داخلی و خارجی مرتبط 
با حوزه ســواحل و مهمانان خارجی و داخلی 

خبر داد.
بــه گفتــه نیکــوکار، در پایــان جلســه مجمــع 
و  تاییــد  بــه  عمومــی ســالانه، قطعنامــه ای 

تصویب نمایندگان کشورها رسید.

شــایان ذکــر اســت، پیانــک انجمنــی جهانی 
بیش از ۱۳۰ ســال ســابقه در حوزه زیرساخت 
هــای حمــل و نقــل آبــی دارد کــه جمهــوری 
اســلامی ایــران بــا توجــه بــه توانمنــدی هــا و 
ظرفیــت های مناســب از  ســال ۱۳9۰ ضمن 
اخــذ مصوبــه مجلــس شــورای اســلامی بــه 

عضویت آن در آمده است.

تشریح عملکرد پیانک ایران در مجمع عمومی سالانه »پیانک«
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اخبـــــاریادداشت

خانــدوزی، وزیر اقتصاد از مذاکرات با بانک توســعه 
اسلامی برای تامین مالی سه طرح جدید بهداشتی 
درمانــی و دانش بنیــان ایران توســط این بانک خبر 

داد.
احســان خاندوزی وزیر اقتصاد با اشــاره به پیشــنهاد 
ایران برای تاسیس پنجره ترجیحی تسهیلات بانک 
توســعه اســلامی در چهل و نهمین مجمع عمومی 
ایــن بانک گفت: ۱۱ پــروژه مهم ایران از ســوی بانک 
توسعه اسلامی تامین مالی شده و برای افزوده شدن 
۳ پــروژه مهــم ایــران در حــوزه بهداشــت و درمان و 

دانش بنیان به این فهرست مذاکره می کنیم.
وی افزود: امسال پنجاهمین سالگرد تاسیس بانک 
توســعه اســلامی بــه عنــوان بزرگتریــن نهــاد مالــی 

کشورهای مسلمان است.
وزیــر اقتصاد ادامه داد: ۵۷ کشــور مســلمان عضو از 
تســهیلاتی که این بانک برای پروژه های زیرســاختی 

انــرژی آموزش بهداشــت و ســلامت تزریق می کند 
اســتفاده می کنند، ما هــم در ایران به عنــوان یکی از 
سه سهامدار بزرگ که از ابتدا نقش آفرین بودیم در 
پنجاهمین سالگرد مجمع عمومی بانک در ریاض 
شــرکت فعالانه داشــتیم. آقای خانــدوزی گفت: در 
ایــن اجلاس هم بخش خصوصی کشــور مشــارکت 
وسیعی داشــت، هم نمایندگان بخش های دولتی، 
وزارت اقتصاد و ســایر وزارتخانه هــای ذیربط در این 

دوره حضور فعال دارند.
وی تاکیــد کرد: تنها نهادی که علی رغم تحریم های 
ظالمانــه آمریکا همچنــان در تامین مالــی پروژه ها 
از اعتبــارات بین المللی به طرح های عمرانی کشــور 

کمک می کند، بانک توسعه اسلامی است.
وزیــر اقتصــاد یــادآور شــد: مــا امــروز ۱۱ طــرح مهم 
مالــی  تامیــن  کــه  داریــم  اســتان های مختلــف   در 
آنهــا به صورت ارزی توســط بانک توســعه اســلامی 

انجام می شود.
خاندوزی گفت: در ســال های 9۷ تا ۱۴۰۰ مشــکلاتی 
در نظــام بازپرداخت ایران وجود داشــت که موجب 
توقــف عمرانــی جمهوری اســلامی ایران شــده بود؛ 
دولــت ســیزدهم بــا اهتمــام جــدی ایــن موانــع و 
مشکلات را برطرف کرد و مجدداً شاهد این هستیم 
کــه تزریق به پروژه های ایران از ســوی بانک توســعه 

اسلامی آغاز شده است.
وی اظهــار کــرد: در مجمــع ســالانه بانــک توســعه 
اســلامی غیــر از اینکــه صورت هــای مالــی بانــک به 
تصویــب می رســد، خــط مشــی ســال آینــده بانــک 
توسعه اسلامی نیز توسط وزرای قتصاد عضو تعیین 

می شود.
وزیــر اقتصــاد با اشــاره به پیشــنهاد ایران کــه در این 
نشست مطرح خواهد شد، گفت: یک پیشنهاد مهم 
پنجــره تامیــن مالی ترجیحی اســت که بــا نرخ های 
ترجیحــی و حمایتی بتواند از طرح ها در کشــورهایی 
که نیــاز بــه پروژه های حمایتــی دارند اســتفاده کند. 
جمهــوری اســلامی ایــران پیشــنهاد خــود را بــرای 
تاســیس این پنجره تامین مالی ترجیحی ارائه داده 

است و امیدواریم مصوب شود.
خانــدوزی افــزود: یکــی از نکاتــی کــه در دســتور کار 
مذاکرات ما با بانک توســعه اســلامی اســت؛ اضافه 
کردن سه پروژه مهم حوزه بهداشتی درمانی و دانش 
بنیان کشــور به ۱۱ پروژه ای اســت که قبلًا تامین مالی 

آنها توسط بانک توسعه اسلامی انجام شد.
وی تاکید کرد: در حاشــیه اجلاس ســالانه جلســاتی 
بــا وزرای اقتصــادی کشــورهای عضــو بــه خصوص 
کشــورهای هدف که نقش پررنــگ تری در تعاملات 
اقتصــادی ما دارنــد به ویــژه در خاورمیانه و شــمال 
آفریقابه صورت دوجانبه تنظیم کرده ایم؛ البته دیدار 

مفصلی با همتای سعودی خود خواهم داشت.

وزیر اقتصاد اعلام کرد؛
مذاکره با بانک توسعه اسلامی

برای تامین مالی ۳ طرح جدید ایران 
كاهش 2۹ درصدي مصرف نفت 

سفيد در استان كردستان
مدیر شرکت ملي پخش فرآورده هاي نفتي منطقه کردستان از 
مصــرف ۲۲ میلیون و هشــتصد هزار لیتر نفت ســفید در ســال 
گذشــته در اســتان خبر داد و افزود :این میزان مصرف نسبت به سال 

قبل با کاهش ۲9 درصدي همراه بوده است.
بــه گــزارش روابــط عمومی شــرکت ملی پخش فــرآورده هــای نفتی 
منطقه کردســتان، جهانبخش نوکانی با بیان این مطلب گفت:از این 
میزان نفت ســفید توزیع شده ۲۰ میلیون لیتر آن در روستاهاي استان 

توزیع و مصرف شده است 
نوکانــی  بــا اشــاره به زحمــات و تلاش راننــدگان ناوگان حمــل و نقل 
فرآورده هاي نفتي منطقه که باتوجه به شــرایط کوهســتاني و صعب 
العبور بودن راههاي روســتایي اســتان نســبت به تامین سوخت مورد 
نیاز روســتائیان اقدام مي کنند افزود :راســتی آزمایی خانوارهای نفت 
ســفید سوز توسط همکاران این شرکت ،توزیع الکترونیک نفت سفید 
و توســعه شــبکه گازرســانی از دلایل این میزان کاهش نفت سفید در 

استان می باشد .
این مقام مســئول با اشــاره به توزیع الکترونیکی نفت سفید در سطح 
روستاهای استان و شارژ سهمیه سالیانه 6 هزار خانوار نفت سفیدسوز 
در کارت بانکــی آنــان ،از فعالیــت۲۷9  باب فروشــندگي نفت ســفید 

روستایي در سطح استان خبرداد 
 

سرپرست منطقه چهار شهرداری اراک:

مشکلات شهروندان در محله ها، 
از طریق مساجد پیگیری می شود   

سرپرســت منطقه چهار شــهرداری اراک گفت:مســاجد محور 
اجرای برنامه های فرهنگی، اجتماعی و شهرسازی در محله ها 

هستند.
 علی حبیبی گفت: در مدیریت شهری بر این باور هستیم که مساجد 
محــور اجــرای برنامه های اجتماعی و فرهنگی، شهرســازی در محله 
هــا هســتند و بــا توجه بــه رویکرد شــهرداری اراک و شــورای اســلامی 
شــهر مبنی بر محله محوری و ارتباط مســتقیم مســوولان شــهرداری 
با شــهروندان؛ سلســله جلســاتی با هیات امنای مســاجد محله های 

منطقه چهار اراک برگزار می شود.
  وی افزود: رســیدگی به درخواست های شهروندان در حوزه مدیریت 
شــهری ، مورد تاکید شــهرداری می باشددر این راستا در منطقه چهار 
شــهرداری ایــن موضــوع به عنــوان محــور اصلــی در برنامــه اجرایی 
قــرار گرفته و در همین خصوص جلســات متعددی با شــهروندان در 
مساجد منطقه چهار اراک و ساختمان اداری منطقه برگزار می شود .

علی حبیبی از برگزاری جلســه با هیات امنای مساجد المهدی)عج( 
واقــع در خیابــان قایــم مقــام، مســجد جلالــی در خیابــان ابــوذر و 
همچنین مســجد حضرت ابوالفضل)ع( در خیابان شهدا در راستای 
رفــع مشــکلات شــهروندان با حضــور مســئول خدمات شــهر منطقه 
در ســاختمان اداری منطقــه خبــر داد و  تصریــح کــرد: این جلســه با 
موضوعیــت و محوریــت عقــد تفاهمنامــه بــا هیــات امنای مســاجد 
در راســتای امــور فرهنگــی، مدیریــت بحــران، آمــوزش شــهروندی و 

شهرسازی و... تشکیل شد.

تأکید بر تأمین به موقع ملزومات 
در طرح نجما مخابرات منطقه 

گلستان 
در جلســه کنتــرل پروژه توســعه فیبرنــوری ، برتأمیــن به موقع 

ملزومات تأکید وضرورت آن تشریح شد .
به گزارش روابط عمومی مخابرات منطقه گلستان ، در جلسه هفتگی 
کنترل پروژه توسعه فیبرنوری تحت عنوان نجما روند پیشرفت پروژه 

بررسی وبندهای صورتجلسه قبلی پیگیری شد .
دکتر غلامعلی شــهمرادی مدیر مخابرات منطقه گلستان با اشاره به 
اهمیــت پروژه نجمــا، بازاریابی وفروش ســرویس FTTH  در نقلطی 
که زیرســاخت آن ایجاد شــده را از اقدامات نیاز به تلاش بیشتر خواند 
وگفــت : پیشــرفت مناســبی در جذب مشــتری در مرکز اســتان وجود 
داشــته وانتظار اســت در شهرســتانها نیــز در این زمینــه برنامه ریزی 

مؤثری انجام شود .
وی تأمیــن ملزومــات را عامــل مهــم در اجــرای عملیات فنــی ایجاد 
زیرســاخت وتوســعه فیبرنوری عنوان کــرد وانجام تشــریفات قانونی 

برای خرید ملزومات را در دستور کار قرار داد .
مدیــر مخابــرات منطقــه گلســتان بکارگیــری پیمانــکار متخصص را 
نیــز مورد نیاز دانســت وگفت : با شناســایی نقاط جدید برای توســعه 
، پیمانــکار متخصــص جذب شــود تا زمــان در نظر گرفته شــده برای 

اجرای به موقع پروژه از دست نرود .
وی همکاری بین بخشــی ورفع موانع پیشرفت پروژه همچنین تلاش 
در جهت رشــد چشــمگیر پروژه در ســال جدید را خواســتار وبرتلاش 

بیشتر تأکید کرد .

مدیرکل راهداری حمل ونقل  جاده ای خبرداد:
پرونده نقاط حادثه خيز استان 

همدان نیمه اول سال بسته می شود 

خبــــر

زنداسرار   
خبرنگار جمله- همدان

مدیــرکل راهــداری و حمــل و نقــل جــاده ای همــدان گفــت: در نیمــه 
نخســت امســال کار رفع نقــاط حادثه خیز در اســتان همــدان به اتمام 

می رسد.
مهــرداد آهکي در مراســم روز ملــی ایمنی حمل و نقل با بیــان اینکه کاهش 
ســوانح جــاده ای از وظایــف اصلی ماســت و در این راســتا باید کوشــا باشــیم 
اظهار کرد: طی یک ســال اخیر اقداماتي در این حوزه انجام شــده که مي توان 
به ۵۰۴ کیلومتر روکش آســفالت راه ها اشــاره کرد.وي با اشــاره به حذف نقاط 
حادثه خیز اســتان عنوان کرد: با اقدامات صورت گرفته رتبه پنجم کشــوری را 

در حوزه منتفع شدن از ردیف اعتباری نقاط پرحادثه کسب کردیم.
مدیــرکل راهــداری و حمــل و نقــل جــاده ای همدان بــا بیان اینکــه ۵۲ نقطه 
حادثه خیــز از ردیــف اعتبــاری لازم برخــوردار بوده و حمایــت  دولتی صورت 
گرفته اســت گفت: قرار بود ســال گذشــته ۲۱ نقطه و امســال ۳۱ نقطه را رفع 
حادثه کنیم که با همت و  تلاش در اســتان علاوه بر اینکه ۲۱ نقطه ای که سال 

گذشته رفع حادثه شد، ۱۰ نقطه هم بیشتر انجام شد.
آهکــی با بیان اینکه مابقی نقاط حادثه خیز برای ســال جاری باقی مانده و از 
قبل نیز عملیات آن آغاز شــده اســت افــزود: این نقاط نیز بالــغ بر ۴۰ درصد 
پیشرفت داشــته که امیدواریم در نیمه اول امسال پرونده رفع نقاط پرحادثه 

را در استان ببندیم.
مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان گفت: کسب رتبه دوم کشوری 
در کاهش مصدومین حوادث رانندگی نشانگر تلاش های جهادی و اقدامات 
موثــر عوامل راهداری اســتان برای ارتقاء ایمنی راههاســت و این اداره کل در 
سال جدید نیز با  تمامی توان و ظرفیت خود برای افزایش ایمنی محورهای 

شریانی،اصلی،فرعی و روستایی استان همدان اقدام خواهد کرد.
وی افــزود: در ســال ۱۴۰۳ بیش از ۱۰۰ پــروژه در بخش های مختلف راهداری 
و حمل ونقل در دســت اقدام اســت که پروژه های رفع نقاط حادثه خیز جزء 

اولویت ها و بطور ویژه پیگیری خواهند شد.
وی اظهــار کرد: در ســال گذشــته ۵۲ نقطه حادثه خیز مصــوب در محورهای 
اســتان شناســایی شــده بود کــه ۳۱ نقطه آن در ســال ۱۴۰۲ بطــور کامل رفع و 
اصلاح شد و مابقی آن نیز در سال جدید در صورت تامین اعتبارات مورد نیاز 

بطور کامل اصلاح و رفع می شود.
در این مراســم معاون عملیاتی پلیس راه کشــور نیــز در این خصوص اظهار 
کــرد: تقریبــا ۱۴ درصد تصادفــات جاده ای در اثر ســوانح حمــل و نقل یعنی 
در حوزه حمل بار و حمل مســافر اتفــاق می افتد که امیدواریم فعالیت ها در 

حوزه ایمنی بیشتر شود.
ناصر قلی نیا با بیان اینکه گزارش های ارسالی از استان همدان به مرکز نشان 
می دهد همدلی و وفقاق خوبی در حوزه ایمنی در اســتان اتفاق افتاده اســت 

گفت: همدان جزو استان های خوب در این حوزه محسوب می شود.
وی با بیان اینکه قدردان دســت اندرکاران ایمنی کشــور هســتیم افزود:  امروز 
اولویت ما اقتصاد اســت اما طبق گفته اقتصادانان ۷ درصد تولید ناخالصی 

در حوزه سوانح هزینه می شود و می طلبد بیشتر به این موضوع بپردازیم.
معاون عملیاتی پلیس راه کشور بیان کرد: ۲۰ هزار کشته سوانح رانندگی کشور 

در سال اصلا اتفاق خوبی نیست و باید اقدامات جدی کنترلی انجام داد
مدیرعامــل جمعیت هلال احمر اســتان همدان نیز اظهــار کرد: در مدیریت 
بحــران اگــر به ســوانح جاده ای نــگاه کنیــم، مدیریت بحــران را در چهــار فاز 
آمادگــی، مقابلــه، بازســازی و بازتوانــی تعریف می کنیم.علی ســنجربیگی با 
بیان اینکه همکاران ما در راهداری کار پیشگیری از سوانح جاده ای را بر عهده 
دارند گفت: ما در حوادثی مثل زلزله و سیل تأکید به مقاوم سازی ساختمان ها 

و پرهیز از صدمات زیانبار داریم و اینکه پیشگیری کنیم.

نظــر به دســتور مــواد ۱ و ۳ قانون تعیین تکلیــف وضعیت اراضی و 
ســاختمان های فاقد ســند رســمی ،املاک متقاضیانی که در هیات 
موضــوع مــاده یک قانــون مذکــور مســتقر در واحد ثبتی خــرم آباد  
مورد رســیدگی و تصرفــات مالکانه و بلا معارض آنــان محرز و رای 
لازم صــادر گردیــده جهت اطلاع عموم به شــرح ذیــل  در دو نوبت 
آگهی می گردد. در صورتی که هرکس نسبت به صدور سند مالکیت 
بنام متقاضیان اعتراض داشته باشد می تواند از تاریخ انتشار اولین 
آگهــی بــه مــدت دو مــاه  اعتراض خــود را کتباً بــه اداره ثبت اســناد 
واملاک محل تسلیم وپس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض دادخواست خودرا به مراجع محترم قضایی تقدیم 
وگواهی تقدیم دادخواســت را به اداره ثبت محل تحویل نماید، در 
صورتــی که اعتــراض در مهلــت قانونــی واصل نگردد یــا معترض 
گواهی تقدیم دادخواســت بــه دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره 
ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت 
مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست .تاریخ انتشار نوبت اول  : ) 

۱4۰۳/۰۱/۲۷(       نوبت دوم: )۱4۰۳/۰۲/۱۱ (    روزنامه  جمله
۱ – تقاضای »آقای محمدرضا زینوند« فرزند »اسماعیل« نسبت به 
»ششدانگ یکباب ساختمان« بمساحت »8۱.46« مترمربع مجزی 
شــده از پــلاک شــماره »۲۱۰۱5« فرعــی از »۲۰9۱« اصلــی واقــع در 
بخش »۱« خروجی از مالکیت مالک اولیه »محمدحســین والیزاده 

معجزی«
 ۲- تقاضــای »آقــای نــادر برزوئی بازگیــر« فرزند »منصور« نســبت 
بــه »ششــدانگ زمین مزروعــی« بمســاحت »۳۰۳۰.8۱« مترمربع 

مجزی شــده از پلاک شــماره »۳۱6« فرعــی از »۲9« اصلی واقع در 
بخش »۲«  خروجی از مالکیت مالک اولیه »قنبر برزوئی بازگیر«

۳- تقاضای »خانم لیلا حســن زاده« فرزند »هوشــنگ« نســبت به 
»ششدانگ یک قطعه باغ« بمساحت »۱۰۰۰.۰۰« مترمربع مجزی 
شــده از پلاک شــماره »۱9۷« فرعــی از »۱۷« اصلــی واقع در بخش 

»4«  خروجی از مالکیت مالک اولیه » هوشنگ حسن زاده«
4 - تقاضای »آقای محمدرضا شــکوهی نیا« فرزند »عبدالحسین« 
نســبت به »ششــدانگ یــک قطعه بــاغ« بمســاحت »۳54۷.۲۳« 
مترمربع مجزی شده از پلاک شماره »۲۳8« فرعی از »۳۰« اصلی 
واقع در بخش »۲«  خروجی از مالکیت مالک اولیه »خود متقاضی«

5 - تقاضــای »آقای اســمعیل بیرانوند« فرزند »بهرام« نســبت به 
»ششــدانگ زمیــن مزروعــی« بمســاحت »۳۷۰4.۰6« مترمربــع 
مجــزی شــده از پــلاک شــماره »۳4۰« فرعــی از »۲۲« اصلــی واقع 
در بخــش »4«  خروجــی از مالکیــت مالک اولیــه »کرمعلی رباطی 

فرجی«
6- تقاضــای »آقــای اســمعیل بیرانوند« فرزند »بهرام« نســبت به 
»ششدانگ زمین مزروعی« بمساحت »۱9۱۱.88« مترمربع مجزی 
شــده از پلاک شــماره »۳4۲« فرعی از »۲۲« اصلــی واقع در بخش 

»4« خروجی از مالکیت مالک اولیه »کرمعلی رباطی فرجی«
۷ - تقاضــای »آقای اســمعیل بیرانوند« فرزند »بهرام« نســبت به 
»ششدانگ زمین مزروعی« بمساحت »4۰5۲.۱6« مترمربع مجزی 
شــده از پلاک شــماره »۳4۳« فرعی از »۲۲« اصلــی واقع در بخش 

»4«  خروجی از مالکیت مالک اولیه »کرمعلی رباطی فرجی«

8 - تقاضــای »آقــای اســمعیل بیرانونــد« فرزنــد »بهرام« نســبت 
بــه »ششــدانگ زمین مزروعــی«   بمســاحت »46۱۷.۱9« مترمربع 
مجــزی شــده از پــلاک شــماره »۳44« فرعــی از »۲۲« اصلــی واقع 
در بخــش »4«  خروجــی از مالکیــت مالک اولیــه »کرمعلی رباطی 

فرجی«
9 - تقاضــای »خانم پروین رســولی بهاروند« فرزنــد »احمد مراد« 
نســبت به »ســه دانگ مشاع از ششــدانگ زمین مزروعی« و »آقای 
رضــا بهارونداحمــدی« فرزند »شــاه میرزا« نســبت به »ســه دانگ 
 »۲4۷۰.5۳« بمســاحت   » مزروعــی  زمیــن  ششــدانگ  از  مشــاع 
مترمربع مجزی شــده از پلاک شماره »۲۱۷« فرعی از »۳4« اصلی 
واقــع در بخــش »۲«  خروجــی از مالکیت مالــک اولیه »شــاه میرزا 

بهاروند«
۱۰- تقاضــای »خانم نرگس ســلیمانی نظراباد« فرزند »ســلیمان« 
نســبت به »دو دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان«و »خانم 
شرین بانو الفتی یوسفیان« فرزند »باقر« نسبت به »دو دانگ مشاع 
از ششدانگ یکباب ساختمان «و »آقای علی رضا سلیمانی نظراباد 
« فرزند »ســلیمان« نســبت به »دو دانگ مشاع از ششدانگ یکباب 
ســاختمان « بمســاحت »۱4۰.54« مترمربــع مجزی شــده از پلاک 
شــماره »۲۲۳5« فرعی از »۱« اصلی واقع در بخش »4« خروجی از 

مالکیت مالک اولیه »رباب حافظی«   
شناسه آگهی: ۱695۲99  م الف ۱

صیدآقا نجفوند دریکوندی
رییسادارهثبتاسنادواملاکخرمآباد

آگهیقانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیشهرستان
خرمآباد-سری)253(جمعی

آگهیتغییراتشرکتبازرگانیآرتاتجارتترنج
تغییــرات شــرکت بازرگانــی آرتــا تجــارت ترنج با مســئولیت 
محدود به شناســه ملی ۱4۰۰۷۱6۳۱8۱ به شماره ثبت۱88۳ 
بــه اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فوق 
شــد  اتخــاذ  ذیــل  تصمیمــات   ۱4۰۳/۰۱/۰6 مــورخ  العــاده 
مرتضی پورمحمدی به شماره ملی ۰559849۲۱4 به سمت 
مدیرعامــل و عضــو هیئت مدیــره و مســعود پورمحمدی به 
شــماره ملــی ۰559۰5668۰به ســمت رئیس هیئــت مدیره 
بــرای مدت نامحــدود انتخــاب گردیدند. کلیه اســناد و اوراق 
بهــادار و تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک ، ســفته ، بــروات ، 
قراردادهــا و عقود اســلامی و همچنین کلیــه نامه های عادی 
و اداری بــا امضاء مدیرعامل یا رئیــس هیئت مدیره همراه با 
مهــر شــرکت معتبر می باشــد. اداره کل ثبت اســناد و املاک 
اســتان مرکزی مرجع ثبت شــرکت ها و موسسات غیرتجاری 

خمین )۱۷۰۷۱۲۱(

آگهیموضوعماده۳قانونوماده۱۳
آییننامهقانونتعیینتکلیفوضعیت

ثبتیواراضیوساختمانهایفاقد
سندرسمی

مــورخ   -۱۴۰۳۶۰۳۲9۰۱۲۰۰۶88۳ شــماره  رای  برابــر   
۱۴۰۲/۱۲/۲۳ هیــات اول/دوم موضــوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیــت ثبتــی اراضــی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی 
مســتقر در واحــد ثبتی حــوزه ثبت ملــک گرمســار تصرفات 
مالکانه بلامعــارض متقاضی آقای . خانم عباس مقبلی به 
شناسنامه شماره ۶۱۱ کدملی ۴۶۰9۲۰۷۱۳۳ صادره گرمسار 
فرزند رمضانعلی در ششــدانگ  یک قطعــه زمین مزروعی 
بــه مســاحت 89۲۶۴/۲4 متــر مربــع ، از ۷ اصلــی در لجران  
شهرســتان گرمســار حقوق ارتفاقی: با حقابــه طبق مقررات 
قانــون توزیــع عادلانــه آب و نحــوه ملی شــدن آن - راه عبور 
از مجــاورت نهــر ) مبایعــه نامه عادی . ســند رســمی . ســند 
مالکیت مشاعی . مالکیت مشاعی متقاضی ( محرز گردیده 
اســت. لــذا به منظــور اطلاع عمــوم مراتــب  در دو  نوبت به 
فاصله ۱۵ روز آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت 
به صــدور ســند مالکیــت متقاضی اعتراضی داشــته باشــند 
مــی تواننــد از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مــدت دو ماه ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض دادخواســت خود را 
بــه مراجع قضایــی تقدیــم نمایند. بدیهی اســت در صورت 
انقضــای مدت مذکور و عدم وصــول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. 
 شناسه آگهی: ۱۷۰۵8۴۴

 تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰۳/۰۲/۱۱
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰۳/۰۲/۲9

   حسین چلوئی 
رئیسثبتاسنادواملاک

نوبت دومنوبت دوم

بدیــن وســیله به آقــای محمد مســعود رادفــر فرزند 
کــد ملــی:  و  محمــد علــی شناســنامه شــماره ۷۴۶ 
در  میشــود  ابــلاغ  گــرگان  ســاکن   ۱8۶۱۰۳۰۱۴۲
خصــوص پرونــده اجرایــی کلاســه ۱4۰۲۰۰894  بــه 
موجب گزارش مورخ ۱4۰۲/۱۱/۰8 کارشــناس رسمی 
دادگســتری خــودرو بــه شــماره انتظامــی 9۶۱ ج ۱۵ 
ایران ۵۱ بازداشــت و طبق نظریه کارشــناس رســمی 
جمعاً به مبلغ ۱/۶۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال ارزیابی گردیده، 
لذا چنانچه به مبلغ ارزیابی اموال معترض میباشید 
اعتــراض کتبــی خود را ظرف مدت پنــج روز از تاریخ 
ابلاغ این اخطاریه به ضمیمه فیش بانکی دســتمزد 

کارشــناس تجدید نظر به مبلــغ ۱۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال به 
دفتــر ایــن اجرا تســلیم نماییــد. ضمناً بــه اعتراضی 
کــه خــارج از موعــد یــا فاقــد فیــش بانکی دســتمزد 
کارشــناس تجدید نظر باشــد ترتیب اثر داده نخواهد 
شــد. ضمنــا و بــه موجب گزارش کارشــناس رســمی 
پــلاک  از   ۳۴ فرعــی:   –  ۱ ثبتــی  پــلاک  دادگســتری 
اصلــی ۳۱۵ در بخــش: ۱ ناحیه ۲ واقــع در: ۱ به مبلغ 
۱6.45۰.۰۰۰.۰۰۰ ریــال ارزیابی گردیده ارزیابی پلاک 
ثبتی فرعی ۳4 از پلاک اصلی ۳۱۵ در بخش ۱ ناحیه 

۲ واقع در: ۱ قطعی است (
رئیسادارهاجرایاسنادرسمیسنندج

اگهیابلاغاخطاریهماده۱۰۱پروندهشماره:۱۴۰۲۰۰۸۹۴

یکتــا، نائــب رئیــس اتــاق ایــران و روســیه گفــت: 
ساماندهی بازار داخلی نباید با بستن درهای تجاری 
همراه باشــد زیرا اثــرات منفی بر جای مــی گذارد. 
روشنعلی یکتا در حاشیه نمایشگاه توانمندی های 
صادراتــی ایــران )ایران اکســپو( اظهار کرد: امســال 
تجربه اول حضور اتاق ایران و روســیه در نمایشگاه 

ایران اکسپو بود که با استقبال خوبی مواجه شدیم.
نائــب رئیــس اتــاق ایــران و روســیه افــزود: میزبان 
روســای اتاق های فدرال روسیه و دومای این کشور 
بودیــم و از روز جمعه ملاقات هایی با بخش های 

خصوصی ترتیب داده شد.
وی بــا اشــاره بــه نقــش نمایشــگاه در شــکل گیری 

فرصــت هــای تجــاری و توســعه صــادرات، گفت: 
سازمان توسعه تجارت و دیپلماسی های اقتصادی 
به کمــک اتاق ایران ظرفیت های تجــاری را ایجاد 

کرده و نقش پررنگی در این حوزه دارند.
وی گفت: ظرفیت های ایران بسیار فراوان است اما 
مســئولان باید در تلاش باشند تا برخی معضلات 
ماننــد موانــع بانکــی را برطرف کننــد تــا راه تجار و 

فعالان اقتصادی بسته نشود.
یکتا اضافه کرد: اگر این موانع برطرف شــود شاهد 
سیلاب واردات و صادرات کالا بین دو کشور ایران و 
روسیه خواهیم بود و این مهم بسیاری از مشکلات 

تولید را حل می کند.

وی ابــراز امیــدواری کرد: منتظر وعــده های دولت 
برای انجام اقدامات مثبت و امیدوار کننده در حوزه 

پیمان سپاری ارزی و برگشت ارز هستیم.
یکتــا بیــان کــرد: دولــت وعــده داده کــه بــه زودی 
صــادرات تا ســقف یک میلیون دلار شــامل پیمان 

سپاری ارزی نخواهد شد.
نائب رئیس اتاق ایران و روســیه افزود: ساماندهی 
بــازار داخلی نباید با بســتن درهای تجــاری همراه 

باشد زیرا اثرات منفی بر جای می گذارد.
یکتا خاطرنشان کرد: بازرگان تکلیف تعهدات بلند 
مدت خود را نمی داند و نمی توانند برای سرمایه و 

تولید خود پیش بینی داشته باشد.

نائب رئیس اتاق ایران و روسیه: 

ساماندهی بازار داخلی نباید با بستن درهای 
تجاری همراه باشد
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مدیران داخلی شرکت چینی از تولیدات توانمندی های گروه 
کارخانجات فذا آمل درمحل این شرکت درشهرک صنعتی 
امامزاده عبدالله شهرســتان آمل بازدید و پــس از آن با قائم 
مقام، مدیرشــرکت فراصنعت و مدیربازرگانی شــرکت فذا 
آمل بر ســر جزیئات و چگونگی همکاری مشــترک و جزیئات 

قرارداد گفتگو کردند.
مدیرداخلــی شــرکت خودروســازی زوم لاین کشــور چین از 
علاقمندی کشــورش و این شرکت معتبر بین المللی برای 
توســعه همکاری های مشــترک بــا ایران و شــرکت فولادین 
ذوب آمــل برای راه اندازی خط تولید ماشــین آلات بخش 

کشاورزی در این شهرستان خبر داد
مقــام،  قائــم  بــا  نشســت  و  بازدیــد  از  پــس  وان  فرانــک 
مدیرشــرکت فراصنعت و مدیربازرگانــی گروه کارخانجات 
فذا آمل در محل این شــرکت در شهرک صنعتی امامزاده 
عبــدالله شهرســتان آمــل گفــت: مــا از همــکاری مشــترک 
وتعامــل دوجانبــه برای شــروع یــک کار جدیــد و تاثیرگذار 
بــا شــرکای ایرانی به خصوص شــرکت فــذا آمل کــه دارای 
توانمندی وقابلیت های زیادی در تولید قطعات خودرویی 

است، استقبال می کنیم.
وی افــزود: ما می توانیم از ایــن پس همکاری های خودمان 
را در بخش ماشــین آلات کشــاورزی توســعه دهیــم و برای 
عملیاتــی کــردن ایــن همکاری ها همــه چیز آماده هســت 
و مصمــم هســتیم تا با ســرمایه گــذاری واختصــاص دادن 
نیروی کاری از سوی شــرکت فذا، دانش وتکنولوژی شرکت 

زوم لاین را دراختیار شرکت فذا قرار دهیم.
وان ابــراز امیــداوری کــرد: فرایند همــکاری و افزایش تولید 
دربخــش ماشــین آلات کشــاورزی درشــرکت فــذا، زمینــه 
ســاز تامیــن نیــاز داخلــی کشــاورزان این اســتان وکشــور به 
 تولیدات بومی و نیز افق بلند مدت به توســعه صادرات نیز 

منجر شود.

اجرایی شدن شرایط تفاهم نامه حداقل تا شش ماه آینده
معاون بازرگانی شرکت فولادین ذوب آمل گفت: تولیدات 
ماشــین آلات کشــاورزی شــرکت چینی در ایران بســیار زیاد 
است و شرکت فولادین ذوب آمل با توانایی و امکاناتی خط 
تولیــد و نیــروی انســانی که دارد، تــوان مونتاژ کــردن حدود 
۳۰ تــا ۴۰ درصــد ماشــین آلات وقطعــات موردنیــاز بخش 

کشاورزی استان مازندران وحتی کشور را دارد.
مهنــدس صائمی افــزود: درحــال حاضر شــرکت فولادین 

ذوب آمــل بــا خــط تولیــد چدن هــای نشــکن وخاکســتری 
مشــکلی بــرای تولید دیگر قطعــات مورد ســفارش ندارد و 
می توانــد بــا تولید قطعات ماشــین آلات بخش کشــاورزی 
برای مازندران که قطب کشاورزی است نیز سودمند باشد.

وی ادامه داد، درحال حاضر شــرکت فذا با ســرمایه گذاری 
و اختصــاص نیــروی انســانی بــرای راه انــدازی خــط تولید 
ماشــین آلات بخش کشاورزی با شــرکت زوم لاین چین به 
توافق رســیده وبه دنبال تحقق دســتاورد های خوب در این 

بخش هستیم.
معاون بازرگانی شرکت فولادین ذوب آمل با اشاره به اینکه 
پیش بینی می شود حداقل تا شش ماه آینده برای عملیاتی 
شدن جزئیات قرارداد های توافق شده دوطرف زمان ببرد، 
ابرازامیــداوری کــرد، میــزان حجم ســرمایه گــذاری و تولید 
ســالانه ماشــین آلات کشــاورزی واین که درگام نخست چه 
محصولاتــی تولید شــود، نیز بــزودی تصمیم گیــری نهایی 

خواهد شد

 مذاکره وتوافق های خوبی بین دو شرکت زوم لاین چین 
و فذا آمل

اباذراعلایی بخش مدیرعامل شرکت فراصنعت هلدینگ 
فــذا آمل، دراین نشســت بــه انتخاب شــرکت چیینی برای 
تولیــد  بــرای  آمــل  بــا فولادیــن ذوب  همــکاری مشــترک 
ماشــین آلات کشــاورزی گفت، این اقدام در راستای تحول، 
خودکفایــی و نیــز رســیدن بــه تکنولوژی هــای روز صنعــت 
بهــره  هــدف  بــا  و  کشــاورزی  تجهیــزات  و  آلات  ماشــین 

گیــری از دانش فنی شــرکت های صاحــب تکنولوژی دراین 
بخــش اســت.اباذراعلایی بخش افــزود: دراین راســتا گروه 
کارخانجــات فــذا آمل با شــرکت زوم لاین چین کــه یکی از 
بزرگتریــن تولیدکننــده قطعــات وتجهیــزات کشــاورزی در 
دنیا محســوب می شــود، و با برخورداری از بهترین ظرفیت 
وتکنولــوژی روز، بهتریــن شــرایط بــرای همکاری مشــترک 
برای تولید ماشــین آلات کشاورزی درمازندران و شهرستان 

آمل برخوردار بوده وارد مذاکره و تفاهم شدیم
وی ادامه داد، خوشــبختانه مذاکــره وتوافق های خوبی بین 
دو شــرکت زوم لایــن چین و فــذا آمل انجام شــده ومنتظر 
انجام فرایند ادارای وتشــریفات قانونــی آن برای عملیاتی 

شدن مفاد تفاهم نامه وتوافق های دوجانبه هستیم.
مدیرعامل شــرکت فراصنعت هلدینگ فذا آمل، با اشــاره 
بــه اینکــه ایــن مجموعه درگام نخســت بــرای همــکاری با 
بــه دنبــال واردات تکنولــوژی وپــس ازآن  شــرکت چینــی 
بومی ســازی تولید وســاخت ماشین آلات کشــاورزی دراین 
شــرکت اســت، اضافه کرد، مجموعه فذا آمل بــا دارا بودن 
ظرفیت های اولیه تولید ماشــین آلات ازجمله ریخته گری، 
ماشــین کاری وخــط اســتنبل که شــرایط اولیــه مونتاژکردن 
تجهیزات وقطعات خودرویی را دارد وبا مجموع قابلیت ها 
وظرفیت هــای مجموعه فذا، شــرکت فراصنعت وشــرکت 
زوم لایــن چین بتوانیــم درنهایت درتولید وتامین ماشــین 
آلات کشاورزی که مورد نیاز استان وکشور است درشهرستان 
آمــل ومازنــدران تولید وروانه بــازار مصــرف داخلی وحتی 

برون مرزی شود.

شرکت فذا آمل به دنبال تامین نیاز بخش کشاورزی 
مازندران

ذوب  فولادیــن  شــرکت  اجرایــی  مقــام  قائــم  همچنیــن 
آمــل درایــن نشســت گفــت، باتوجــه بــه نیــاز بخش هــای 
اصلــی  قطب هــای  از  کــه  مازنــدران  کشــاورزی  مختلــف 
امنیت غذایی کشــور محســوب می شــود، ضرورت ماشــین 
آلات و ادوات کشــاورزی کــه دراســتان، بــا نیــاز ســنجی کــه 
داشــت،  وجــود  درمازنــدران  بخــش  ایــن  کمبود هــای  از 
بــا تصمیــم مدیــران شــرکت فــذا کــه توانمنــدی در زمینه 
وســنگین  ســبک  خودرو هــای  مختلــف  قطعــات  تولیــد 
ورود  نیــز  کشــاورزی  بخــش  آلات  ماشــین  درتولیــد   دارد، 

و سرمایه گذاری کند
ایمان خورشــاد با بیان اینکه درحال حاضر بخش زیادی از 
ماشــین آلات بخش کشــاورزی کشــور عمدتا وارداتی است 
وهرسال نیز این واردات وجود دارد وسخت تر هم می شود، 
افــزود: هــدف نهایی شــرکت فذا آمــل را ترغیب ودرجهت 
برطرف کردن نیاز های کشــاورزان استان وحتی کشور بوده، 
بومی کــردن وداخلی ســازی تولیــد قطعات ماشــین آلات 

بخش کشاورزی دراین شرکت است.
کــه  بــا طــرف چینــی  داد، درشــروع همــکاری  ادامــه  وی 
درخواســت آنهــا نیــز بازاریابــی وبازارســنجی از متقاضیان 
ماشــین آلات بخش کشاورزی دراستان وکشور است مجبور 
هســتیم تا یک بخش از تولیدات را با هماهنگی آنها انجام 
دهیم و درسال های بعد درابتدا، با روند پیشرفت و رسیدن 
بــه شــرایطی کــه تولیــد قطعــات ماشــین آلات کشــاورزی 

بــه ماننــد قطعات خودرو های ســبک وســنگین درشــرکت 
فولادیــن ذوب درحــال حاضــر از برند هــای کشــوری شــده 

است، راسا داخلی سازی انجام دهد.
قائــم مقام اجرایی شــرکت فولادین ذوب آمل، بااشــاره به 
اینکــه این شــرکت درگام نخســت بــه دنبال تولید ماشــین 
آلات کشــاورزی ازجمله کمباین، تراکتــور تا تیلر و تولیداتی 
از این دســت اســت، ابرازامیــدواری کرد، متاســفانه درحال 
حاضــر بخــش زیــادی از مکانیزاســیون بخــش کشــاورزی 
مازندران وبرخی استان های کشور، با ماشین آلات خارجی 

انجام می شود
خورشــاد ابرازامیدواری کرد، بــا علاقمندی که طرف چینی 
برای همکاری مشترک با گروه کارخاجات فذا آمل در تولید 
ماشــین آلات کشاورزی داشته اســت، امیدواریم با حمایت 
وهمراهــی مســئولان اســتانی وشهرســتانی، هرچــه زودتــر 

فرایند این توافق های دوجانبه عملیاتی شود.
مدیران گروه کارخانجات فولادین ذوب آمل و شــرکت زوم 
لاین کشــور چیــن برای همکاری های مشــترک بــرای تولید 
وساخت ماشــین آلات کشاورزی درشهرســتان آمل تفاهم 

وبه توافق های اولیه رسیدند.
مدیــران داخلی شــرکت چینی بــه سرپرســتی » از تولیدات 
توانمندی هــای گــروه کارخانجــات فــذا آمــل درمحــل این 
شرکت درشهرک صنعتی امامزاده عبدالله شهرستان آمل 
بازدیــد و پــس از آن با قائم مقام، مدیرشــرکت فراصنعت 
و مدیربازرگانی شــرکت فذا آمل بر سر جزیئات و چگونگی 

همکاری مشترک و جزیئات قرارداد گفتگو کردند
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  علاقمندی چینی ها برای مشارکت
در تولید ماشین آلات کشاورزی با شرکت فذا آمل

کمیتــه فنــی فدراســیون بســکتبال ضمــن منتفی 
کردن تمدید قــرارداد با »هاکان دمیــر«، دو مربی 
خارجــی از ایتالیــا و اســلوونی همــراه بــا دو مربــی 
داخلی را به عنوان گزینه های نهایی برای هدایت 

تیم ملی معرفی کرد.
بــه گزارش خبرنــگار مهــر، کمیته فنی فدراســیون 
بســکتبال در راســتای برگزاری اولین نشست خود 
برای تعییــن تکلیــف هدایــت تیــم ملــی، مجدد 
تشــکیل جلســه داد تا در مورد گزینه های داخلی و 

خارجی مطرح به جمع بندی برسد.
اولین نتیجه این نشســت که با حضور جواد داوری 
رئیس فدراسیون بسکتبال برگزار شد منتفی شدن 
تمدید قرارداد با »هاکان دمیر« به عنوان سرمربی 
تیــم ملــی بــود. بدیــن ترتیــب دیگــر گزینه هــای 
داخلی و خارجی مورد نظر برای هدایت تیم ملی 

بسکتبال مورد ارزیابی و بررسی قرار گرفتند.
بر این اساس و با نظر اعضای کمیته فنی، ۲ مربی 
داخلــی و ۲ مربــی خارجی از کشــورهای اســلوونی 
و ایتالیــا گزینه هــای هدایت تیم ملی بســکتبال در 

دوره جدید هستند.
بــه گفته ســعید تابــش نیا ســخنگوی کمیتــه فنی 
فدراسیون بســکتبال، »رادوان تریفانوویچ« مربی 
۵۴ ســاله اهــل اســلوونی و »مارکــو راموندینــو« از 
ایتالیا که ۴۳ ســاله است، گزینه های خارجی برای 
حضــور در راس تیــم ملی بســکتبال هســتند. وی 
بــه دلیــل در جریــان بــودن رقابت های لیــگ برتر 
بســکتبال، از اشــاره به دو گزینه داخلی مورد تأیید 
کمیته فنی امتناع کرد اما در مورد آنچه در نشست 
ایــن کمیته گذشــت و مصوبات و خروجــی آن، به 

طور کامل توضیح داد.

ارزیابی ۹ مربی داخلی و خارجی  
ســعید تابش نیــا در گفت و گــو با خبرنــگار مهر با 
بیــان اینکه نشســت دوم کمیته فنی برای بررســی 
گزینه های سرمربیگری تیم ملی بسکتبال به مدت 
۵ ســاعت ادامه داشــت، گفت: در نشست نخست 
کمیتــه فنــی در مجمــوع 9 گزینــه شــامل ۵ مربــی 
خارجــی و ۴ مربــی داخلی برای هدایــت تیم ملی 
پیشــنهاد شده بودند. قرار بود شرایط و پیشینه این 
مربیان بر اســاس سیاست های فدراسیون و میزان 

تطابق با آن، بررسی و نظر اعضا اعمال شود.

دو مربی خارجی برای هدایت تیم ملی  
وی ادامــه داد: هیــچ یــک از اعضــای کمیتــه فنی 

روی هــاکان دمیر و ادامه همکاری با او نظر مثبتی 
نداشتند بنابراین او از فهرست گزینه ها خارج شد. 
از میان ۴ مربی خارجی باقی مانده، توافق روی دو 

مربی اهل اسلوونی و ایتالیا حاصل شد.

معرفی گزینه های خارجی از اسلوونی و   
ایتالیا

ســخنگوی کمیتــه فنــی فدراســیون بســکتبال در مورد 
ایــن مربیــان خارجــی توضیــح داد و گفــت: »رادوان 
او  اســت.  موردنظــر  مربیــان  از  یکــی  تریفانوویــچ« 
اهــل اســلوونی و ۵۴ ســاله اســت. رزومه خوبــی دارد و 
مربیگــری تیــم ملی کشــورش را هــم در کارنامــه دارد 
ضمــن اینکه ســابقه همــکاری بــا تیم های پایــه را هم 
دارد. »مارکو راموندینو« هم گزینه ایتالیایی است که در 
حال حاضر مربی تیم زیر ۲۳ سال کشورش هم است. 
او ۴۲ ســاله است و در زمینه بسکتبال پایه و جوانگرایی 

که مورد تاکید فدراسیون است، تبحر بالایی دارد.

2 مربی داخلی هم گزینه هستند  
تابــش نیــا در مــورد گزینه هــای داخلی نیــز گفت: 
از میــان ۴ مربی داخلی پیشــنهاد شــده هم کمیته 
فنی در مورد ۲ مربی به جمع بندی رسید. البته به 
خاطر در جریان بودن لیگ برتر و شاغل بودن این 

مربیان، فعلًا نامی از آنها نمی بریم.

اعلام مصوبه کمیته فنی به هیأت رییسه  
وی ادامــه داد: جمــع بندی نشســت اخیــر کمیته 

فنــی در اختیــار هیأت رییســه قرار می گیــرد. البته 
بــا توجــه بــه مصوبــه کمیتــه فنــی قاعدتــاً هیأت 
رییســه مشــکلی بــا نتیجــه نــدارد و فقــط بایــد از 
موضوعــات  و  کار  رونــد  درجریــان  اداری   حیــث 

قرار بگیرد.

آغاز مذاکره با گزینه های خارجی  
سخنگوی کمیته فنی فدراسیون بسکتبال در مورد 
روند مذاکره با ۴ مربی داخلی و خارجی مورد تأیید 
این کمیته بــرای هدایت تیم ملی تصریح کرد: به 
منظو از دســت ندادن زمان به زودی فدراسیون با 
مربیان خارجی موردنظر وارد مذاکره می شود و از 
طریــق مدیر برنامه هــای آنها مــواردی مانند رقم 
قــرارداد، چگونگــی رفت و آمد و همــکاری و … را 

بررسی می کند.

مذاکره با مربیان داخلی بعد از اتمام لیگ  
تابــش نیــا در عیــن حــال تاکیــد کــرد: رقابت های 
لیــگ برتــر همچنان در جریــان اســت و به همین 
دلیــل فعلًا بــا مربیــان داخلی مذاکــره ای صورت 
مربیــان  بــا  مذاکــره  رونــد  احتمــالًا  نمی گیــرد. 
خارجــی موردنظــر تــا پایــان لیگ طول می کشــد. 
مربیــان  بــا  دغدغــه  بــدون  می تــوان  زمــان  آن 
داخلــی کــه قاعدتــاً در دســترس هم هســتند وارد 
مذاکره شــد. نتیجــه مذاکره با ایــن مربیان داخلی 
 و خارجــی، جمــع بنــدی شــده و تصمیــم نهایــی

 اتخاذ می شود.

نتیجه یک نشست ۵ ساعته؛

معرفی گزینه های هدایت تیم ملی بسکتبال

مدیرعامل شرکت پتروشیمی شیراز، از رشد 104 درصدی تولید این 
شرکت در سال گذشته خبر داد.

به گــزارش روابط عمومی شــرکت پتروشــیمی شــیراز، مهندس 
احمدرضا حیدرنیا در جمع هیئت مدیره این شرکت از توسعه و 
پیشرفت پتروشیمی شــیراز، به عنوان یکی از پیشگامان صنعت 
پتروشیمی ایران طی سال های اخیر سخن گفت و اظهار داشت: 
این شــرکت با اتکا به برنامه ریزی های دقیق، سرمایه گذاری های 
هدفمند و تلاش بی وقفه کارکنان خود، توانســته گام های بلندی 

در مسیر تحقق اهداف بردارد.
وی به رشــد چشمگیر این شــرکت در عرصه تولید در سال ۱4۰۲ 
به عنوان یکی از شــاخص ترین دســتاوردها اشــاره و عنــوان کرد: 
پتروشــیمی شــیراز در ســال گذشــته موفق به رشــد ۱۰4 درصدی 

تولید محصولات نسبت به ظرفیت اسمی واحدها شد.
مدیرعامل شــرکت پتروشــیمی شــیراز همچنین افزایــش تولید 
بیــش از ۱۰5 هــزار تنــی علی رغــم حاکمیــت محدودیت هایــی 
همچون قطعی گاز را نشان  از تعهد و تلاش مجموعه پتروشیمی 
شیراز برای افزایش سهم خود در بازار داخلی و خارجی برشمرد 
و خاطرنشــان کــرد: تولیــدات ۱۰ســال اخیــر ایــن شــرکت نشــان 
می دهد که پتروشیمی شــیراز در یک روند صعودی مستمر قرار 
دارد و با وجود چالش های پیش رو، به طور مداوم در حال ارتقاء 

سطح تولیدات خود است.

افزایش 25 درصدی سهم پتروشیمی شیراز از فروش اوره
حیدرنیــا عنوان کرد: ســهم تولید و فروش محصــول اوره در بین 
شــرکتهای اوره ســاز در ســال های ۱4۰۱ و ۱4۰۲ بــه خوبــی نشــان  
دهنده رشد سهم پتروشیمی شیراز در این زمینه است و این روند 
نشان می دهد که سهم تولید اوره پتروشیمی شیراز در سال ۱4۰۲ 
در بین اوره ســازهای کشــور  ۲5درصد و سهم فروش این شرکت 

نیز به ۲5 درصد رسیده است.
بــه گفتــه وی؛ این افزایش نشــان  دهنده افزایش تــوان تولیدی و 
ارتقای کیفیت محصولات پتروشــیمی شــیراز اســت که منجر به 
 افزایش ســهم این شــرکت در بازار داخلی و خارجی شده است.
مدیرعامل شــرکت پتروشیمی همچنین به پیشرفت قابل توجه 
پروژه هــای توســعه ای عــلاوه بــر افزایش تولیــد، اشــاره و در این 
خصــوص نیز خاطرنشــان کــرد: پروژه ســاخت کارخانــه تولیدی 

کیسه که از اسفند ۱4۰۱ آغاز شده، تا پایان سال ۱4۰۲ به پیشرفت 
۲۲ درصــدی رســید.این پروژه با هدف بومی ســازی و اســتفاده از 
حداکثــر تــوان تولید داخــل در حال اجرا اســت و انتظــار می رود 
بــا بهره بــرداری از آن، گامــی دیگــر در راســتای تحقــق اهــداف 

خودکفایی کشور برداشته شود.
حیدرنیــا به صرفــه جویی ارزی حاصل از بومی ســازی توری های 
کاتالیســت پلاتین-رودیوم در پتروشیمی شیراز اشاره و این مهم 
را نیز گامی مهم در راستای خودکفایی صنعت پتروشیمی کشور 

و تحقق ایران قوی برشمرد.

صرفه جویی ارزی بیش از 4میلیون یورویی
وی اضافــه کــرد: ایــن دســتاورد بــا صرفــه جویــی ارزی بیــش از 
4میلیون یورویی نشــان دهنده عزم و اراده متخصصان ایرانی در 

مسیر خودکفایی و قطع وابستگی به منابع خارجی است.
مدیرعامل شرکت پتروشیمی شیراز همچنین با اشاره به اهمیت 
این دســتاورد در صنعت پتروشیمی کشــور، گفت: اسید نیتریک 
بــه عنوان مــاده اولیــه در تولید نیتــرات آمونیوم، یــک محصول 
کاملًا راهبردی در صنایع مختلف اســت و بومی سازی کاتالیست 
را  محصــول  ایــن  تولیــد  اســتمرار  پلاتین-رودیــوم،  توری هــای 

تضمین و کشور را از وابستگی به منابع خارجی بی نیاز می کند.
حیدرنیا در خاتمه ســخنانش به برنامه های آتی این شــرکت نیز 
اشــاره و با تاکید بر استمرار توسعه و پیشرفت شرکت پتروشیمی 
شــیراز در ســال ۱4۰۳، گفــت: افزایــش تولیــد، ارتقــای کیفیــت 
محصولات، توسعه بازارهای صادراتی و بومی سازی فناوری جزو 

مهمترین برنامه های ما در سال جاری است.

مدیرعامل شرکت پتروشیمی شیراز تشریح کرد:

وشیمی شیراز   افزایش سهم پتر
  در بازار داخلی و خارجی با ارتقای

کیفیت محصولات


